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Priprave na konferenco velenjskih komunistov 

Smeleje v prihodnost 
Člani občinskega komiteja 

Z K S Velenje so ta ponedeljek 
na svoji redni seji opravili še 
zadnje »piljenje« gradiva, ki 
ga pripravljajo za občinsko 
konferenco komunistov. Ta bo 
8. aprila v Domu kulture. 

Od preteklega leta, ko so ne-
kako drugače, predvsem sodob-
neje in bolj analitično zastavili 
svoje naloge, so izoblikovali de-
vet področij, na katera so usme-
rili večji del svoje pozornosti. Ta 
so vloga skupščine in njenih or-
ganov, prostor in ekologija, raz-
voj in preoblikovanje gospodar-

stva ter drobnega gospodarstva, 
razvoj družbenih dejavnosti in 
inovacij, urejanje financ, proble-
matika kadrov in razvoj krajev-
nih skupnosti. Sedaj je po dogo-
voru, ki so ga sprejeli na lanski 
konferenci čas, da ocenijo, 
uspešnost ali neuspešnost posta-
vljenega programa ter ugotovijo 
kakšne so ovire, obenem pa ga 
tudi dopolnijo z novimi spozna-
nji in usmeritvami. 

Trdno odločeni, da prekinejo 
prejšnjo slabo prakso neuresni-
čevanja sprejetih nalog, saj so bi-
le usmeritve in cilji pogosto neži-
vljenjski in premalo strokovno 

podkrepljeni, so zato k sodelova-
nju pritegnili strokovnjake s po-
sameznih področij, ki so v svojih 
skupinah najprej ocenili doseda-
nje stanje, nato pa predlagali 
kakšne usmeritve naj zasleduje-
mo v prihodnjem obdobju. Prav 
to pa bo torej osrednja tema 
aprilske konference na kateri bo 
potrebno ugotoviti ali sta nov 
način dela ter pozornost najpo-
membnejšim vprašanjem prine-
sla tudi večjo angažiranost ko-
munistov v osnovnih okoljih in 
vplivala, da bomo sedanje težave 
vendarle prebrodili bolje pripra-
vljeni. Seveda pa bo potrebno 
pretehtati tudi postavljene usme-
ritve, saj so ob njih pripisani to-
krat tudi roki in nosilci ter poda-
na obljuba, da bo neizvrševanje 
nalog prinašalo ustrezne ukrepe. 
Prav to pa smo doslej vedno po-
grešali. B. Zakošek 

2. aprila bo referendum 

Za Marka Bulca ali Janeza Drnovška 
2. apri la se b o m o delovni l jud je in občani na r e f e r endumu opredel jeval i za m o ž n a 

kand ida t a za č lana zveznega predseds tva . To sta Marko Bule in Janez Drnovšek. Voliš-
ča b o d o po kra jevnih skupnos t ih . G lede na to, da bo to prvo t a jno oprede l j evan je za 
nosilca na jodgovorne j š ih dolžnost i , p r i čaku je jo velik odziv volilcev. 

Prenova sindikata 
Do 20. maja bodo v osnov-

nih organizacijah zveze sindi-
katov potekale razprave o tezi 
za prenovo sindikata. Preno-
va, tudi v sindikatu je potreb-
na, ker si članstvo želi tak sin-
dikat, ki mu bo nudil tisto, 
kar od njega pričakuje in ne 
bo imel potreb po iskanju dru-
gih oblik delovanja in organi-
ziranja. 

Odločiti se bo treba ali po-
vsem državni sindikat, monolite, 
tak kot ga imamo danes, ali pa 
samostojen, svoboden, avtono-
men sindikat, ki bo na vseh rav-
neh postavljal tudi pogoje in 
zahteve. O tem je tekla beseda 
tudi na posvetu, ki ga je za pred-
sednike sindikalnih organizacij 
prejšnjo sredo pripravil Občinski 
sindikalni svet Velenje. 

S prenovo gospodarstva dobi-
va sindikat tudi v podjetju novo 

Rudarji za inkubator 
V marcu so velenjski ru-

da r j i in drugi zaposleni v Re-
kovi delovni organizacij i 
R u d n i k lignita Velenje opra-
vili r edno so l idarnos tno dni-
no . N a p o b u d o koordinaci j -
skega sve ta Zveze socialisti-
čne mlladine RLV pa so se 
odločalli še o tem, ali drugi 
de l te dn ine , ki j o sicer dobi-
j o p l ačano , n a m e n i j o za na-
k u p i n k u b a t o r j a za slovenje-
g r a š k o bolnišnico. 

R u d a r j i in drugi zaposleni 
so o tem odločal i samostoj -
n o , s p o d p i s o m izjave, s kate-
ro se od reka jo delu zaslužka 
n a m e n s k o za n a k u p inkuba-
t o r j a . 

N a d odzivom in pripra-
v l j enos t j o rudar jev so bili 
s k o r a j presenečeni , kajti več 
ko t 3500 rudar jev in drugih 
z a p o s l e n i h je t akšno izjavo 
p o d p i s a l o . Ker pa b o d o lah-
k o d e n a r za n a k u p inkuba-

Gorenje 

Dopolnilno 
izobraževanje 
delavcev 

V poslovnem sistemu Gorenje 
si prizadevajo ustvariti pogoje za 
stalno izpopolnjevanje in stroko-
vno usposabljanje delavcev, in to 
z izboljševanjem njihove stroko-
vne usposobljenosti, posebej tu-
di za nove delovne naloge. No-
vim delavcem, ki jih kadrujejo za 
vodilne dolžnosti, pa želijo omo-
gočiti spoznavanje in poglablja-
nje znanj iz poslovodenja. 

V Gorenju računajo, da bo le-
tos obiskovalo različne seminarje 
iz programa dopolnilnega izo-
braževanja, ki jih bo organiziral 
njihov Izobraževalni center, 
okrog I .400 delavcev. Poslovod-
ni in vodstveni delavci Gorenja 
pa bodo namenili za organizira-

_ _ no pogllabljanje znanj oziroma 
" jiridobiwanjc novih znanj v okvi-

ru "^broigrama Izobraževalnega 
v,centra Gorenje najmanj 10 dni. 

(an) 
'C4'' 

t o r j a nameni l i le tisti, ki so se 
sobo tne (11. marca) solidar-
nos tne dn ine udeležil i , vsi pa 
se je niso, so nekater i od teh 
podpisa l i izjavo, da so naku-
pu i nkuba to r j a pr ipravl jeni 
pr ipravl jeni ods topi t i celo 
r edno dn ino . 

Mladi na rudn iku računa-
jo , da b o d o s t ako zbranim 
dena r j em velenjski rudar j i 
s lovenjegraški bolnišnici ku-
pili vsa j en inkuba to r , ki sta-
ne okoli 10 t isoč ameriških 
dolar jev (oproščen je plačila 
carine), po t ihem pa u p a j o 
celo, da m o r d a za dva. 

V treh de lovnih organizaci-
j ah G o r e n j e — C o m m e r c u 
E K U in Raziskavah in razvo-
ju ter delovni skupnost i 
skupn ih služb sozda G o r e n j e 
pa so za inkuba to r namenil i 
dena r , ki so ga imeli za na-
k u p cvetja ob dnevu žena. 

(mkp) 

vlogo. Bistvena novost je v po-
stavljanju zahtev, kjer bi bil sin-
dikat partner poslovodnim orga-
nom in delavskim svetom. Soci-
alni programi, ki jih nekateri pri-
čakujejo prav od sindikata, pa 
niso njegova stvar. Sindikat lah-
ko kvečjemu postavi zahtevo v 
podjetju ali družbenopolitični 
skupnosti, da se ti programi pri-
pravijo in zanje zagotove tudi si-
stemska sredstva. 

O tem, ali pa predvsem o tem, 
pa bodo govorili tudi na letni se-
ji Občinskega sveta zveze sindi-
katov Slovenije Velenje, ki bo 6. 
aprila ob 15. uri v Topolšici. Za 
okroglo mizo, ki so io naslovili 
»Prenova gospodarstva — inte-
res in prihodnost delavcev«, bo-
do namenili osrednjo pozornost 
P r e n o v i " (mkp) 

Lepo popoldne in še lep-
ši večer ob ritmu rumbe, 
sambe, ča-ča-ča-ja, jive in 
pasodobla so preživeli gle-
dalci v soboto v Rdeči dvo-
rani. Več o tem na 9. stra-
ni- (VOS) 

Izvršni svet o zdravstvu 

Eno so želje, drugo 
finančne možnosti 

MJ/n s£ , DA 30P0 OPSOPILI 
)&HTKAeČV<>LUCIOhJAZ.bJEGA PELO VANJA 

OB TA*Č> NIZKI PEMZIJ/, ^OT SO !)0£>lYM1, 
HORAM Ž £ NEKAJ ČASA BOJKOTIRATI <?LST0 
VSo JUSaSljOVAUSfcO fcPJBo'. 

Milijonarji smo sicer vsi — a eni so večji 
Silno »firbični« smo ljudje 

in eno najbolj zanimivih po-
dročij so naše plače, ali pove-
dano bolj točno: sosedove pla-
če. Ali naj bodo osebni dohod-
ki javni ali tajni, je veliko vpra-
šanje, mnenja o tem dokaj raz-
lična, več kot jasno pa je, da 
javni prav nič ne prispevajo k 
dobremu počutju, še manj pa k 
večji produktivnosti. 

Tisti, ki dobro zasluži (seve-
da predpostavljamo, da res za-
služi) praviloma nikoli ni dele-
žen pohvale, ampak predvsem 
»vlačenja po zobeh«. Tako ak-
tualne novice kot so plače, pa 
se, še posebej v takšnih mestih 
kot je naše, hitro razširijo in če-
prav prikaza najvišjih prejem-
kov v občini ne objavljamo ja-
vno (to si je lani privoščil Kaj), 
se marsikdo le dokoplje do teh 
podatkov in potem seveda po-
skrbi, da se hitro širijo, seveda 
dodatno opremljeni. Saj vemo, 

kako je s tem, vsakdo doda kaj 
svojega. 

Pa poglejmo, kakšno je de-
jansko stanje, seveda brez 
imen, saj se vseeno nagibamo k 
vsaj delni tajnosti osebnih do-

Naša tema 
hodkov. Naj se spomnimo, da 
so bili dolžni vložiti napovedi 
za odmero davkov tisti občani, 
ki so v preteklem letu prejeli 
več kot 20.077 310 dinarjev (v 
to niso zajete samo plače am-
pak tudi pogodbena in hono-
rarna dela ter drugi prejemki). 
Takšnih je bilo v občini 94 (23 
zdravnikov, 19 diplomiranih 
inženirjev, 16 vodilnih delav-
cev, 6 upokojencev, 3 funkcio-
narji, 2 profesorja . . . ) . Najvi-
šje prejemke je prijavil občan v 
svobodnem poklicu sicer v viši-
ni 58 617 368 dinarjev. Jam-

skim delavcem davčnih napo-
vedi ni potrebno vložiti, v obči-
ni pa so našteli takšnih, ki so s 
svojimi prejemki presegli prej 
omenjeni znesek 68. 

Med obrtniki je najvišji osta-
nek čistega dohodka (242 mili-
jonov) prijavil obrtnik z zidar-
sko fasadersko dejavnostjo, le 
malo manj pa obrtnika s po-
dročja AOP in predelave pla-
stike. Skupno imamo v občini 
29 takšnih obrtnikov, ki so na-
povedali več kot 41 milijonov 
dinarjev ostanka dohodka. To 
so obrtniki (nekaj smo jih že 
omenili) s področja čevljarstva 
in izdelave zaščitnih sredstev, 
konstrukcije in proizvodnje 
orodij, tesarstva, ekonomske 
propagande, čiščenja talnih 
oblog, optike, kovinoplasti-
ke . . . in nobenega gostinca. 

Dragi bralci, smo potešili va-
šo radovednost? To je bil to-
krat naš edini namen. 

Mira Zakošek 

Delovna in poslovna usme-
ritev Zdravstvenega centra je 
bila ena osrednjih točk dnev-
nega reda zadnje seje velenj-
skega izvršnega sveta. Ostala 
pa je nedorečena, saj se tudi 
na tem področju, podobno kot 
v ostalih družbenih dejavno-
stih, srečujemo z neusklaje-
nostjo med željami, potrebami 
in finančnimi zmožnostmi. 

Tudi s programom, ki so ga 
pripravili v Zdravstvenem centru 
je podobno. Bogat je, obsežen, 
prednost pa dajejo kvaliteti dela, 
razvijanju elementov boljšega 
zdravstvenega dela v vseh dejav-
nostih in službah, ki so v njihovi 
sestavi. Vse to bodo dosegli, kot 
sami pravijo, z vlaganji v znanje 
zaposlenih, uresničitvijo progra-
mov v svobodni in neposredni 
menjavi dela, stimulativnim si-
stemom nagrajevanja, obnavlja-
njem in posodabljanjem diagno-
stične medicinske opreme, uvaja-
njem računalniško informacij-
skega sistema (delo s kartoteka-
mi je resnično že zastarelo) ter 
zagotavljanjem primernih delov-
nih in življenjskih pogojev. Ima-
jo kar 22 štipendistov, s čimer 
bodo zadostili svoje kadrovske 
potrebe, kar 13 njihovih zdravni-
kov pa se usposablja za posame-
zna ozko strokovna pOdročja. Se-
veda pa imajo v programu tudi 
številna strokovna dopolnilna 
izobraževanja ob delu. Za delo 
bodo kmalu usposobili kletno 
etažo prizidka Zdravstvenega 
doma v Titovem Velenju in seve-
da nadaljevali z gradnjo, naložbe 

pa imajo v planu, tudi v Mozirju, 
Topolšici in manjšo v Šoštanju, 
obsežen pa je ludi plan naložb v 
medicinsko opremo. Predvsem 
morajo usposobiti telemetrijo za 
vključitev v diagnostične in reha-
bilitacijske obravnave kardiova-
skularnih bolnikov v topolški 
bolnišnici, nabaviti rentgenski 
aparat za to bolnišnico ter obno-
viti ter dopolniti medicinsko 
opremo v Splošnem zdravstvu v 
Titovem Velenju. 

Pa še nekaj velja poudariti. 
Vse večjo prednost dajejo pre-
ventivnemu delovanju, torej 
ohranjanju zdravja. To pa je mo-
goče doseči s čim tesnejšim sode-
lovanjem z delovnimi okolji. 

Vse lepo in prav bi lahko deja-
li, vendar jetu še kakšen »če« . . . 
Vse to bomo lahko uresničili, če 
bo dovolj denarja. To pa je tisto. 
Imeli bomo lahko le toliko, koli-
kor bomo sposobni in pripravlje-
ni plačati. To pa tudi pomeni, da 
vse želje ne bodo uresničljive. Ja-
sno se bomo morali dogovoriti 
kakšno zdravstvo hočemo in ga 
tudi opredeliti skozi elemente 
tržnega dogovarjanja. To pa se-
veda rte bo enostavno, še pose-
bej, ker imamo Velenjčani še dve 
bolnišnici (celjsko in slovenjgra-
ško), ki prav tako terja svoje. 

Nejasnosti je še veliko, člani 
izvršnega sveta pa so bili povsem 
enotni pri usmeritvi, da ne bodo 
podpirali nikakršnih reorganiza-
cij (poznamo težnje), ki ne bi pri-
nesle tudi večje kvalitete in 
manjših finančnih obremenitev. 

Mira Zakošek 

Titovo Velenje 

Obisk delegatov zvezne skupščine 
V ponede l jek in torek je bi-

la na obisku v Titovem Vele-
n ju skup ina delegatov obeh 
zborov skupščine SFRJ. To 
je že utečena obl ika stikov in 
obiskov delegatov v republi-
kah in pokra j inah . 

Drugi dan obiska je bil na-
men jen og ledom tovarn Go-
ren ja v N a z a r j a h in v 
Ti tovem Velenju, o doseda-
nj ih dosežkih in razvojnih 
ho ten j ih pa so se pogovar ja l i 
s predstavniki de lovne orga-
nizacije G o r e n j e gospodin j -
ski apara t i . 
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Celjsko območje 

Vekš v Celju naj ostane 
Redni oddelek študija Vekša v 

Celju mora ostati! To so potrdili 
tudi na zadnjem delovnem pogo-
voru, ki ga je pripravil Svet občin 
celjskega območja. Tega pogovora 
so se udeležili predstavniki vseh 
organizacij in ustanov s celjskega 
območja, ki jim ni vseeno, da bi ta 
oddelek ukinili. 

Na Celjskem se ne strinjajo ni-
ti z začasno ukinitvijo rednega 
oddelka. Vodstvo te mariborske 
visokošolske ustanove namreč 
predlaga, da bi tak oddelek v Ce-
lju ukinili za leto ali dve, potem 

naj bi ga uvedli ponovno; na de-
lovnem pogovoru so ponovno 
poudarili, da to ne pride v po-
štev. Upravičeno se namreč boji-
jo, da bi se ta začasnost sprevrgla 
v trajnost in oddelka v Celju v 
bodoče ne bi več bilo. 

Zda j bodo zbrali še nova dej-
stva, nove podkrepitve njihovi 
upravičeni zahtevi po ohranitvi 
oddelka. Vse to bodo predložili 
svetu Vekša, ki naj bi že na svoji 
naslednji seji dokončno razpra-
vljal o usodi rednega oddelka v 
Celju. Celjska stran bi rada tudi 

konkretna pojasnila o osnovni 
stvari, ki naj bi bila privedla do 
te ukinitve: namreč o tem, kako 
bodo brez celjskega oddelka 
zboljšali kakovost študija v Ma-
riboru. Radi pa bi seveda nasvet, 
kaj naj bi naredili v Celju, da bi 
izpolnili pogoje za kakovostnejši 
študij na oddelku. 

Usoda okoli 200 študentov z 
občin širšega celjskega območja, 
ki študirajo na celjskem oddelku 
mariborskega Vekša (predvsem 
pa tistih, ki naj bi na tako študij-
sko pot stopili v prihodnjih letih) 
tako še ni znana. V Celju bodo 
(ob sodelovanju vseh drugih na 
tem območju, ki jim ni mar uso-
da izobraževanja tovrstnih ka-
drov) v prihodnjih dneh zbrali še 
več podatkov, ki naj bi še trdneje 
pokazali upravičenost takega di-
slociranega oddelka. (-Jk) 

Savinjsko-šaleška naveza 

Za bogastvo gre 
Ko so se te dni po Celjskem 

razširile govorice, da se nek tu-
jec zanima za nakup in ureditev 
gradu v Podčetrtku, so si nekate-
ri oddahnili, drugi pa zaskrblje-
no staknili glave. Tisti, ki so se 
oddahnili so pomislili seveda na 
to, da taka akcija le pomeni, da 
grad ne bo več propadal in celo 
ogrožal naselja pod sabo, drugi 
pa so bili zaskrbljeni nad tem, 
da bi se s takim kulturnim boga-
stvom ponašat posameznik. Se-
veda: za bogastvo gre! 

To bogastvo vidijo posamezni-
ki z dveh stališč. Vidijo narodno 
bogastvo, ki ga je treba ohraniti 
družbi, vendar jim ni nič kaj 
všeč, da bi ga ohranili tako, da 
bi pritegnili zasebno bogastvo. 
Saj, seveda, tisti, ki bi se lahko 
lotil takega dela, mora biti bo-
gat. Kajti revež ali povprečnež 
tega gotovo ne bi zmogel, če te-
ga ne zmore naša družba. V lju-
bosumnosti do tega zasebnega 
prizadevanja za ureditev takih 
objektov so seveda tudi posa-

mezniki, ki bi raje videli, da bi 
objekti propadali, kot da bi jih 
obnavljali posamezniki. Bolje 
nič, kot da ni »naše« — pa po-
zabljajo, da lahko brez take ini-
ciative marsikaj kmalu ne bo tu-
di ne naše, ker ho propadlo. 

Taka miselnost ima seveda 
eno dobro stran: iz nekaterih do-
slej še dokaj stoječih gradov in 
graščin bi lahko dobili ostanke 
gradov. Primeri iz nekaterih kra-
jev kažejo, da so tudi ti zanimivi 
in da jih je tudi precej laže vzdr-
ževati. Pa v večini primerov še te 
nevarnosti ni, da bi ie našel kak 
zasebnik in hotel ostanek gradu 
spremeniti nazaj v grad in si spet 
omisliti kako gostinsko-turisti-
čno dejavnost. 

Tako skrb »zgodovinarjev« je 
treba seveda tudi razumeti: več 
ko je obiskovalcev, večja je mož-
nost, da posamezniki kaj poško-
dujejo, kakšno stvar prestavijo 
ali odnesejo. To pa je grob na-
pad na našo kulturno dediščino. 

ki ji vendarle moramo posvečati 
vso pozornost. 

Ta primer iz Podčetrtka sem 
vzel le zato, ker je najbolj svež. 
Sicer pa je takih in podobnih 
»Podčetrtkov« na našem in šir-
šem območju precej. Nekaj po-
bud sicer ne pride niti v javnost. 
Zato pa se tudi dogaja, da je še 
vedno veliko takih starih objek-
tov širom našega območja, ki ra-
dovedno z odprto streho ali zido-
vi sprašujejo, kakšna bo njihova 
usoda. 

Bolje, da taki zgodovinski ob-
jekti propadajo, kot da se bogati 
zasebniki z njimi ubadajo — kot 
da je geslo še premnogih grado-
brižnikov. Saj: zakaj pa bi ene 
graščake zamenjali z drugimi, 
pripominjajo nekateri, ki jim le 
ob lakih primerih pride prav na-
ša nova ureditev. 

Pa veste v čem je sreča — pri 
nas je vendarle še sreča, da ne-
kateri ob naravnem bogastvu le 
ne razmišljajo pikolovkso o tem. 
od kod »bogastvo« za obnove. 
In ludi to je svojevrstno boga-
stvo. 

(frk) 

Letna konferenca ZSMS Velenje 

Zapleti pri nado-
mestnih volitvah 

Ob koncu dvodnevne politične šole, ki jo je pripravila občinska 
konferenca ZSMS Velenje v Zrečah konec prejšnjega tedna, se je okrog 
90 udeležencev nato zbralo še na letni konferenci te družbenopolitične 
organizacije. Na njej pa so med drugim izvedli še nadomestne volitve za 
člane predsedstva. 

Običajno na letnih konferen-
cah pregledajo in ocenijo opra-
vljeno delo v nekem obdobju. Za 
prej omenjeno pa ravno tega ne 
bi mogli trditi, saj so udeleženci 
le pregledali, s čim vse so se na 
občinski konferenci ZSMS 
ukvarjali od programsko volilne 
seje — konec maja lani — do 18. 
marca letos. Ocene oziroma raz-
prave po podanem poročilu na-
mreč ni bilo. Sicer med letom 
večkrat kritični mladi so bili to-
krat očitno z njenimi aktivnostmi 
povsem zadovoljni. Prav nič jih 
ni motilo dejstvo, da je bilo med 
opravljenimi nalogami več »for-
malnih« kot vsebinskih. Pred-
vsem takšnih reševanj vprašanj, 
ki se tičejo v veliki meri le mla-
dih. Žal, pa je danes bolj ali 
manj povsod tako. 

Ob podajanju smernic za delo 
v tem letu vsaj mi nismo zasledili 
bistvenih novosti pri delu občin-
ske konference ZSMS Velenje. 
Ob stalnih akcijah kot so vklju-
čevanje v reševanje težav mladih 
pri opravljanju delovne prakse, 
na področju štipendiranja, izo-
braževanja, . . . bodo poskušali 
nekaj več narediti pri razvoju 
mladinskega turizma, poglobiti 
sodelovanje z osnovnimi organi-
zacijami, v praksi izpeljati pobu-
do o ustanovitvi debatnega klu-
ba v Stiskami. Med naloge so za-
pisali še skrbne priprave na bli-
žajoči kongres slovenske mladi-
ne. Odprtih vprašanj je namreč 
zanj resnično veliko. Kot smo 
med drugim slišali na letni kon-
ferenci, so vrata za argumentira-
ne pobude, predloge, zahteve iz 

osnovnih organizacij na široko 
odprta. Ob omejenih finančnih 
zmožnostih jih bo občinska kon-
ferenca ZSMS poskušala kljub 
temu uresničiti. 

Brez zapletov pa seveda tudi 
tokrat ni šlo. Povzročile so jih 
znova prej formalne kot vsebin-
ske zadeve — nadomestne voli-
tve za člane predsedstva občin-
ske konference ZSMS Velenje. 
Za pet mest v predsedstvu, ki naj 
bi jih »izpraznili« iz takšnih in 
drugačnih razlogov — neaktivni 
člani, je bilo evidentiranih 12 
kandidatov, na glasovnici kasne-
je zapisanih 10 imen. Izmed njih 
naj bi izvolili šest novh članov 
najvišjega organa. Pa je tik pred 
samo izvedbo volitev »padel« 
dodaten predlog, ki ga udeležen-
ci letne konference niso potrdili. 

Od tu in tam 

Republiška 
proslava 

V Celju je bila v soboto pro-
slava ob 10 letnici Društva pso-
riatikov Slovenije. V to društvo 
je včlanjenih okoli 1500 bolnikov 
z luskavico. Prek društva želijo 
doseči predvsem boljše razume-
vanje okolja — tako delovnega 
kot tistega v katerem prebivajo. 
Izdajajo tudi glasilo »Ža prostor 
pod soncem«. Na proslavi so po-
delili tudi več jubilejnih pri-
znanj, posebno priznanje tudi 
podobnemu hrvaškemu društvu, 
s katerim dobro sodelujejo. 

Vse manj tekoče izgube 
V največjem regijskem izgubar-

ju — celjski delovni organizaciji 
Emo — si sanatorska ekipa na 
moč prizadeva, da bi čimprej od-
pravila tekočo izgubo. Zdaj so jo 
že več kot prepolovili, aprila ali 
nakasneje maja pa je s tekočim 
delom naj ne bi ustvarjali nič več. 
Nepokrita izguba, ki jo že imajo, 
tudi ne grozi več temu 2800 član-
skemu kolektivu s stečajem. 

V zadnjih dveh mesecih, ko je 
Emo pod družbenim varstvom, so 
opustili več programov, na vso 
moč pa delali tam, kjer dobivajo 
največji dohodek. 

Še en sejem 
Na celjskem območju smo do-

bili še en sejem Jožefov sejem. 
V soboto so ga prvič pripravili v 
Petrovčah, namenjen pa je pred-
vsem kmetom in vrtičkarjem. Po-
sebnost tega sejma je bila tudi li-
citacija razne kmetijske mehani-
zacije. Sicer pa so lahko obisko-
valci kupili razne obrtniške iz-
delke, tudi take, ki jih na drugih 
večjih sejmih ni. Ta sejem naj bi 
postal v Petrovčah tradicionalen. 

(-jk) 

To je povzročilo odstop enega 
od evidentiranih novih članov 
predsedstva. S kakšnim name-
nom, gotovo najbolje ve sam. 
Vse skupaj pa je znova zadišalo 
po neresnosti. Žapleti so se nato 
nadaljevali v prvem krogu voli-
tev. Potrebno večino glasov je od 
10 evidentiranih dobila le ena 
kandidatka. Preostalih pet novih 
članov predsedstva je nato dal 
šele drugi krog glasovanja. Za 
nove člane najvišjega organa ob-
činske konference ZSMS Velenje 
so bili izvoljeni Ditka Stropnik, 
Dragan Martinšek, Zvone Kožel-
nik. Romana Pečovnik, Sonja 
Lubej in Zdenko Gorišek. 

K vsemu temu naj dodamo le 
naše mnenje: niso toliko po-
membna imena in priimki kot to, 
da bodo novi člani zares delali. 

(tap) 

»NAŠ ČAS«, glasilo Socialistične zveze delovnega ljud-
stva Velenje, izdaja Center za informiranje, propagando in za-
ložništvo Velenje, Cesta Františka Foita 10. 

»NAŠ ČAS« je bil ustanovljen l . m a j a 1965; od I. januar-
ja 1973 je izhajal kot štirinajstdnevnik »Šaleški rudar«, kot 
tednik pa izhaja »NAŠ ČAS« od 1. marca 1973. 

Uredništvo: Stane Vovk (direktor in glavni urednik), Bo-
ris Zakošek (odgovorni urednik), Milena Krstič-Planinc, Bog-
dan Mugerle, Janez Plesnik, Tatjana Podgoršek, Mira Zakošek 
(novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 
Sedež uredništva in uprave: Titovo Velenje, Cesta Franti-

ška Foita 10, telefon (063) 853-451, 856-955, 855-450. Brzoja-
vni naslov: Informativni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 2.000 izvodov. Mesečna na-
ročnina 7.150 dinarjev, trimesečna naročnina za individualne 
naročnike 21.450 dinarjev, trimesečna naročnina za tujino 
36.450 dinar jev._ 

Žiro račun pri SDK, podružnica Titovo Velenje, številka 
52800-603-38482. 

Grafična priprava, korektura, tisk in odprema: Č G P Ve-
čer Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Za »NAŠ ČAS« se po mnenju sekretariata za informira-

nje izvršnega sveta skupščine SR Slovenije, številka 421-1/72 
od 8. februarja 1984 ne plačuje temeljni davek od prometa 
proizvodov. 

Gorenje Elektronika široke potrošnje 

Izbirajo najuspešnejše inovatorje 
V delovnih organizacijah Gorenja skušajo z različnimi akcijami 

spodbujati inovativno dejavnost zaposlenih. V Gorenju Elektronika 
Široka potrošnja, na primer, so se letos odločili, da bodo najprizadev-
nejšega inovatorja izbirali vsak mesec in mu podelili naziv »Inovator 
meseca«. Tudi na ta način želijo izraziti priznanje najuspešnejšim 
inovatorjem (seveda hkrati z ustrezno nagrado za ustvarjeno gospo-
darsko korist), druge zaposlene pa spodbuditi k razmišljanjem, kako 
še bolje organizirati proizvodni proces oziroma delo. 

Januarja je bil v Gorenju Elektronika Široka potrošnja izbran 
Danilo Lah, in sicer za stroj za stiskanje fastonov na žicah (ta stroj bi 
morali sicer kupiti na tujem). Februarja pa je postal »Inovator mese-
ca« Danilo Čas, avtor priprave za snemanje glav videorekorderjev. 

(VŠ) 

Pomagajmo obnoviti legendarno 
bolnišnico Franjo 

Številka računa: 
52020-743-1146 

Kdo še ni slišal za legendarno partizansko bolnišnico Franjo v divji 
naravni lepoti soteske Pasice pri Novakih nad Cerknim? Že dobrih pe-
tinštirideset let stoji tam prgišče barak, ki pričajo o trpljenju in veličini 
boja za svobodo, predvsem pa o globoko človekoljubnih naporih parti-
zanskih zdravnikov in vseh, ki so skrbeli za ranjene in bolne borce. 

V noči med 7. in 8. januarjem letos pa je bolnišnico »Franjo« zade-
la huda naravna nesreča. Ogromen kamniti plaz je porušil nekaj ba-
rak in povsem zasul čudovite dohode v bolnišnico, slapove in mosto-
ve. Ranjena narava še vedno preti in grozi, da bo uničila tudi ostale 
barake. Da bi odvrnili to nevarnost, da bi znova pridobili čim bolj 
pristno naravno okolje, pa bodo potrebna večja denarna sredstva. 

emona ekspres 

Piše: VINKO VASLE 

Cirilica 
Recimo, pridete v trgovino 

in hočete kupiti kilogram kru-
ha, pa vam prijazna prodajalka 
v vam tujem (na primer franco-
skem) jeziku skuša pojasniti, 
da vas ne razume in da — za 
božjo voljo — vendarle sprego-
vorite v francoščini. Potem gre-
ste k zobozdravniku, ker vas je 
napadel zobobol, in mu zaman 
pojasnjujete, kateri zob levo 
zgoraj vas boli, ker človek ob-
vlada samo kitajsko. Končno 
— vsi izmučeni in preplašeni 
— pridete domov in se potožite 
soprogu, pa vas tudi ta (več) ne 
razume, ker govori le madžar-
sko. 

Na kaj boste ob vseh teh pri-
merih pomislili (če odštejete 
možnost, da se vam je zmeša-
lo)? Na to, da naenkrat ne živi-
te več v svoji deželi in da ste po 
pomoti zašli nekam drugam. In 
imeli boste prav — namreč, da 
se počutite tuje v lastni deželi. 
In če vam ni kaj prav, se lahko 
izselite v Filadelfijo — tam bo-
ste lahko vsaj angleško govori-
li. Vse, kar sem vam doslej za-
pisal, sem storil zlobno namer-
no. Spomnim se namreč svojih 
lepih potovanj po Srbiji, ožji in 
širši, povsod sem naletel na 
prijazne ljudi, gostoljubne in 
vesele. Niti na kraj pameti mi 
ni prišlo, da bi jim zameril, ker 
niso razumeli slovensko — sem 
pač z njimi govoril v srbohrva-
ščini in bil ponosen, da so me 
tega jezika naučili že v osnovni 
šoli. Pa še komplimente sem 
slišal, da dobro govorim, kar je 
za povprečnega Slovenca — ki 
govori srbohrvaško s sloven-
skim naglasom, da je pravi hec 

— lepa pohvala. Po drugi stra-
ni pa me ni niti pretirano moti-
lo, da me v ljubljanskih gostil-
nah in kavarnah strežejo ljudje, 
ki slovensko ne znajo. Se bodo 
že naučili, sem bil toleranten in 
navsezadnje — saj se vseeno 
razumemo, ker jaz obvladam 
en tuji jezik več. 

Tako je bilo do nedavna, 
zdaj pa sem začel svoje mišlje-
nje spreminjati. Še enkrat sem 
si namreč prebral ustavo, ki 
jamči enakopravnost jezikov in 
kjer lahko človek razbere, da je 
v Sloveniji v uporabi slovenski 
jezik kot uradni jezik. In latini-
ca kot pisava. Potem je še beo-
grajska Politika objavila pogo-
vor z nekim Nedeljkom, ki je 
zaposlen kot vratar v ljubljan-
skem Petrolu. Nesrečni Nedelj-
ko se je novinarju potožil, da 
ga v tem podjejtu preganjajo 
samo zato, ker je nekemu obi-
skovalcu prijavnico izpolnil v 
— cirilici. In da je sploh groza 
biti »južnjak« v Sloveniji, kajti 
on, ki ima celo srednjo šolo 
končano, nima prav nobene 
prihodnosti pred sabo, pa tudi 
tisti ne, ki imajo končane fa-
kultete. Samo zato ne, ker so 
»južnjaki«. O Slovencih v po-
dobnem položaju je lepo mol-
čal. Pa jih je precej. 

Potem človek prične razmiš-
ljati in ne ve več, ali so se neka-
teri pričeli s Slovenci neslano 
šaliti, ali pa mislijo zares. Na-
mreč, da bi tudi v Sloveniji mo-
rala biti cirilica uradna pisava, 
srbohrvaščina pa uradni jezik. 
Recimo, da bi bilo temu tako, 
kako pa je potem z makedon-
ščino in albanščino? Pa menda 

! ne bo kdo zahteval, da se na 
srednje stara leta začnem učiti 
še ta dva jezika? Bom potem 
moral svoje članke pisati v šti-

rih jezikih, ali samo v enem in 
če v enem, v katerem? Že slo-
vensko včasih tako pišem, da 
se naša lektorica križa, kaj bo 
šele, če bom pisal v kakšnem 
meni tujem jeziku? Zda j zaradi 
tega ne morem spati, ker tudi 
ustavi ne verjamem več — kaj 
pa je ustava (lepo prosim) proti 
kakšni revoluciji, ki bi zapihla-
jala tudi v jezikovnem smislu! 

Pred leti sem se z neko beo-
grajsko redakcijo dogovarjal za 
sodelovanje in eden od pogo-
jev je bil, da znam srbohrva-
ško. Se nisem nič razburjal, še 
več — zdelo se mi je popolno-
ma normalno. Kolega, stari no-
vinarski maček, ki je bil dolga 
leta dopisnik Tanjuga, pa se mi 
je potožil, da je moral vse svoje 
članke pisati v srbohrvaščini, 
čeprav bi jih laže v slovenščini. 
Pa je kljub temu preživel in do-
čakal zasluženo pokojnino. 
Vem tudi, da vsi dopisniki slo-
venskih listov, ki niso Slovenci, 
lahko svoje tekste pišejo v svo-
jem materinem jeziku, ker ima-
mo v Sloveniji dovolj kvalifici-
ranih prevajalcev in se zaradi 
tega ne razburjamo preveč. Ker 
ni za to nobenega pametnega 
razloga. 

Bi bilo pa seveda pametno, 
če bi slovenske delovne organi-
zacije. še zlasti tiste, ki predsta-
vljajo servis ljudstva in kjer 
imajo delavci opravka z ljudmi 
— če bi le-te torej vendarle 
zahtevale od tistih, ki se pote-
gujejo za delo, da obvladajo 
slovenščino. Še v ljubljanskem 
Interšopu so neko Indijko (ki 
je poročena z Ljubljančanom) 
zaposlili šele takrat, ko je po 
slovensko znala reči »dober 
dan« in »izvolite prosim« in 
torej jezik »malih nomadov s 
Severa« (kot nas je krstil zapri-
seženi »prijatelj« Slovencev 
nekdanji urednik Borbe in da-
nes veliki komentator beograj-
ske televizije Krste Bijeltč) ven-
darle ni tako težak, da se ga ne 
bi dalo naučiti. Razen, če se ga 
noče naučiti, ker Šolevič in 
kompanija tako in tako mislijo, 
da za kaj takšnega ni nobene 
potrebe. Se ne dolgo tega je za-
trdil, da bomo kamlu pri nas 
obvladali samo en jezik, ker si 
republiških jezikovnih homo-
genizacij ne moremo več privo-
ščiti. Zaradi bratstva in enotno-
sti ne. Zlasti zaradi slednje. 
Kakšen jezik bomo govorili, ni 
povedal, lahko pa trikrat ugi-
bate. 

Sicer pa lahko mojo tezo o 
tem, da v Sloveniji govorimo 
slovensko tudi sami preizkusite 
— pojdite v trgovino in če vas 
bodo razumeli, je stvar jasna, 
če vas pa ne bodo, pa ni več ta-
ko zelo jasna. Potem je samo še 
ena možnost: da živite na tu-
jem . . . 

P. s.: Znani vojvodinski sli-
kar Milic iz Mačve je protesti-
ral, ker mu je Mladinska knjiga 
vrnila dve njegovi monografiji 
in ga prosila, da naj jim pošlje 
tiste, v katerih besedilo ni v ci-
rilici, ampak v latinici. To je to-
variša Milica tako razjezilo, da 
je od »gospoda Kučana« zah-
teval naj mu vrne neko njegovo 
sliko, ki jo je Kučan od njega 
kupil že pred leti. Zato, piše sli-
kar, ker ne želi, da bi njegovo 
sliko kvarila strupena atmosfe-
ra »dežele« . . . 

Zato Predsedstvo RK SZDL Slovenije tudi na osnovi pobud borcev 
in partizanskih zdravnikov, krajanov Cerknega in Idrije in številnih 
posameznikov in družbenopolitičnih organizacij poziva k slovenski 
solidarnostni akciji za ohranitev in obnovo bolnišnice Franje. 

Občina Idrija je v ta namen odprla poseben žiro račun pri Mestnem 
muzeju Idrija za zbiranje prostovoljnih prispevkov občanov: številka ži-
ro računa je52020—743—1146. Le s skupnimi močmi lahko rešimo par-
tizansko bolnišnico Franjo. 
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Razmišljamo drugače 

Tržno gospodarstvo in 
osebni dohodki — plače 

Precej časa že govorimo o nuj-
nosti prehoda na tržni način ure-
janja odnosov in gospodarjenja. 
Pričakovati je, kljub političnim 
problemom, da bomo z novo vla-
do smelo zakorakali na trg. 
Pod pojmom tržno gospodarstvo 
si danes predstavljamo predvsem 
razvite zahodne gospodarske si-
steme. Premalo se zavedamo 
vseh sprememb, ki jih bo nujno 
storiti v družbi, če želimo živeti 
tržno. Prevečkrat tržno gospo-
darstvo razumemo kot blagodej-
ni veter, ki bo hitro pozdravil na-
še težave in slabosti. Veliko spre-
memb bo bolečin in bodoprina-
šale nova nasprotja. Veliko »res-
nic«, ki jih je čas prehitel bo tre-
ba zavreči. Veter, ki ga prinaša 
trg je ostra burja. 

Pomembno in tudi zelo občut-
ljivo področje, ki ga bomo mora-
li korenito spreminjati, je področ-
je osebnih dohodkov — plač. 

Za obstoječi sistem delitve 
osebnih dohodkov je bistveno to, 
d a j e delitev določala država, ter, 
da je uzakonjena uravnilovka. 
Kar poglejmo koliko zakonov in 
drugih dogovorov to področje 
ureja in kaj je mogoče urejati v 
podjetju. Možno je le nekaj le-
potne kozmetike. Sistem, ki ga 
imamo, zasleduje predvsem cilj 
zagotavljati socialno varnost in 
to na osnovi pravice do dela (ne 
iz dela samega). Tak sistem ni 
motivator ustvarjalnosti. 

Tudi nov sistem osebnih do-
hodkov, ki bo izhajal iz tržnih 
mehanizmov, mora zagotavljati 
oba cilja: socialnega in motiva-
cijskega. Prevladovati pa mora 
motivacijski element. 

Tržno gospodarstvo je tisto, ki 
priznava trg blaga, dela in kapi-
tala. Cena deia se torej oblikuje 

na trgu. Za nas v praksi to pome-
ni, da moramo v celoti zavreči 
osnove za delitev sredstev za 
osebne dohodke, ki jih imamo v 
ANALITIČNIH OCENAH raz-
vida del in nalog. Določanje 
vrednosti dela na osnovi takih 
ali drugačnih metodologij nima 
veze s trgom dela. Ta je prva bi-
stvena sprememba. 

Plače delavcev naj bi izhajale, 
kot v vseh tržnih gospodarstvih 
iz plačilnih razredov. 

Plačilni razred, ki ga delavec 
doseže je odvisen od njegovega 
znanja, sposobnosti in doseženih 
razultatov. Torek konkretnih ele-
mentov. 

Znanje, ki ga delavec v času 
zaposlitve bogati in rezultati, ki 
jih dosega, so kriteriji za napre-
dovanje delavca v plačilnih razre-
dih. Delavec napreduje v plačil-
nih razredih tudi če opravlja ena-
ko delo. Kot primer: Učitelj lah-
ko do upokojitve uči v istem ra-
zredu. Z leti, z znanjem in izku-
šnjami njegova cena raste. Na tej 
osnovi napreduje v plačilnih ra-
zredih. Sistem napredovanja mo-
ra biti enostaven in jasen ter se 
mora dosledno izvajati. 

Drugi del plače naj bi bil odvi-
sen od cene dela, ki jo delavec 
dosega v podjetju. Ta del plače 
se oblikuje na osnovi uspešnosti 
delavca pri izvajanju nalog in 
uresničevanju delovnih ciljev. Pla-
čo iz tega naslova ugotavlja de-
lavčev vodja. Sistem mora dopuš-
čati možnosti velikih razponov 
(1:5). Ta del plače naj bi bil tajna 
kategorija s tem, da o masi sred-
stev za podjetje oz. posamezno 
orgnizacijsko enoto odloča DS. 
Pri tem so uporabna nekatera 
obstoječa merila ugotavljajo 
uspešnosti dela delavcev. Plača 

delavcev naj bi torej bila sesta-
vljena iz dveh delov: 
— plača na osnovi plačilnega ra-
zreda 
— plača na osnovi rezultata dela 
delavca v podjetju 

To pomeni, da naj bi bile pla-
če na osnovi plačilnih razredov 
enake. Nasprotno! Tam kjer je 
ponudba višja in življenje cenej-
še je plača nižja. Pomemben po-
goj ki ga je nujno uveljavljati ob 
takem sistemu je odprava mono-
pola na delovno mesto. Podjetje 
mora imeti možnost, da delavcu, 
katerega dela ne rabi ali ne 
ustvarja pričakovanih rezultatov, 
odpove delovno razmerje. Soci-
alno varnost pa si tak delavec za-
gotavlja v sistemu socialne var-
nosti v okviru države. 

Razvoj v svetu jasno kaže, da 
so učinkoviti tisti upravljalski si-
stemi, ki temeljijo na opravljanje 
na podlagi sredstev. Neučinkovi-
to je upravljanje na podlagi dela 
(naš sistem) in državno upravlja-
nje. Upravljanje na osnovi sred-
stev predstavlja upravljanje pod-
jetij lastnikov kapitala. Cilj upra-
vljanja je ustvarjanje dobička. Z 
ustavnimi spremembami smo tu-
di v našem sistemu uveljavili 
pravico pridobivanja dobička na 
osnovi lastnina kapitala in upra-
vljanja. 

Da bi zagotovili učinkovitost 
upravljanja, bi morali v sistem 
vgraditi pravico delavcev — 
upravljalcev, da si del dobička 
delijo iz tega naslova. Delavci 

H H H H I B I 

FRANC AVBERŠEK -
predsednik pos lovodnega 
odbo ra RLV na ponedel jkovi 
seji O K Z K S Velenje: 

»Skrajni čas bi bil, da po-
jem degradaci je okol ja v naši 
občini nekoliko razširimo. 
Na p r o p a d a n j e okol ja na-
mreč ne vplivajo le RLV in 
Termoelekt rarne , čeprav so 
njihovi vplivi na jbo l j vidni in 
največji . Trdim, da smo v 

naj bi torej poleg naše plače pre-
jemali tudi osebni prejemek iz na-
slova dobička podjetja. 

Ta del prejemkov bi bilo mo-
žno usmeriti nazaj v poslovni 
sklad podjetja v obliki izdajanja 
delnic. 

Lastništvo dela kapitala podje-
tja (delnice ali druge oblike vla-
ganj) predstavlja naslednja osno-
va za pridobivanje dohodka de-
lavcev. 

Izkušnje v svetu kažejo, da so 
uspešna tista podjetja, ki so 
uspela-skozi sistem plač, partici-
pacijo na upravljanju in udeležbi 
na dobičku v obliki vlaganja ka-
pitala delavcev- doseči visoko 
motivacijo za učinkovito upra-
vljanje in uspešno" poslovanje. V 
italijanskem koncernu Fiat, ki se 
je pred leti še ukvarjal z veliko 
krizo, danes pa je vodilna evrop-
ska firma, je 30 % zaposlenih so-
lastnikov firme, (lastniki delnic) 
To nam narekuje, da smelo kori-
stimo pozitivne izkušnje drugih. 
Da to storimo moramo odvreči' 
dogme, strah pred bogatenjem, 
bojazen, da se odmikamo od so-
cializma in podobno. Smo že pri-
pravljeni na take ali podobne 
spremembe? V korak s časom in 
svetom bodo lahko šla le tista 
podjetja, ki bodo uspela hitro iz-
graditi nov upravljalski model s 
sodobnim vodenjem in razviti pod-
jetniško kulturo ter napreden si-
stem nagrajevanja. 

Silvester Koprivnikar 

lanskem letu uničili več pro-
stora z malimi degradaci ja-
mi, kot pa z izkopavanjem 
premoga.« 

BOŽO LEDNIK - izvršni 
sekretar S Š G Z : 

»To kar pravi Franc Av-
beršek drži. V letu 1986 je 
RLV z svojo de javnos t jo de-
gradiral 9,8 ha površin, lan-
sko leto pa 7 ha, na ostale de-
gradaci je pa je leta 1986 od-
pad lo 5,8 ha površin, lansko 
leto pa že 8,5 ha. 

Krajinske zasnove območja ugreznin RLV 

Kakšna bo jutri naša dolina (5) 
D R U Ž B E N O E K O N O M S K E 

P O S L E ; D I C E D E G R A D A C I J E 
OKOLJA V ŠALEŠKI DOLINI 
IN EKONOMSKE MOŽNOSTI 
RAZVOJA POSAMEZNIH DE-
JAVNOSTI V PROSTORU - I. 
FAZA (POVZETEK) 

V študiji smo na osnovi pripra-
vljene ankete in ostalih podatkov 
ter kriterijev za potrebe krajin-
skih zasnov predstavili širitev 
REK in njegov vpliv na prostor. 
Na osnovi inventarizacije stavb-
nih. kmetijskih in gozdnih zem-
ljišč smo ovrednotili kmetijska in 
gozdna zemljišča, stanovanjske 
objekte v družbeni in individual-
ni lasti ter ostale objekte v druž-
beni in individualni lasti ter osta-
le objekte družbenega standarda, 
ki se nahajajo na območju kra-
jinskih zasnov. Cilj I. faze krajin-
skih zasnov je prikazati vsa izho-
dišča in strokovne osnove za iz-
delavo razvojnih možnosti posa-
meznih dejavnosti na tem ob-
močju. 

V prvem poglavju je na kratko 
predstavljeno gospodarstvo obči-
ne Velenje, s posebnim povdar-
kom na vlogo rudnika lignita. 
Vloga SOZD REK v dosedanjem 
gospodarskem in socialnem raz-
voju velenjskega območja je veli-
ka in za gospodarstvo dobro zna-
na. V drugem delu prvega po-
glavja obravnava študija predvi-
dene širitve REKa in vpliv širitve 
na gospodarski razvoj. Poleg iz-
razito pozitivnih ekonomskih 
učinkov, ki jih bo imela širitev, 
pridobivanje premoga povzroča 
spreminjanje podobe Šaleške do-
line. 

V drugem poglavju ocenjuje-
mo družbeno ekonomske posle-
dice degradiranega okolja. Na 
kratko so opisani vplivi onesna-
ženega okolja na zdravje prebi-
valstva, stanje materialov in ve-
getacije. Predstavljene so meto-
dologije za izračunavanje škod, 
ki nastajajo, kot posledica ones-
naževanja, prikazani so nekateri 
konkretni izračuni višine škod, ki 
nastaja. 

Podlago za izdelavo ocene 
možnosti za razvoj v prostoru 
krajinskih zasnov predstavlja 
analiza posameznih dejavnosti v 
območju krajinskih zasnov. Ana-

lizo dejavnosti smo izdelali v 
tretjem poglavju študije. 

Analiza dejavnosti v prostoru 
je predstavljena z ekonomskega 
vidika, ki predstavlja v povezavi 
z inventarizacijo prostora in so-
cio-migracijsko analizo integral-
no celoto. Na podlagi podatkov 
geodetske uprave in na podlagi 
rezultatov ankete, ki je bila izve-
dena za potrebe te in ostalih štu-
dij v sklopu celotnega projekta, 
je bila izdelana inventarizacija 
stavbnih, kmetijskih in gozdnih 
zemljišč. Podatki so prikazani v 
tabelah s komentarji po posa-
meznih katastrskih občinah. 

Analiza stanja in razvoja pose-
litve ter razporeditve gospodar-
skih dejavnosti v vplivnem ob-
močju predstavlja osnovo za iz-
račun stroškov, nastalih zaradi 
prerazporeditve prebivalstva, iz-
gube stanovanj in zmanjšanja 
stavbenega fonda in eventuelnih 
rušitev objektov družbenega 
standarda ter s tem povezanih 
stroškov nadomestil. 
Kot kaže analiza stanja, narejena 
na osnovi ankete po gospodinj-
stvih v obravnavanem območju, 
prebiva v individualnih objektih, 
na območju iz katerega bo po-
trebno izseliti prebivalstvo, 243 
gospodinjstev. Ocenjena skupna 
stanovanjska površina znaša 
20.600 m*. V analizi potreb po 
zagotovitvi nadomestnih blokov 
stanovanj smo ugotovili, da od 
skupnega števila gospodinjstev v 
obravnavanem območju prebiva 
52 gospodinjstev v blokovnih 
stanovanjih. V vseh primerih gre 
za družbena stanovanja. 

Poleg stanovanjskih objektov 
smo v tretjem poglavju obravna-
vali še ostale objekte, ki so v 
družbeni lasti, kot so šole, ureje-
ne površine namenjene rekreaci-
ji, športna igrišča in telovadnice 
ter trije gasilski domovi. 

Naloga daje poseben povda-
rek rekreaciji in turizmu, tako z 
vidika naravnih danosti in mož-
nosti za razvoj za potrebe gostov 
iz zaledja, kot tudi za potrebe ve-
lenjskega prebivalstva. Namera-
vani posegi bodo imeli posledice 
tudi za sedanjo rabo prostora za 
rekreacijo. 

V nadaljevanju tretjega po-
glavja smo se osredotočili na in-

ventarizacijo infrastrukturne 
mreže. V območju krajinskih zas-
nov smo po posameznih katastr-
skih občinah ugotovili kolikšen 
del cestne, železniške in komu-
nalne infrastrukture ter elektro 
in toplotne oskrbe, bo ob širitvi 
eksploatacijskega polja postalo 
neuporabne. 

V četrtem poglavju smo opra-
vili vrednotenje ekonomskih po-
sledic širitve eksploatacijskega 
polja po posameznih dejavno-
stih. Ovrednotili smo vse dejav-
nosti, razen infrastrukturnega 
omrežja in potreb po nadomesti-
tvi le tega. Na tem mestu tega ni 
bilo možno ovrednotiti, ker še ni 
dokončno rešena projektna do-
kumentacija za vse infrastruktur-
no omrežje. 

Na podlagi podatkov KZS ob-
čine Velenje smo ocenili, da je 
skupna vrednost njiv, travnikov 
in sadovnjakov, vrtov in vinogra-
dov, gozdov, pašnikov, močvirij, 
parkov in zelenic je 27.000 mio 
din. 

Pri ovrednotenju individual-
nih objektov na območju krajin-
skih zasnov smo upoštevali 
odlok o povprečni gradbeni ceni 
stanovanj in povprečnih stroških 
komunalnega urejanja stavbnega 
zemljišča v občini Velenje. Iz po-
datkov ankete smo ugotovili, da 
je potrebno zagotoviti 151 nado-
mestnih individualnih gradenj in 
70 kmetij. Upoštevana je 100% 
vrednost objektov in to zaradi 
posodobitve in prilagoditve gra-
denj predpisom. Po tekočih ce-
nah gradbenih storitev in stro-
škov komunalnega urejanja 
stavbnih zemljišč, ter ob dejstvu, 
da bodo nadomestne gradnje — 
individualne hiše locirane v 
skupinah in bo potekala gradnja 
na več objektih sočasno, kar 
zmanjšuje stroške, smo ocenili, 
da jc potrebno za potrebe nado-
mestnih gradenj zagotoviti 
24.160 mio din ter 30 dodatnih 
komunalno urejenih parcel v 
vrednosti 672 mio din ter skupaj 
17.920 din za 70 kmeti j. 

Na tem mestu bi radi opozori-
li, da je pri planiranju lokacij za 
nadomestne gradnje in pri dolo-
čanju njihove velikosti potrebno 
ločevati med potrebami tistih go-
spodinjstev, ki se s kmetijstvom 
ukvarjajo, gospodinjstev katerih 
člani so polkmetje in gospodinj-

stev, ki si dohodek zagotavljajo 
zgolj s kmetijstvom. Skladno s 
temi kategorijami se namreč ra-
zlikujejo tudi potrebe in pričako-
vanja prebivalcev. 

Ovrednotenje družbenih sta-
novanj smo izvedli upoštevajoč 
občinski odlok z revalorizacijo. 
Na osnovi inventarizacije obsto-
ječih družbenih sanovanj, bo po-
trebno zagotoviti 54 stanovanj 
kar znaša skupno 4.406 mio. V 
zaključku naloge smo ocenili še 
preostale objekte družbenega 
standarda. Ugotovili smo,, da bo 
potrebno zagotoviti za nadome-
stilo osnovnih šol, telovadnic, 
športnih igrišč in kopališč s 
spremljajočimi objekti, ter treh 
gasilskih domov, ' 87.076 mio 

din .(dalje) 

Povzetek pripravila 
mag. Katja Pleše, dipl. oee. 

Gorenje 

Naravno 
zdravilišče 
Topolšica 
odslej v Gorenju 

Delavski svet sestavljene 
organizaci je združenega dela 
G o r e n j e je na zadnj i seji, ki 
je bila v torek, 21. marca, 
pregledal pos lovne izide lan-
skega leta in sprejemal plan-
ske usmeritve tega poslovne-
ga sistema za le tošnje leto. 
Podaljšal pa je tudi veljav-
nost samoupravnega spora-
zuma o sistemu s p o d b u j a n j a 
proizvodnje in storitev za 
konvertibilni izvoz delovnih 
organizaci j G o r e n j a tudi za 
leto 1989. 

Delegati so na torkovi seji 
verificirali sklep o pristopu 
Naravnega zdravilišča To-
polšica k s amoupravnemu 
sporazumu o združitvi v Go-
renje SOZD, seznanili so se s 
pripravami na izdelavo pro-
jekta »Internacional izaci ja 
G o r e n j a « ter potrdili pro-
gram dopolni lnega izobraže-
vanja delavcev Goren ja . 

S Francem Pečovnikom o inovatorstvu 
v kombinatu FLL 

»Živeli bomo 
od tistega, kar bomo 
sami ustvarili« 

Dolga leta si naša družba že prizadeva, da spodbudi 
razmah inventivne dejavnosti, vendar marsikje samo z be-
sedami, ne tudi z dejanji. Če bi temu govorjenju o pomenu 
inventivne dejavnosti, bili sorazmerni tudi rezultati, bi da-
nes moralo nastati marsikaj. To je bila iztičnica za pogo-
vor s Francem Pečovnikom, dipl. ing., ki v kombinatu 
Franc Leskošek-Luka vodi inovacijsko dejavnost. Za po-
govor ga nismo izbrali po naključju, ampak bolj zato, ker 
so v zadnjem času v kombinatu z inovacijsko dejavnostjo 
lahko vedno bolj zadovoljni. 

Rezultati, ki so jih dosegli v 
preteklem letu na tem področ-
ju, se bistveno razlikujejo od ti-
stih iz leta 1987. Lani so v kom-
binatu dosegli več kot 5 mili-
jard čistega inovacijskega do-
hodka, kar je 2,1 — odstoten 
delež v dohodku kombinata. 
To pa je že rezultat za katerega 
se ne da več reči, da je postran-
skega pomena. Lani so zapo-
sleni v kombinatu prijavili 192 
inventivnih predlogov, spreje-

»Za inovacijski dohodek ni kon-
ta, je pa za dnevnice, kilometri-
ne « 

tih in uveljavljenih v proizvod-
nji pa je bilo 168. 

0 Skoraj prenasitili smo se 
že neprestanega govorjenja o 
pomenu inovacij, ko pa smo v 
preteklosti vseeno živeli bolj od 
ukrepov, proizvajanja predpisov, 
ki naj bi urejali vse mogoče. Ni-
smo pa ob tem predpisali veljave 
tudi znanju, ustvarjalnosti. Bi 
soglašali s tem? 

Franc Pečovnik: »Da, šele 
slabšanje gospodarskih razmer, 
padanje življenjskega standar-
da, izredna gospodarska in po-
litična stiska, ki jo doživljamo 
danes, je začela spreminjati mi-
selnost na tem področju. Da-
nes ne gre več za boljši ali slab-
ši standard, ampak že za preži-
vetje. Postaviti se je treba na 
svoje noge. Pravimo, da preha-
jamo na tržni način gospodar-
jenja, lahko pa bi rekli, preha-
jamo v razmere, ko bo vsak ži-
vel od tistega, kar bo ustvaril. 
Pri tem ne gre za nobeno politi-
čno modrovanje, ampak za za-
konitost, ki smo jo v preteklosti 
pogostokrat prezrli.« 

0 Če preideva na vaš primer 
— energetika je posebnega 
družbenega pomena, ki ji je dru-
žba zato še toliko bolj predpiso-
vala, na drugi strani pa jo tudi 
finančno pokrivala in gotovo iz 
teh razlogov pri vas niti ni bila 
potreba po inovativnosti tako iz-
razita kot drugje? 

Franc Pečovnik: »V zadnjih 
letih je postala tudi energija ze-
lo draga in jasno postaja, da je 
ne bo mogoče več plačevati po 
poljubni ceni. Tudi v energeti-
ko gospodarnost vse močneje 
pritiska, kar pomeni delati 
boljše, kakovostnejše in racio-
nalneje. To pa je možno samo, 
če vsak delavec pri svojem delu 
razmišlja, skuša delo opraviti 
na čim boljši način in čim cene-
je. Drugače povedano — pri 
vsaki operaciji odpraviti vse ti-
sto, kar povzroča dodatne stro-
ške. Bistven premik na področ-
ju inventivne dejavnosti pa je 
bil v našem kombinatu dosežen 
v zadnjih letih, k čemur so veli-
ko pripomogle prav zaostrene 
gospodarske razmere.« 

• Ali znotraj kombinata 
kakšna delovna organizacija 
prav posebaj izstopa? 

Franc Pečovnik: Veliko je 

odvisno od tega, koliko je ino-
vativnosti naklonjeno vodstvo. 
Politika se vendarle začenja pri 
vrhu in če tam ni ovir, če je da-
na vsaj tiha podpora, še bolj 
pa, če je dana jasna podpora, 
potem rezultati ne morejo izo-
stati. V rezultatih, ki so, močno 
prednjači Rudnik lignita Vele-
nje, tudi Termoelektrarne Šo-
štanj se dobro uveljavljajo, 
Elektrostrojna oprema je zaen-
krat še nekoliko slabša, ampak 
žal pri njih šele eno leto deluje 
služba, ki pokriva to področje. 
Vendar, odkar ta služba obsta-
ja, so se rezultati že bistveno iz-
boljšali.« 

• Kako tistim, ki ob delu ho-
čejo razmišljati pri vas pomaga-
te, kako hitro ocenite, ali je ne-
ka stvar dobra ali ne, kako hitro 
jo potem uvedete v sam proiz-
vodni proces? Od česa je to od-
visno? 

Franc Pečovnik: »Te inovaci-
je so zaenkrat takšne, da se že 
pri tekočem delu pokaže, kaj se 
da spremeniti, racionalneje na-
rediti, narediti ceneje . . . Gre 
za inovacije, ki se jih da soraz-
merno hitro in jasno oceniti in 
pri tem ni nobenih težav glede 
uvajanja v proizvodnjo. Po-
membno pri tem je le, da slu-
žba pri tem deluje dovolj hitro, 
z njo pa tudi vodstvena struk-
tura in druge strokovne službe, 
da se vsi potrebni operativni in 
administrativni postopki izpe-
ljejo hitro.« 

9 Če se vrneva nazaj h go-
spodarski koristi v lanskem letu. 
Ste jo prikazali posebej? 

Franc Pečovnik: »Inovacijski 
dohodek iz lanskega leta, 5 mi-
lijard dinarjev, je dokazan, iz-
računan, razpoložljiv, vendar 
ga žal v poslovnih knjigah ni 
možno prikazati, ker za to ne 
obstaja noben zakonski pred-
pis oziroma konto zanj, podob-
no kot za kakšne kilometrine, 
dnevnice, reklamo in podobno. 
Na takšnih primerih se vidi 
dvoličnost politike, ki na eni 
strani poudarja pomen inventi-
vne dejavnosti, na drugi pa ji 
ne nudi niti tistega predalčka, 
kamor bi lahko ta beležila ino-
vacijske dohodke. To pa je ti-
sto, kar je zunaj naše moči in 
kar bo morala urediti družba. 
In če sem ostrejši — prenehati 
s to dvoličnostjo, ki jo je vodila 
doslej.« 

• Prihodnost je v inovativno-
sti, pozabimo preteklost v ruti-
nerstvu. Rutina nas vodi nazaj, 
inovacije naprej — misli, ki smo 
si jih za konec sposodili pri dr. 
Matjažu Muleju. Dokler bodo 
vodilni bolj prisegali na izkuš-
nje kot na novosti in dokler bo-
do ukrepi zahtevali slepo ubo-
gljivost odnosa — eni mislijo, 
drugi delajo namesto odnosa — 
vsi mislijo, vsi delajo, ne bomo 
prišli daleč. Kaj bi rekli na to? 

Franc Pečovnik: »Vzpostaviti 
čim bolj neposreden stik z no-
vatorji, jim pomagati, si izme-
njati zamisli za naprej. Zelo 
pomembno pa je, da bi nova-
torjem in vsem ustvarjalcem 
sploh poskušali obrazložiti po-
men bodočih gospodarskih gi-
banj pri nas, predvsem z vidika 
bodočega tehnološkega razvo-
ja, vključevanja v EGS . . . Za-
vedamo se, da energetika v do-
lini ni večna, zato moramo mi-
sliti na nove programe, ki bodo 
začeli postopoma nadomeščati 
energetiko. Razvoj bomo tesno 
povezali z inventivno dejav-
nostjo, ker je cilj skupen: od 
sedanjih inovacij, ki se nanaša-
jo na tekočo proizvodnjo, pre-
iti še na kakovostnejše inovaci-
je, ki bodo pomembne pri na-
stajanju novih proizvodnih 
programov za našo dolino.« 

M. Krstič-Planinc 
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Kako razbremeniti gospodarstvo? 
O razbremenjevanju gospodar-

stva v zadnjem času veliko govori-
mo, v občini Velenje pa so bili na 
tem področju tudi že narejeni pre-
miki. Vasj na področju splošne in 
skupne porabe. Razbremenjevanje 
je vsekakor nujno, saj je naše go-
spodarstvo že tako močno obre-
menjeno, da mu potem, ko pora-
vna vse stroške, zagotovi potrebna 
sredstva za sklade in osebne do-
hodke ter poravna razno razne ob-

veznosti, za nadaljnji razvoj osta-
ne le malo. To se potem odraža v 
vse bolj istrošeni opremi, zastareli 
tehnologiji, na koncu pa na vse 
slabših poslovnih rezultatih. 

Z omejevanjem skupne in splo-
šne porabe smo lani v občini Vele-
nje prihranili okoli 10 milijard di-
narjev (novih seveda), za letos pa 
so delegati občinske skupščine 
sprejeli usmeritev, da dosežene vi-
šine tovrstne porabe v družbenem 

proizvodu občine ne bomo poveče-
vali. Vsekakor pa je tudi zmanjše-
vati ni več mogoče. Ta delež znaša 
za področje družbenih dejavnosti 
10,1 odstotek, skupaj za potrebe 
samoupravnih interesnih skupno-
sti gospodarskih dejavnosti pa 
15,8 odstotkov občinskega druž-
benega proizvoda. 

V občini Velenje je bil torej 
storjen na področju razbremenje-

vanja gospodarstva v sednajih raz-
merah kar velik korak, nujno pa 
bo, da bodo takšne usmeritve v 
praksi izpeljali tudi na ravni repu-
blike in federacije. 

Razbremenjevanje gospodar-
stva si vsakdo predstavlja nekoli-
ko po svoje. Tokrat smo za razmi-
slek zaprosili nekatere občinske 
gospodarstvenike; žal sta se naši 
pobudi odzvala le dva. 

MITJA JENKO - pomočnik PO 
Gorenje SOZD 

Celotno družbeno nadgradnjo 
je potrebno prilagoditi realnim 
materialnim možnostim. To spo-
znanje je že prevladalo, ni pa še 
soglasja o načinu, kako to izve-
sti. 

Ob padajoči učinkovitosti 
družbe, vedno slabših gospodar-
skih rezultatih in zmanjšanem 
družbenem proizvodu so se do-
sedanje metode razbremenjeva-
nja z linearnim zmanjševanjem 
ter raznimi pritiski in pozivi do-
končno izkazale za neučinkovite. 
Če za zmanjšanjem prispevka ali 
odpravo posameznega davka ne 
stoji tudi dejansko znižanje stro-
ška, to slej ali prej pripelje do 

pokrivanja tega stroška na dru-
gačen način, bodisi iz žepa upo-
rabnika, iz dohodka namesto iz 
BOD ali pa so uvedbe novega 
prispevka ali davka. V bistvu to-
rej ne gre za zmanjševanje bre-
mena temveč le za prerazporedi-
tev med viri financiranja, kar pa 
konflikte in prepire v družbi sa-
mo še povečuje. 

Nesmiselno je tudi očitati zbo-
rom uporabnikov v SlS-ih pre-
majhno učinkovitost in od upo-
rabnikov zahtevati, da v teh zbo-
rih, v nasprotju z lastnimi intere-
si, sami sebi znižujejo pravice oz. 
programe. Prav tako ni upraviče-

no pričakovati, da bodo učinko-
viti pri nadzoru nad stroški in ce-
nami izvajalcev, saj je naravno, 
da je tisti, ki stroške »dela« ved-
no v prednosti pred tistim, ki ga 
kontrolira, zlasti še če mu je to 
poklic, zbori uporabnikov pa so 
neprofesionalni. 

Resnična razbremenitey ter 
zmanjšanje zajemanja sredstev iz 
gospodarstva je, prepričan sem, 
možna le kot rezultat dejanskega 
zmanjšanja stroškov družbe. To 
nikakor ne pomeni nujno krče-
nje programov ali celo zmanjše-
vanje osebnih dohodkov zapo-
slenih v družbenih dejavnostih. 
Družbene stroške je treba zmanj-
šati v prvi vrsti z racionalnejšim 
organiziranjem, večjo učinkovi-
tostjo dela, z odpravo sedanjega 

JOŽE VRTAČNIK - svetovalec 
Aktivnosti gospodarske zbor-

nice za razbremenjevanje gospo-
darstva so bile prisotne že ob 
predlaganih ukrepih ekonomske 
politike v letu 1989. Izdelana je 
bila posebna informacija o obre-
menitvah gospodarstva, ki je po-
kazala, da so te obremenitve do-
segle obseg, ki kritično zmanjšu-
je konkurenčno sposobnost naše-
ga gospodarstva na domačem in 
zunanjih trgih ter onemogoča 
njegovo normalno reprodukcijo. 

Delitev ustvarjenega dohodka je 
namreč takšna, da ga podjetju 
ostane le 40 %, zato je predlog, 
da se znižajo obremenitve gospo-
darstva za 20% v letu 1989 in za 
dodatnih 20% v letu 1990. 

Od predlogov, ki jih je zborni-
ca predlagala v zvezi z razbreme-
nitvami gospodarstva lahko ugo-
tavljamo, da je bilo doslej le ne-
kaj vsaj delno upoštevanih. Gre 
za ukinjanje ali zniževanje pri-

spevkov iz čistega dohodka za 
gospodarsko infrastrukturne de-
javnosti, gre za odpravljanje oz. 
bistveno zmanjševanje uvoznih 
taks in davščin, gre za napore 
skupnega obravnavanja izven 
proračunske porabe ter za dolo-
čene pozitivne premike pri 
obravnavi negativnih tečajnih ra-
zlik in obrestovanja obvezne re-
zerve. 

Splošno stališče zbornice za le-
to 1989 je, da nobena oblika po-

rabe ne sme rasti hitreje kot neto 
osebni dohodki gospodarstva, 
saj smo v planu izvajali varčeva-
nje na račun padanja realnih 
osebnih dohodkov. 

To razbremenjevanje je imelo 
v občinskih SlS-ih v Velenju 10 
nird učinka. 

Menimo, da ne smemo pozabi-
ti na razbremenjevanje znotraj 
podjetij. Gre za vprašanje preza-
poslenosti, deljen delovni čas in 
podobno, kar bo v veliki meri 
pospeševal trg. 

Delo na stanovanjskem 
področju 
v letu 1989 

V osnutku plana Samou-
pravne stanovanjske skupnosti 
občine Velenje za letošnje le-
to, ki smo ga skupaj pripra-
vljali skorajda vsi izvajalci s 
tega področja, je predvidena 
stanovanjska gradnja, gospo-
darjenje s stanovanjskimi hi-
šami v družbeni lasti ter soli-
darnost in vzajemnost v stano-
vanjski skupnosti. Osnutek 

plana so delegati zbora izva-
jalcev in zbora uporabnikov 
skupščine samoupravne stano-
vanjske skupnosti sprejeli 27. 
februarja letos. 

Velik poudarek je namenjen 
prenovi objektov, sanaciji ravnih 
in neravnih streh, obnovi in do-
graditvi instalacij, kopalnic in sa-
nitarij. Za te posege pa so po-
trebni posnetki obstoječih stanj 
na osnovi katerih bo mogoče pri-

stopiti k izdelavi celovite rešitve 
posameznega objekta. 

V dogovoru s Samoupravno 
stanovanjsko skupnostjo občine 
Velenje smo si naloge, ki so bile 
načrtovane za prvo tromesečje, 
razdelili med Vekosom PRS in 
temeljno organizacijo Stanovanj-
ska oskrba ter Zavodom za urba-
nizem. Za ta čas smo načrtovali 
predvsem pridobivanje doku-
mentacije, ki je glede na zahtev-
nost objektov nujna. 

Tako smo pridobili takojšnjo 
možnost pričetka celovite preno-
ve objekta, ki pa je seveda odvi-
sna od razpoložljivih sredstev. 
Usmeritve za naprej so: da se ob-
jekt, na katerem so se dela priče-
la dokonča do takšne meje, da se 
pridobi višji nivo stanovanjskega 

standarda, da pa se zato tudi dalj 
časa ne vračamo več na objekt 
zaradi večjih posegov. Ostala bi 
seveda še nujna in tekoča dela, 
ki so potrebna. Tako bomo lah-
ko rekli, da je toliko in toliko ob-
jektov usposobljenih za nadaljno 
normalno uporabo stanovalcev. 
Do sedaj smo na tem področju v 
glavnem le »gasili požare«. 

Ob tem pa seveda ni potrebno 
misliti, da tekočega obnavljanja, 
zamenjav, nujnih vzdrževalnih 
del in okvar ne bomo odpravlja-
li. to je še kako potrebno, da za-
držimo trenutno stanje objektov 
in tako zavarujemo pred vse vče-
jim propadanjem stanovanjski 
fond. 

Zavod za urbanizem Velenje 
Anton Apat 

Družbene dejavnosti 

»Prekratki« za okrog 170 milijonov dinarjev 
Konec f eb rua r j a letos je 

o d b o r udeležencev družbene-
ga dogovora o skupnih osno-
vah in merilih za samoupra-
vno ure jan je odnosov pri pri-
dob ivan ju in delitvi dohodka 
SR Slovenije ocenil , da so 
b ru to osebni dohodk i v pre-
teklem letu v gospodars tvu 
porast l i za 206 ods to tkov gle-
de na leto 1987 ozi roma za 
5,37 ods to tkov več. Ta ocena 
je povzroči la obl ikovanje 
d rugačnih izhodišč pri pri-
pravi f inančnih načrtov sisov 
družbenih dejavnost i kot so 
j ih ti pripravili v začetku tega 
leta. 

Nova izhodišča oziroma 
sp remembe so za nekatere si-
se ugodne, občinski telesno-
kulturni , kul turni in razisko-
valni skupnost i pa so nako-
pala vrsto težav. Zaradi ne-
pravilne razmeji tve med 
osebnimi dohodk i in materi-
alnimi stroški n a j bi po njih 
kul tura dobi la za 50 milijo-
nov dinar jev m a n j sredstev 
od načr tovanih , telesna kul-
tura kar za 110 mil i jonov di-
nar jev manj , že tako skromna 
sredstva še za 20 mili jonov. 
Ob tem ni t reba posebe j pou-
dar ja t i , da pomeni to za ome-
n jene sise prece jšn jo krčitev 

dejavnost i . Tako pri kulturi 
ne bi mogli izvesti že spreje-
tega doda tnega programa 
(Mozartovi koncert i , razširje-
na dejavnost Rudarske god-
be,. . . ) , pri te lesnokulturni 
skupnost i pokriti stroškov 
dejavnost i športa mladih , 
raziskovalna skupnos t pa že 
s seda j določenimi sredstvi v 
primerjavi z razmerami na 
tem področju ne ve ka j poče-
ti, ka j šele z za toliko zmanj-
šanimi zmožnostmi . 

Od načrtovanih 159.824.146 ti-
soč dinarjev, kolikor bi znašala 
skupna poraba za sisc družbenih 
dejavnosti v tem letu, manjkajo-

Občinska skupnost za zaposlovanje Velenje 

Objava potreb po delavcih v občini Velenje 
DELOVNA ORGANIZACIJA POKLIC IZ ŠIFRANTA PROSTA DELA IN NALOGE 1)1 NČ 

DČ 
ROK P OD ŠT. 

1)1 L. 

Gorenje Mali gospodinjski aparati 

Z naložbo dva koraka v svet 

stanja, ko je z zakonodajo pred-
pisano ogromno nekoristnega, 
neproduktivnega trošenja energi-
je in sredstev — skratka z odpra-
vo nepotrebnega dela, nepotreb-
no zaposlenih in nepotrebnih 
služb, SIS-ov, uradov, ustanov. 
Na ta način bi ob znižanju stro-
škov hkrati sprostili tudi velik 
del poslovnih prostorov ter osta-
lega premoženja državnih in pa-
radržavnih institucij. Z odproda-
jo tega gospodarstvu bi bilo to 
premoženje produktivno upora-
bljeno, državna blagajna pa bi 
lahko z izkupičkom krila del svo-
jega primanjkljaja. 

Vse to pa ni več samo problem 
razbremenjevanja gospodarstva 
temveč sestavni del celovite, tr-
žno usmerjene reforme družbe. 
Prepričan sem, da je to edina 
prava pot, ki vodi stran od seda-
njih prepirov v družbi pri delitvi 
vedno manjšega kolača. 

Lahko bi rekli, da je bila naj-
svetlejša točka zadnje seje izvrš-
nega sveta skupščine mesta Mo-
zirje predstavitev uresničevanja 
drugega dela velike naložbe v 
delovni organizaciji Gorenje — 
Mali gospodinjski aparati v Na-
zarjah. Prva, usmerjena v veliki 
meri v zagotovitev prostorov za 
postavitev najsodobnejše opre-
me, je bila sklenjena lani, druga 
in od treh najpomembnejša, pa 
je v teku in jo bodo končali okto-
bra letos. Skupaj s prostori za 
razvojno, tehnološko in kakovo-
stno obvladovanje proizvodnje 
so v prvem delu kupili tudi veli-
ko nove opreme. Učinki so že ja-
sni. Leta 1986 so proizvedli 
986.000 aparatov, lani že 
1.200.000, s končano drugo .fazo 
pa jih bodo prihodnje leto že 
1.530.000. Od tega jih bodo izvo-
zili 890.000. Brez uresničene 2. 
faze naložbe bi prihodnje leto iz-
delali le nekaj več kot milijon iz-
delkov. Večja je in še bolj bo 
proizvodnja, pa učinkovitost, ka-
kovost, že sedaj je bistveno večji 
delež celotnega prihodka doseže-
nega na tujih trgih, tuji partner 
ponuja nove in še višje oblike so-
delovanja, za sodelovanje s tako 
uspešnim podjetjem se zanima 
vse več domačih, predvsem v 
drobnem gospodarstvu. 

Nekaj osnovnih podatkov za 
osvežitev spomina. Vse tri faze 
naložbe bodo vredne 14 milijo-
nov dolarjev, od tega prva 4,1 in 
druga 7,5. V drugi bo preko 86 
odstotkov sredstev namenjenih 
novi najsodobnejši opremi in le 

2,8 v preurejanje prostorov za 
postavitev nove tehnologije. Z 
vsem skupaj bodo prizvodnjo 
povečali za 70 odstotkov, pozabi-
ti pa ne smemo, da njihov razvoj 
temelji tudi na izrednem sodelo-
vanju s sozdom Gorenje, pogoja 
za to pa sta njihova pridnost in 
sposobnost. Zaradi uvajanja no-
vih izdelkov tehnoloških viškov 
ob posodobitvi ne bo, razen stro-
kovnjakov pa na novo tudi ne 
bodo zaposlovali. 

Na vmesni »očitek«, da ne za-, 
poslujejo, je direktor te delovne 
organizacije Jože Kuder hitro 
odgovoril. Od leta 1986 do 1988 
so zaposlili 100 delavcev, poleg 
tega zanje dela še 50 delavcev v 
drobnem gospodarstvu in to so-
delovanje bodo še razširili, 80 
mladih štipendirajo, strokovnja-
kom pa so vrata odprta na stežaj. 
Kdo ob vseh teh in drugih ugoto-
vitvah ne bi bil vesel? Člani iz-
vršnega sveta so posebej pouda-
rili, da je hvale vredna stalna 
praksa Gorenja — Malih gospo-
dinjskih aparatov, ki želi družbe-
no-politično skupnost sproti se-
znanjati s svojimi napori in raz-
vojnimi dosežki. Temu zgledu 
naj bi sledili tudi drugi, ki v tem 
času tudi veliko vlagajo, pa lju-
dje o vsem bolj malo vedo. Pose-
bej je bilo rečeno tudi, da so bili 
dvomi nekaterih glede obsega te 
naložbe odveč, še bolj v sposob-
nost tega kolektiva. Tej delovni 
organizaciji je enostavno treba 
zaupati in biti vesel njihovih veli-
kih dosežkov, so sklenili razpra-
vo člani izvršnega sveta. 

J Plesnik 

Termoelektrarne Šoštanj 

Pričeli remont 
V soboto so v šoštanjskih termoelektarnah pričeli pripravljati vse 

potrebno za remont na četrtem bloku, ki bo trajal približno tri mese-
ce. Agregat z močjo 375 MW bo v tem času miroval. 

Ze v petek so člani gasilskega društva Šoštanj pričeli izpirati no-
tranjost kotla, v naslednjih dneh pa še zunanjost celotnega agregata. 
To je treba opraviti, da se prepreči možnost nastanka požara, pa tudi 
remont tako uspešneje poteka. Ta dela opravljajo v zahtevnih pogo-
jih, v prahu, temi, čuti se prisotnost žvepla. Delo je zaradi višine tudi 
fizično težko in nevarno. 

Ko smo obiskali gasilce, nam je vodja del Peter Radoja povedal, 
da so nalogo dobro opravili, v predvidenem času in brez nezgod. De-
lalo je 20 gasilcev. 

Seveda so šoštanjski gasilci prejeli za opravljeno delo plačilo, ki 
pa ga bodo v glavnem namenili za izvajanje programa, ki so ga načr-
tovali za letošnjo obletnico, 110 let delovanja šoštanjske gasilske or-
ganizacije. Jože Miklave 

čih okrog 170 milijonov dinarjev 
resda ni veliko, so v razpravi o 
tem vprašanju na petkovi seji 
poudarili člani komiteja za druž-
bene dejavnosti. Toda, najti jih 
je treba v okviru določenega glo-
bala skupne porabe oziroma v 
10,1 odstotnem deležu družbene-
ga proizvoda občine za družbene 
dejavnosti. Čeprav je predlog, da 
naj bi manjkajoči denar »vzeli« 
v masi za investicije (ta naj bi 
presegla planiranih 2,2 odstotka 
od globala skupne porabe), pov-
zročil med člani komiteja precej 
nejevolje, so ga ob koncu ven-
darle potrdili. Kot tudi to, da bo-
do vse tri naložbe v negospodar-
stvu »okrnjene« za enak delež. 

(tajs) 

Čiščenje z rodnim curkom so opravili izkušeni gasilci 

Gorenje Elektronika široke potrošnje 

Nova podoba 
televizijskih 
sprejemnikov 

OBČINA VELENJE 
SLOVENIJALES TRGOVINA 
PRODAJALNA T. VELENJE prodajalec 
DO INŽENIRING snažilka 

- prodajalec - blagajnik 
— čiščenje 

I nč 8 1.500.000 I 
3 m dč 8 840.000 I 

V delovni organizaci j i Go-
renje Elekt ronika Široka po-
t rošnja so prejšnj i mesec iz-
delali prve televizijske spre-
j emnike z novo šasi jo — no-
silnim ogrod jem elektronskih 
e lementov. N o v o šasijo, ki so 
j o imenovali G — 2, so razvi-
li in izdelali s t rokovnjak i Go-
ren ja Elekt ronika Široka po-
t rošnja . 

Nova šasija G — 2 omogoča 
vgradnjo najsodobnejših sestav-
nih delov in integriranih delov v 
barvni televizijski sprejemnik, 
vgrajevati pa jo bo mogoče v vse 
tipe Gorenjevih barvnih televizij-
skih sprejemnikov, zagotavljala 
bo večjo kakovost in zanesljivost 
aparata ter povečanje proizvod-
nje na 600 barvnih televizijskih 
sprejemnikov na dan. V Gorenju 
Elektronika Široka potrošnja na-
povedujejo, da bodo že prihod-

nje leto vgrajevali novo šasijo G 
— 2 že v vse v Titovem Velenju 
izdelane barvne televizijske spre-
jemnike. 

Nove oblike, večja kakovost in 
zanesljivost zagotavljajo Gore-
njevim barvnim televizijskim 
sprejemnikom vedno večjo uve-
ljavitev na domačem in tujih tr-
gih. Lani, na primer, so izdelali v 
Gorenju Elektronika Široka po-
trošnja skoraj 80.000 barvnih te-
levizijskih sprejemnikov, ali sko-
raj tretjino več kot leta 1987. Le-
tos pa bodo izdelali že več kot 
112.000 barvnih televizijskih 
sprejemnikov, pri čemer računa-
jo, da jih bodo dobro tretjino 
prodali na tuje trge s konvertibil-
nimi valutami. Naredili pa bodo 
še 10.000 prenosnih barvnih tele-
vizijskih sprejemnikov, blizu 
15.000 videorekorderjev in 2.500 
glasbenih centrov. 

(VŠ) 



Vračanje ulice človeku 
Naslednja stvar, ki jo želim izpo-

staviti je, kako pomembno je pri ure-
j an ju prometa pravilno oblikovanje 
prometne signalizacije v skladu z zah-
tevami prometne varnosti. 

Voznik namreč ravna v prometu na 
osnovi vidnih zasnov. Kontakt med 
voznikom in deli prometne signaliza-
cije med vožnjo po cesti traja pravilo-
ma le nekaj sekund, zato bi cesta brez 
signalizacije in opreme vozniku nudi-
la premalo informacij. Vozniku lahko 
vožnjo z opremo ceste popravimo in 
dopolnimo tako, da lahko pričakuje-
mo, da bodo ustrezne tudi njegove re-
akcije in ravnanja v prometu. Pri 
opreljanju cest moramo zato upošte-
vati zakonitosti zaznavanja in reagira-
nja. Na zaznavanje vpliva tudi hitrost 
vožnje, z večanjem hitrosti se vidno 
polje voznika oža: gostejši promet pa 
vpliva da voznik hitro spregleda vrsto 
prometnih znakov, ki jih sicer v red-
kem prometu ne bi spregledal. 

Čeprav na nastanek prometnih ne-
zgod vpliva mnogo vzrokov lahko na 
primeru pogostih prometnih nezgod v 
križišču Tomšičeve z Jenkovo pokaže-
mo na primer neustrezne prometne si-
gnalizacije. Problem nastane zaradi 
zmanjšane dojemljivosti voznika za 
razmere na cesti, ko vozi po ravnem 
delu Jenkove proti križišču s Tomši-
čevo. V vidnem polju pozornosti voz-
nika ni nikakršne orientacije, ki bi na-
kazovala križanje s prednostno cesto, 
zato voznik zlahka tudi spregleda po-
memben prometni znak (že zbledel 
stop znak). To tudi dokazuje, da so 

pogostokrat povzročitelji prometnih 
nesreč vozniki »od zunaj« , ki ne po-
znajo prometnih razmer v mestu in ne 
vozijo »na pamet«. Zato je v prvi fazi 
potrebno vzpostaviti ustrezen sistem 
vizuelnih informacij s pravočasno na-
povedjo križanja s prednostno cesto, 
v drugi fazi pa z izgradnjo usmerje-
valnih pasov (z označbami za vodenje 
in zaustavljanje vozil vključno z vzpo-
stavitvijo varnega prečkanja nemoto-
riziranega gibanja . . .). 

Z naraščanjem motorizacije osebni 
avtomobil kot sredstvo prevoza v 
mestnih pogojih bivanja prinaša več 
problemov, kot so njegovi realni efek-
ti. Stanje koriščenja parkirnih zmo-
gljivosti v centru mest kaže na bre-
zobzirno privatizacijo javnih površin. 

Zato bi morali ceno enournega par-
kiranja izenačiti s ceno prevoza z jav-
nim prometnim sredstvom in z vzpo-
stavitvijo učinkovitega sistema man-
datnih kazni. Parkiranje na pločniku 
in izven dovoljenih površin pa opre-
deliti kot oviranje prometa. 

Za razliko od operativnih ukrepov 
PLANSKI ukrepi zahtevajo izdelavo 
detaljnih urbanistično-prometnih 
analiz. Njihova realizacija je pogoje-
na z definiranjem in uresničevanjem 
prometne politike. To pa pomeni da 
je parkiranje osebnih vozil za stano-
valce v mestu družbena in komunalna 
obveznost mesta. To obvezo je možno 
doseči z oblikovanjem parkirnih con, 
parkirnih prostorov izključno name-
njenih za stanovalce. Znotra j teh con 
lahko parkirna mesta zagotovimo z 

reorganizacijo uličnih profilov, z iz-
gradnjo parkirnih hiš ipd. . . . ) , zunaj 
teh con— po obrobju, pa z rekon-
strukcijo obstoječih križišč, z organi-
zacijo parkirnih prostorov v uličnem 
profilu (razdeljenem po kriterijih in 
merilih za pešce) za potrebe obisko-
valcev z časovno omejitvijo ipd. 

Zanimiva je primerjava izgradnje 
»hodnikov« za pešce ob cestah. Na 
odseku Šaleške in Foitove ceste smo 
pridobili pločnike 3—4 m širine. V 
resnici pa te močne prometnice sploh 
nimajo bodočnosti in ni opravičila za 
takšne pločnike. Sprememba na-
membnosti dela teh pločnikov v kole-
sarske steze bi bila koristna iniciativa 
in bi popravila zgrešeno projektiranje 
v preteklosti. Na drugi strani imamo 
v mestu »hodnike«, ki se nemalokrat 
začenjajo s kakšnega parkirnega pro-
stora in se na koncu tudi slepo zaklju-
čujejo, ko naprimer med soseskama 
Salek II. in Salek III. 

V centru mesta pa lahko ugotovi-
mo, da je površin za pešce velikokrat 
premalo, saj so ti prisiljeni hoditi po 
robu pločnika ali celo po cesti. 

In če izhajamo iz ugotovitve, da ne-
motorizirana gibanja še vedno pred-
stavljajo najbolj množičen način giba-
nja v mestu je potrebno omeniti še 
KOLESARSKI PROMET. Če izha-
jam iz ugotovitev, da je KOLO zelo 
učinkovito transportno sredstvo v me-
stu z »blažjo« fotografijo terena, da 
je za kolesarje sprejemljiva dolžina 
potovanja do 3,6 km (časovno 10 mi-
nut), to očitno kaže na velike možno-

sti tega gibanja v mestu in v povezavi 
s predmestjem. Prednosti so tudi v 
tem, da kolo potrebuje majhne povr-
šine za parkiranje, ne degradira oko-
lje z hrupom in odpadnim materia-
lom in je celo zelo zdrav način giba-
nja in fizične aktivnosti človeka. Zato 
je potrebno izgraditi takšno mrežo 
kolesarskih poti, ki bodo prvenstveno 
povezovala stanovanjska območja s 
šolami, otroškimi vrtci, trgovina-
mi . . . 

Nastalo stanje zahteva odločen po-
seg in izgradnjo takšnega TRAN-
SPORTNEGA SISTEMA v mestu, ki 
bi ob sprejemljivi višini investicij dal 
dolgoročne rešitve. 

V navedenem članku sem želel 
zgolj opozoriti na področja, ki jih mo-
ra cestni projektant pri svojem delu-
projektiranju cest, upoštevati, obe-
nem pa pokazati nujnost , da bi se in-
vestitorji začeli drugače obnašati do 
predhodnih študij, ki pa lahko v vsa-
kem slučaju samoj i r i spevajo k ustrez-
nejšim rešitvam. Zal še vedno marsi-
kdo jemlje projektiranje in študiranje 
za nujno zlo, kar pa je posebno v da-
našnjih zaostrenih pogojih gospodar-
jenja in investiranja hudo zmotno. Se-
veda je pri tem potrebno obdržati te 
študije na primerni strokovni višini. 

Predvsem pa je potrebno v največji 
meri upoštevati interese lokalnega 
prebivalstva, saj vendar le-to v naj-
večji meri čuti vse posledice. Obenem 
želim, da bi bil ta prispevek spodbu-
da, da bi se tudi na področju ekolo-
ške zaščite pred gradnjo ceste začelo 
in poskusilo razjasniti osnovne krite-
rije, ki lahko vplivajo na odločitve, s 
tem pa bi bilo znatno olajšano tudi 
projektiranje cest — prometa. Aleksander Kneževič 

Namesto konstruktivne 
polemike 
— nekonstruktivna 

Predsedstvo Šaleškega študentske-
ga kluba se »svojemu« »neostalini-
stu« in »podležu« Petru Rezmanu za-
hvaljuje za inspiracijo, ki mu jo je po-
daril s svojim prehodom iz štajgerske 
v namestokonstruktivnopolemično 
poezijo in mu ponuja v oceno del 
svojega prvega stihokleparskega iz-
delka, odigranega in zapetega v kro-
niki Zelenega carja na Akademskem 
plesu daljnega 1989: 

. . . give me five! When You make 
mix, when you make, when you ma-
ke, when you make tbe mix . . . 

Naš čas, naš čas na mizi povej, kdo 
najboljjši pesnik v jami je vsej, 

mi mismo sicer mački poezije. 

to napiše vsak, ki se ga mal napije. 
Kaj bi iskal te rima, rima, 

saj Rezmanu tudi vse ne štima. 
Base, how low can you go. 
Base, para-bam-bam-pam-pam-

pam-pam! 
»Tvoji pučisti, monopolisti , ustra-

hovalci, netolerantneži, etiketarji(!), 
stičneži točk s stalinizmom in pritleh-
ni interesenti« 

Predsedstvo ŠŠK 

P. S.: Oceno rezultata kuge poezije, ki 
si jo vzbudil v nas, nam boš podal, ko 
bomo skupaj spili pivo v Oldstiskarna-
klubu. 

Ali je to res mogoče? 
Pod tem naslovom je Franc 

Petek napisal svoj prispevek in 
na koncu postavil vprašaj. Bolje 
bi bilo, če bi napisal: »Kako je 
to mojgoče?«, saj je s fotografijo 
nazorno prikazal, da je mogoče 
— sev eda samo v Šoštanju. 

Šošttanjčani smo na raznih 
zborih (sedaj jih itak ni več) ved-
no poslušali pristojne iz Velenja, 
bodisi Rudnika ali pa Zavoda za 
urbanizem. Tako nam je arhitekt 
Vučina v prisotnosti arhitekta 
Miklavca že pred leti razlagal 
svoje poglede oziroma načrte bo-
dočega središča ali starega mest-
nega jedra. Pred kratkim pa smo 
iz časopisov zvedeli, da urbani-
stični načrt za Šoštanj še vedno 

ni izdelan — in koliko smo jih 
do sedaj že obravnavali — to je 
res zelo čudna izjava pristojnih. 
Ali je potem arhitekt Vučina go-
voril na pamet? Upam, da obsta-
jajo vsaj zapisniki? Vsi odgovor-
ni so vedno poudarjali, da je me-
stno jedro, torej vsaj Glavni trg 
(sedaj Trg bratov Mravljak) za-
ščiten in se zato ne sme na zunaj 
nič spreminjati. Ko je Marjan 
Cigler preurejal svojo hišo, ki se 
drži Galofove, ki jo sedaj dogra-
jujejo, mu je bilo rečeno, oziro-
ma prepovedano zunanjo obliko 
kakorkoli spreminjati. Kot mi je 
povedal, je želel hišo malo zviša-
ti, do višine Galofove, da bi si 
uredil primerno podstrešno sta-

novanje, kar pa mu niso dovolili. 
Zakaj torej dvojna merila? Za-
sebni graditelj se mora držati 
predpisov, družbeni pa ne. Galo-
fova hiša je sedaj nadzidana, 
strešna konstrukcija je nekakšna 
piramida, ki je tujek proti dru-
gim streham na Trgu bratov 
Mravljak. Seveda je okrnjen tudi 
pogled na bivšo občino z urnim 
stolpičem. To me spominja na 
Koper. Predvojna harmonija me-
sta nad katerim je dominiral cer-
kveni zvonik, je bila po vojni po-
rušena. Sicer baje znan arhitekt, 
je v neposredni bližini cerkve 
projektiral stolpnico, ki bolj spo-
minja na silos, ki je povsem spre-
menila predvojno skladno pano-
ramo tega starinskega mesteca. 
Tako nekako se sedaj dogaja v 
Šoštanju. 

Kot mi je povedala Angela Pe-

tek je nihče ni vprašal za soglasje 
za zazidavo oken. Ko je tako mi-
mogrede slišala, da bodo okna 
zazidali, je odšla na občino in se 
pritožila. Dosegla je to, da so zid 
za en meter odmaknili od oken. 
Vmesna streha pa je zasnovana v 
višini oken, kar se ob dežju ne bo 
obneslo. Kaj bo takrat, ko bo za-
padlo več snega, ki ji bo zasul 
okna in ga ne bo mogla odstrani-
ti? Čeprav je želela govoriti s 
projektantom, ta ni bil dosegljiv. 
Prišla pa sta dva uradnika iz ob-
čine in ji predlagala nadomestna 
okna na strehi, kar pa žal v kuhi-
nji ni izvedljivo. Seveda Petkova 
s tem ni soglašala. Čudno, da je 
nekaterim projektantom dovolje-
no marsikaj, drugim, v primeru 
Cigler pa sploh nič — res čudna 
zakonska določila (ne)pravne dr-
žave. Viktor Kojc 

Praksa tako in drugače 
V zadnji številki Našega časa smo na prvi strani lahko prebrali 

članek z naslovom »Ali je res v praksi povsem drugače?«, ki predsta-
vlja odmev na »informacijo« o zaposlovanju v zadnjih treh mesecih. 

Ne mislimo »zagnati vika in krika«, vendar pa moramo kot insti-
tucija, ki se uradno ukvarja (med drugim) tudi s spremljanjem in ana-
liziranjem zaposlovalnih gibanj v regiji, dodati nekaj pripomb na šte-
vilke, ki se v članku pojavljajo. 

Skrbi posredovalca »informacije«, ki se od komentiranja poda-
tkov, ki jih posreduje, distancira, bi dodali predvsem to, da je potreb-
no izhajati iz verodostojnih virov za ocenjevanje nekega pojava. V 
tem primeru ne moremo ocenjevati zaposlovalnih gibanj na osnovi 
opravljenih zdravniških pregledov pred zaposlitvijo. V tem smislu je 
nejevolja predstavnikov združenega dela upravičena, ker statistika 
opravljenih zdravniških pregledov ni istovetna z dejanskimi zaposlit-
vami v občini. 

Da bi se izognili nadaljnjim dezinformacijam, podajamo pregled 
dejanskih zaposlitev v letošnjih prvih dveh mesecih (decembra 1988 
tu ne mislimo vključevati, ker je podatke za ta mesec potrebno preso-
jati in analizirati le v sklopu celovitih kadrovskih gibanj v letu 1988). 
Zaposlitve v januarju in februarju 1989: 

I. II. III. IV. V. VI. VII. SKU-
PAJ 

vse zaposl. 32 14 10 39 43 14 22 174 

Kot vidimo, je dejansko dobilo zaposlitev 32 nekvalificiranih de-
lavcev (vključno z decembrom 88 pa 63), ne pa 107 kot se pojavlja v 
članku. Tudi ostale številke imajo le to napako, da niso prave. In tudi 
ne morejo biti prave, ker vir zajemanja ni ustrezen. Toliko o številkah. 

Tovrstno pojasnilo nima namena, da bi se zapirali pred dejstvi 
— saj jih dovolj dobro poznamo na osnovi tekočega spremljanja za-
poslitvenih gibanj, ki jih v okviru sprejetih ciljev tudi ocenjujemo. To, 
kar posredovalnice »informacij« verjetno skrbi, bi naj bilo zaposlova-
nje nek valificiranih delavcev. 

Moramo pripomniti, da smo z naše strani že leta in leta opozarja-
li na vse širše družbene posledice, ki jih nosi s sabo praksa ekstenziv-
nega za poslovanja. Vendar pa ugotavljamo, da se je v zadnjih dveh 
letih še posebno pa v letu 1988 — situacija na področju zaposlova-

nja pričela umirjati. Izobrazbena struktura zaposlenih se izboljšuje 
(resda prepočasi, saj se nesmisli desetletne kadrovske politike ne dajo 
čez noč izbrisati), fluktuacija se umirja. Tudi zaposlenost nasploh se 
je v lanskem letu prvič po skoraj dveh desetletjih zmanjšala. Da pa bi 
se lahko zaposlovanju nekvalificiranih delavcev povsem odpovedali, 
je iluzorno misliti. Izobrazbena struktura realiziranih zaposlitev je 
pač v veliki meri odraz prevladujoče tehnologije v velenjskih podjet-
jih. 

Naš prispevek nima namena zagovarjati te ali one strani, vendar 
pa menimo, da je korektno uporabljanje informacijskih virov osnova 
za to, da se izognemo »razburjenju duhov«, ki jih tovrstne dezinfor-
macije prinašajo. 

Zakaj ne bi, ko razmišljamo o neki problematiki, uporabljali res-
ničnih in pravih podatkov? Na ta način bi se izognili dilemi »Komu 
verjeti?«. 

Zdenka Hudales 

Tudi v Šentilju proslava 
ob dnevu žena 

Tako kot v večina krajevnih skupnosti občine Velenje, so tudi v 
Šentil ju pripravili praznovanje ob 8. marcu dnevu žena. Ta naloga je 
bila zaupana domači planinski sekciji. Planinci so se dela lotili zelo 
resno, saj so hoteli pripraviti svojim materam, ženam in dekletom ko-
likor mogoče prijeten večer, kar pa v sedanjih časih ni vedno lahko. 
Na pomoč so jim priskočili mladinci, jim ponudili sodelovanje in 
program, kljub pomanjkanju časa, odlično izpeljali. Vse žene, ki so se 
ta večer zbrale v dvorani doma krajanov v Šentilju, kjer se je odvijala 
proslava, so z zanimanjem prisluhnile recitacijam, se prisrčno nasme-
jale skečem in zaploskale tistim najmlajšim, ki še niso mladinci, pa so 
kljub temu znali s svojo otroško preprostostjo in toplino ogreti srca 
poslušalk. Svojevrsten pečat prireditvi pa so prav gotovo dali dve toč-
ki. Nastop dveh mladih glasbenikov Jureta in Davida, ki sta, prvi s 
harmoniko in drugi s kitaro in ob sodelovanju dveh šarmantnih pevk 
Olge in Magde, uspela pričarati lepe stare čase. Domači pevci oziro-
ma pevke pa so pod vodstvom svojega dolgoletnega vodja Martina 
Jelena zapeli nekaj zimzelenih melodij. 

Ob koncu so planinci pripravili zabavo za vse mlade po srcu. 
Trio Franca Skornška pa ima upravičene zasluge, da se je veselo raja-
nje potegnilo do belega dne. 

Skupščina občine Velenje 
Komisija za odlikovanje, priznanje in nagrade 

Razpisuje 

Kdo je predsednik? 
Tovarišici Z. D. (jordjevič) postavljam samo to vprašanje: Kdo 

pa ji je v končni fazi le pomagal, da je kljub nam očitani nepripravlje-
nosti le uredila zahtevo za uveljavljanje otroškega dodatka? 

Dovolite mi, da na tem mestu in ne v rubriki mali oglasi ponu-
jam občanom in krajanom izredno priložnost: 

Z zadovoljstvom prepuščam delo člana Sveta KS tistim (v prvi 
vrsti tovarišicam in tovarišem (od »A. X.« do »Z. D.«), ki bodo pri-
pravljeni opravljati to funkcijo vnaprej. Ker predvidevam, da bo inte-
res in povpraševanje po tem delu veliko, vse interesente vljudno na-
prošam, da se v času uradnih ur v sredo od 17,—18. ure ne drenjajo 
pred vrati KS in mirno počakajo, ker bodo lahko prišli vsi na vrsto. 

Zapis s tega mitinga bo objavljen v »Vašem času«, poslan pa na O K 
SZDL in izvršni svet občine. 

Vas vse prav lepo pozdravlja bivši predsednik Sveta KS (bivši v 
veliko veselje mojih otrok, žene in sebe)! 

(namenoma brez podpisa) 

v letu 1989 podelitev PRIZNANJ in 
NAGRAD, ki jih v občini Velenje po-
del jujemo posameznikom in organi-
zacijam za uspehe in dosežke sploš-
nega pomena. 
Za leto 1989 razpisuje komisija posto-
pek sprejemanja pobud za naslednje 
nagrade in priznanja: 
1. 
/ . Proglasitev za častnega občana 
2. Zlati grb občine Velenje 
J. Srebrni grb občine Velenje 
4. Bronasti grb občine Velenje 
5. Nagrada Karla Destovnika-Kajuha 
6. Nagrada »S. oktober« 
7. Plaketa občine Velenje 
8. Priznanja IS SO Velenje 

Razpisni pogoji: 
Predlagatelj mora upoštevati splošne 
pogoje, ki so določeni z Odlokom o 
priznanjih in nagradah občine Vele-
nje (Uradni vestnik občine Velenje, 
št. 10 z dne 30. juni j 1988). 

PROGLASITEV ZA ČAST-
NEGA OBČANA 
Za častnega občana je lahko progla-
šen posameznik, ki je izredno zaslu-
žen za vsestranski razvoj občine Vele-
nje, za krepitev samoupravnih sociali-
stičnih odnosov na vseh področjih v 
občini Velenje in v širši skupnosti, za 
utrjevanje bratstva in enotnosti jugo-
slovanskih narodov in narodnosti , za 
krepitev mednarodnega sodelovanja 
ter za druge izjemne dosežke na po-
dročju človeške ustvarjalnosti, ki dvi-
ga ugled občine Velenje v celotni ju-
goslovanski skupnosti. 

PROGLASITEV ZA ČAST-
NEGA OBČANA 
Za častnega občana je lahko progla-
šen posameznik, ki je izredno zaslu-
žen za vsestranski razvoj občine Vele-
nje, za krepitev samoupravnih sociali-
stičnih odnosov na vseh področjih v 
občini Velenje in v širši skupnosti, za 
utrjevanje bratstva in enotnosti jugo-
slovanskih narodov in narodnosti , za 
krepitev mednarodnega sodelovanja 
ter za druge izjemne dosežke na po-
dročju človeške ustvarjalnosti, ki dvi-
ga ugled občine Velenje v celotni ju-
goslovanski skupnosti. 

ZLATI GRB OBČINE VE-
LENJE 
Zlati grb občine Velenje se podeljuje 
posameznikom za večletno izjemno 
uspešno delo, pomembno za gospo-
darski in družbeni razvoj občine Vele-
nje ter za izredna prizadevanja pri 
utrjevanju občine kot družbenopoliti-
čne skupnosti. Zlati grb občine Vele-
nje se lahko podeli tudi tujim drža-
vljanom, ki pripomorejo k širjenju 
ugleda občine Velenje v svetu. 
V tekočem letu se lahko praviloma 
podeli en zlati grb. 

SREBRNI GRB OBČINE 
VELENJE 
Srebrni grb občine Velenje se pode-
ljuje organizacijam združenega dela, 
krajevnim skupnostim, družbenopoli-
tičnim in družbenim organizacijam in 
društvom ter posameznikom za več-
letno zelo uspešno delo ter za dosež-
ke, s katerimi se povečuje ugled obči-
ne. 
Srebrni grb občine Velenje se lahko 
podeli tudi predstavnikom skupnosti 
in organizacij občin ali mest, s kateri-
mi občina Velenje razvija gospodar-
ske in druge stike. 
V tekočem letu se lahko praviloma 
podelita največ dva srebrna grba. 

BRONASTI GRB OBČINE 
VELENJE 
Bronasti grb občine Velenje se pode-
ljuje posameznikom, skupinam in or-
ganizacijam za zgledne uspehe pri de-
lu in s tem pridobljene zasluge za na-
predek občine Velenje v gospodar-
stvu in družbenih dejavnostih in za 
posamezna družbeno koristna in hu-
mana dejanja ter za delovne in druge 

uspehe, dosežene v krajšem časov-
nem obdobju. 
V tekočem letu se lahko praviloma 
podelijo največ trije bronasti grbi. 

NAGRADA KARLA DE-
STOVNIKA-KAJUHA 
Nagrada Karla Destovnika-Kajuha 
se podeljuje posameznikom in orga-
nizacijam za izredne delovne uspehe 
in dosežke na področju družbenih de-
javnosti v občini Velenje v širši skup-
nosti. 
Nagrada Karla Destovnika-Kajuha 
se daje v denarju. Nagrada znaša 3 
povprečne neto osebne dohodke na 
zaposlenega v SR Sloveniji v prete-
klem letu. Dobitnik nagrade dobi tu-
di listino, v katero se vpiše ime in pri-
imek, namen in datum podelitve na-
grade s podpisom piedsednika občin-
ske skupščine. 
V tekočem letu se lahko praviloma 
podelijo največ tri nagrade Karla De-
stovnika-Kajuha. 

NAGRADA »8. OKTOBER« 
Nagrada »8. oktober« se podeljuje 
posameznikom in organizacijam 
združenega dela za izredne delovne 
uspehe in dosežke pri razvoju gospo-
darstva, utrjevanju družbenoekonom-
skih odnosov v občini Velenje, za iz-
jemne dosežke na področju inventi-
vne dejavnosti ter za uspešno vključe-
vanje v mednarodno delitev dela. 
Nagrada je denarna. Nagrada znaša 3 
povprečne mesečne neto osebne do-
hodke na zaposlenega v SR Sloveniji 
za preteklo leto. Dobitnik nagrade 
dobi listino, v katero se vpiše ime in 
priimek, namen in datum podelitve 
nagrade. 
V tekočem letu se lahko praviloma 
podelijo največ tri nagrade »8. okto-
ber«. 

PLAKETA OBČINE VELE-
NJE 
Predsednik skupščine lahko po skle-
pu Komisije za odlikovanja, prizna-
nja in nagrade občine Velenje podeli 
plaketo občine organizacijam ali po-
sameznikom. Plakete se podeljujejo 
kot spominsko obeležje, ob pomemb-
nejših obiskih in srečanjih ter za po-
samezna družbeno koristna ali huma-
na dejanja. 

PRIZNANJA IS SO VELE-
NJE 
Za pomembne dosežke pri razvoju 
gospodarstva, drobnega gospodar-
stva, preskrbe in gospodarske infra-
strukture podeljuje Izvršni svet Skup-
ščine občine »Priznanja Izvršnega 
sveta Skupščine občine Velenje«. 

II. 
Priznanja in nagrade se lahko dajo 
posameznikom, skupinam, samou-
pravnim organom, organizacijam 
združenega dela, krajevnim skupno-
stim, samoupravnim interesnim skup-
nostim, drugim organizacijam in or-
ganom ter enotam naših oboroženih 
sil. 

III. 
Pobude za podelitev priznanj in na-
grad lahko dajejo delovni l judje in 
občani, organizacije združenega dela, 
krajevne skupnosti, samoupravne in-
teresne skupnosti, družbenopolitične 
organizacije ter družbene organizaci-
je, društva, izvršni svet, upravni orga-
ni, štabi oboroženih sil, štabi civilne 
zaščite, gospodarska zbornica. Pobu-
de za podelitev priznanja ali nagrade 
mora biti ustrezno utemeljena. 

IV. 
Pobude za podelitev priznanj in na-
grad za leto 1989 sprejema komisija 
do 31. maja 1989. 
Pobude naslovite na Komisijo za 
odlikovanja, priznanja in nagrade ob-
čine Velenje, Titov trg I. 

PREDSEDNIK KOMISIJE 
mag. Drago ŠULEK 

dipl. ing.fiz. 

slovenijales trgovina 

SLOVENIJALES TRGOVINA 
TOZD STANOVANJSKA OPREMA 
PE Celje za 
PM Titovo Velenje 
Veljka Vlahoviča 46 

Na podlagi sklepa komisi je za delovna razmerja TOZD 

OBJAVLJA 

prosta dela in naloge 

PRODAJALCA — BLAGAJNIKA 

s pogoj i : srednja s t rokovna izobrazba ekonomske, lesarske ali 
blagovne smeri in vsaj eno leto ustreznih deiovnih izkušenj 

Delovno razmerje se sklene za nedoločen čas. Poskusno delo 
je do ločeno s Pravi lnikom o delovnih razmerj ih TOZD. Višina 
OD je do ločena s Pravilnikom o osnovah in meril ih za delitev 
sredstev za OD. 

Kandidate vabimo, da pošl jejo svoje ponudbe z dokazil i o izpol-
njevanju pogojev in op isom dosedanjega dela v 8 dneh po obja-
vi na naslov: Slovenijales-trgovina. Sektor za kadrovske zadeve, 
Ljubljana, Titova 52. 

O izbiri bomo kandidate obvesti l i v 15 dneh po sklepu samou-
pravnega organa. 

Informacije po te lefonu (061) 326-961 int. 33-46. 



Društvo multiple skleroze 

Aprila srečanje članov velenjsko-koroške 
Vse večje stiske 

podružnice 
Lani je minilo petnajst let 

od ustanovitve društva multi-
ple skleroze Slovenije, ki 
predvsem skrbi in daje pomoč 
obolelim za multiplo sklerozo. 
Čeprav zaenkrat vzrok za to 
bolezen še ni povsem jesen, 
obstoji vendar zdravljenje, ki 
je pa simptomatsko, ne vzro-
čno. K uspehu ne vodi le ugo-
tavljanje prave diagnoze in 
vrednotenje simptomatike, 
marveč multidimenzionalni 
pristop. Najrazličnejši načini 
rehabilitacije, fizične in psihi-
čne, fizikalna terapija, socio-
metrični pristopi in drugo ved-
no bolj odpirajo možnosti bol-
nikom za zdravljenje. 

V raznih večjih krajih naše re-
publike so ustanovili podružnice 
društva multiple skleroze. Ena 
takšnih je tudi velenjsko-koro-
ška, v katero so vključeni člani iz 
občin Slovenj gradeč, Dravo-
grad, Radlje ob Dravi, Ravne na 
Koroškem in Velenje, letos pa 
mineva leto dni odkar je bila 
ustanovljena. V vsaki občini je 
poverjenik, ki je zadolžen za te-
sne stike z bolniki, redno pa se 
povezuje s predsednikom po-
družnice. Na odboru te podruž-
nice, ki se sestaja tri do štirikrat 
letno, poverjeniki poročajo o de-
lu in prenašajo tegobe bolnikov 
in vse tisto, kar sami ne morejo 
rešiti. V Sloveniji je preko 700 
bolnikov multiple skleroze, v ve-
lenjsko-koroški podružnici 45 in 
v velenjski občini 27, od teh so 
trije popolnoma nepokretni. 

V pogovoru s predsednikom 
velenjsko-koroške podružnice in 
članom izvršnega odbora MS 
Slovenije Francem Golobinekom 
smo zvedeli marsikaj zanimive-
ga: »Vsem bolnikom skušamo 
pomagati pri njihovem zdrav-
stvenem stanju, s finančno po-
močjo in s pripomočki ter jim ta-
ko zagotoviti socialno in osebno 

J 
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Franc Golobinek: »Zelo je 
zaskrbljujoče, da je med obo-
lelimi vse več mladih 
varnost. Na odboru se pogovori-
mo o njihovih težavah, prav tako 
pa pregledamo kako uresničuje-
mo delovni program. Lani smo 
ga uresničili skoraj v celoti. En-
krat letno pripravimo srečanje 
vseh članov podružnice. Na sre-
čanje povabimo tudi zdravnike 
specialiste ter predstavnike dru-
štva multiple skleroze. Dogovori-
mo se tudi za izlet, ki ga organi-
ziramo enkrat na leto v bližje 
kraje. Lani smo uvedli tudi te-
densko rekreacijsko kopanje v 

zdravilišču Topolšica. Delavcem 
tega kolektiva smo zelo hvaležni, 
ker so nam podarili 110 brezpla-
čnih kopanj. To rekreacijo name-
ravamo organizirati tudi letos.« 

Brez težav tudi pri vašem delu 
ne gre. Kateri bi pripisali največ 
pozornosti? 

»V svetu še ni zdravila, da bi 
lahko to bolezen pozdravilo. 
Bolnikov je vedno več, zaskrblju-
joče pa je to, da so začeli obole-
vati mlajši, tudi že pri 14 letih. 
Prav zato so zdravniki še bolj za-
skrbljeni in skušajo tudi v sve-
tovnem merilu storiti vse, da bi 
našli zdravilo. Mi si seveda tega 
iskreno želimo.« 

Kaj boste delali v bližnji pri-
hodnosti? 

»Meseca aprila bomo imeli 
vsakoletno srečanje na katerem 
bomo pregledali enoletno delo 
in se dogovorili za naprej. Prav 
tako bomo spregovorili o tem 
kam bomo šli na izlet, velik del 
pozornosti pa bomo namenili 
bolnikom in njihovi socialni var-
nosti. Letos nameravamo med 
bolniki opraviti tudi anketo, po-
datke bomo vnesli v računalnik, 
da jih bomo imeli zbrane na 
enem mestu.« 

B. Mugerle 

Center za 
socialno delo 

Padec življenjske ravni ob-
čutimo vsi na lastni koži. Ka-
ko boleče je to pa dokazujejo 
med drugim tudi ekonomske 
razmere pri nekaterih katego-
rijah naših občanov in potrju-
jejo razširitev dejavnosti ter 
povečanje števila storitev na 
nekaterih področjih dela Cen-
tra za socialno delo Titovo Ve-
lenje v preteklem letu 

Ohranjanje življenjske ravni 
občanov in družin z najnižjimi 
dohodki je zahtevalo poveča-
nje števila materialnih pomoči 
v denarnih in funkcionalnih 
oblikah. Pri tem je treba pose-
bej omeniti kar za 30 odstotno 
povečanje števila upravičencev 
do delne nadomestitve stana-
rin. Z napovedanim prehodom 
na ekonomske stanarine na 
centru pričakujejo še večje po-
večanje upravičencev do delne 
nadomestitve stanarin. Če se 
stalne oblike pomoči v prete-
klem letu niso bistveno pove-
čale. tega ne moremo trditi za 
upravičence enkratnih pomoči. 

Število teh se je v primerjavi z 
letom poprej podvojilo. V hu-
dih materialnih stiskah se ob-
čani in družine z najnižjimi 
osebnimi dohodki niso znašli 
le ob večjih nakupih (ozimni-
ca, kurjava, šolske potrebšči-
ne), ampak je bilo med njimi 
tudi vse več takih, ki niso mo-
gli plačati položnic za elektri-
ko. 

Do sprememb je po ugotovitvah 
delavcev Centra za socialno delo 
Titovo Velenje prišlo tudi pri osta-
lih njegovih dejavnostih. Tako na 
področju varstva otrok in družine 
beležijo v letu 1988 33 odstoten 
porast otrok rojenih v izvenzakon-
ski skupnosti. Ti otroci v velikih 
primerih niso prikrajšani za nor-
malno življenje, saj so te družine 
popolne. K opravljeni analizi o 
problematiki izobraževanja, uspo-
sabljanja in varstva otrok z mot-

njami v telesnem ter duševnem 
razvoju je treba dodati še nadalje-
vanje aktivnosti pri pravočasnem 
odkrivanju, razvrščanju in usposa-
bljanju tovrstne populacije. Število 
razvrščenih otrok je bilo lani ena-
ko kot leto prej. Na ravni zadnjih 
dveh let pa ostaja tudi število sto-
rilcev kaznivih dejanj med mla-
dostniki. 

Vključevanje starejših občanov 
v domske oblike varstva se je v le-
tu 1988 omejilo zaradi zasedenih 
zmogljivosti doma za varstvo 
odraslih v Titovem Velenju. Zato 
je iskanje alternativnih oblik za 
tovrstno populacijo — nega na do-
mu. sosedska pomoč, univerza za 
tretje življenjsko obdobje — tudi v 
prihodnje neizbežno. Posebej pere-
če vprašanje, s katerim so se 
ukvarjali delavci centra v prete-
klem letu, je bilo pomanjkanje de-
lovnih mest in stanovanj za obča-
ne, ki so prestali zaporno kazen. 
Povečalo se je število predzakon-

skih svetovanj ter število občanov, 
ki so se zatekli po nasvet pri reše-
vanju medsebojnih odnosov k de-
lavcem centra. 

Spremenjene potrebe delovnih 
ljudi in občanov pa zahtevajo, da 
delavci centra stalno prilagajajo 
vsebino deta. Eno takšnih podro-
čij, je zaposlovanje. Težave poraja-
jo minimalne možnosti za pridobi-
tev delovnega mesta, tudi mladih, 
kvalificiranih ljudi, ki v obstoje-
čem sistemu trenutno nimajo mož-
nosti za pridobitev socialne pomo-
či. Ravno zaradi tega bo center 
skupaj z občinsko skupnostjo soci-
alnega skrbstva poleg že uvelja-
vljenih družbenodenarnih pomoči 
namenil 0,10 odstotkov iz BO D 
oziroma enkrat več kot so znašala 
ta sredstva v preteklem letu prav 
za reševanje stisk slednjih. Slejko-
prej pa se bomo v občini morali 
dogovoriti, kakšno socialno politi-
ko bomo imeli. 

(tapj 

Turistična taksa 
Po trenutno veljavnem zakonu o turističnih in komunal-

nih taksah, ki je močno zastarel in na nekaterih področjih že 
skoraj neuporaben, je treba določati turistične takse za leto 
naprej in jih torej oblikujejo in sprejemajo že v tem času. Ob 
tolikšni inflaciji, pa je takšno načrtovanje povsem nesprejem-
ljivo in povsem razvrednoti sprejete vrednosti. Prav zaradi te-
ga predlaga občinska uprava za družbene prihodke spremem-
bo tega zakona. 

Letos pa so seveda še morali upoštevati veljavna določila in pri-
pravili so predlog novih turističnih taks, ki bodo veljale prihodnje le-
to. Domači gostje bodo morali v ta namen plačevati 5000 dinarjev (le-
tos 1000), tuji pa 10.000 (letos 2000). K temu pa je treba prišteti še 500 
dinarjev namensko za razvoj Rekreacijsko turističnega centra Golte. 

(niz) 

Olepševalno društvo ter gasilci Mislinje 

Oboji zelo marljivi 
Člani turistično-olepševalnega društva v Mislinji, ki predstavljajo 

enega od pomembnih stebrov številnih dogajanj v kraju, so se zbrali na 
svoji redni konferenci. Kot posebnost naj omenimo, da so za njeno otvo-
ritev prikazali za udeležence nekaj najbolj značilnih pogrinkov, ki se 
pojavljajo na naših mizah ter jih praktično seznanili z njihovo pripravo. 

Sploh pa so si tudi v letošnjem krepko presega število sto. Na 
programski konferenci so pregle-
dali, kako so opravili naloge lan-
sko leto ter si zastavili program-
ske usmeritve za letos. Ponašajo 
se lahko, da rdeči petelin ni bil 
pogost na njihovem območju, za-
to pa so toliko bolj usmerili svo-
je znanje in moči na strokovno 
izpopolnjevanje svojih članov ter 
na prikaz številnih demonstracij-
skih vaj in tekmovanj. Tudi za le-
tos je njihov program dela obši-
ren, številne nove naloge pa jim 
nalagajo še sklepi gasilskega 
kongresa. Ob zaključku konfe-
rence so podelili republiška in 
občinska priznanja ter spomeni-
ce svojim članom za 10, 20. in 30. 
let dela v tej humani organizaci-
ji. Silvo Jaš 

letu zastavili sila smeli in pester 
program svojih dejavnosti. Pri-
pravili bodo degustacijo doma-
čih vin in jedi, v sredini leta bo-
do ponovno organizirali kuhanje 
kope in prikazali način oglarje-
nja na Pirševem domu. V jesen-
skem delu pa sledi še tradicio-
nalna razstava cvetja in izdelkov 
domače obrti, kjer bo možno raz-
stavljeno blago tudi kupiti. Pri 
vsem tem pa niso pozabili še na 
urejenost okolja ter na številne 
izlete in strokovna predavanja. 
Torej se za vse člane društva 
obeta sila pestra in delavna de-
javnost skozi vse leto. 

Nič manj delavni pa tudi mar-
ljivi niso bili člani gasilskega 
društva, katerih skupno število 

Krajevna skupnost Vinska gora 

Letos pozornost cestam nadaljujejo 
l^onpr tprlna IP 

Prijateljstvo s Kamenico 

V zadnjih nekaj letih so v krajevni skupnosti Vinska gora v občini 
Žalec naredili velik korak naprej pri razvoju in napredku. Znali so kar 
najbolj smotrno obračati zbrana sredstva krajevnega samoprispevka, ve-
lik delež pa so prispevali krajani sami s prostovoljnim delom. Seveda 
jim je na pomoč vedno priskočila občina Žalec, njene samoupravne inte-
resne skupnosti in drugi. 

Čeprav so v Vinski gori vsa 
večja in pomembna dela že kon-
čali, to ne pomeni, da bodo letos 
stali križem rok. O delih, ki jim 
bodo letos namenili največ po-
zornosti, pravi predsednik sveta 
te krajevne skupnosti Edo Cvikl. 
»V srednjeročni plan 1986—89 
smo zapisali, da bomo letos po-
sodobili cesto Štraus—Kone-
čnik, da ji bomo dali še asfaltno 
prevleko. Nadalje bomo posodo-
bili cesto v Vinski gori od Stra-
hovnika do Lok, delno jo bomo 
asfaltirali, delno posuli s pe-
skom. Omenjeni cesti bomo fi-
nancirali iz več virov. Podlago in 
nasip krajani sami, prav tako po-
lovico asfalta, drugo polovico pa 
bo prispeval sis za ceste občine 
Žalec. Na splošno imamo v Vin-
ski gori ceste v zadovoljivem sta-
nju. Vsako leto jih tudi sproti po-
pravljamo in obnavljamo. Nekaj 
denarja bomo letos razdelili po 
vaških skupnostih, da si uredijo 
ceste za nemoten promet.« 

Prizidek k osnovni šoli, to je ve-
čnamenski dom, je v glavnem kon-
čan, nekaj malih opravil pa vas 
kljub temu še čaka? 

»Letos se še zbira denar iz sa-
moprispevka, ki se bo iztekel ja-
nuarja 1990. Na domu bomo na-
redili še vetrno obrobo, nabavili 
prepotrebne stole in sofinancira-
li zgrajeno kotlovnico, ta namreč 
še ni v celoti plačana. Je pa še 
nekaj drugih manjših del, ki jih 
moramo opraviti v letošnjem le-
tu. Ko že govorim o večnamen-
skem domu naj povem, da so vse 
kreditne obveznosti že poravna-
ne, da je bilo v decembru leta 
1988 pridobljeno uporabno do-
voljenje in bila sklenjena pogod-
ba o predaji objekta v upravlja-
nje tozdu osnovne šole Peter 
Šprajc-Jur Žalec.« 

V domu, ki je namenjen za ra-
zlične kulturne, zabavne in druge 
prireditve, se odvija tudi rekreaci-
ja za vse krajane. 

Vsi, ki to želijo, se lahko en-
krat na teden zberejo v domu 
kjer lahko izvajajo razne vaje 
pod strokovnim vodstvom. Seda-
nji obisk kaže, da je tovrstna re-
kreacija za krajane potrebna, pri-
čakujemo pa, da se jim bodo pri-
družili še drugi. 

B. Mugerle 

Konec tedna je tričlanska delegacija Makedonske Kame-
nice obiskala krajevno skupnost Franca Leskoška-Luke Pesje. 
Ti dve krajevni skupnosti sta prijateljsko povezani že nekaj 
časa. Tokratni obisk je bil namenjen pripravi na bližnje, maj-
sko srečanje, ko bodo predstavniki Makedonske Kamenice 
obiskali svoje prijatelje v krajevni skupnosti Pesje, istočasno 
pa so obisk izkoristili tudi za navezovanje poslovanih stikov. 
Se zlasti so se zanimali za kabelsko televizijo in ker je Kame-
nica rudarski kraj tudi za gradnjo zračnega jaška in toplotnih 
podpostaj , ki jih izdeluje Rekova Elektrostrojna oprema/? m 

V javni razpravi 

Razširitev pokopališča Podkraj 
V prostorih skupščine občine Velenje, Zavoda za urbanizem in 

krajevne skupnosti Pesje so razgrnjene strokovne osnove za izdelavo 
ureditvenega načrta razširitve pokopališča v Podkraju. Izvršni svet 
poziva delovne ljudi in občane, organizacije združenega dela, kraje-
vne skupnosti in druge organizacije in skupnosti, da posredujejo svo-
je pripombe in predloge v 30. dneh, kolikor bo trajala javna razgrni-
tev. Komite za planiranje, gospodarstvo in varstvo okolja ter investi-
torja pa so zavezali, da sproti razrešujejo nastale probleme s prizade-
timi lastniki zemljišč, na katerih je predvidena razširitev pokopališča 
Podkraj. 

(mz) 

Š o l a n j e rodovniških psov — Dvakrat na teden poteka na 
poligonu v Pesju šolanje rodovniških enoletnih psov za izpit »A« -
osnove poslušnosti. Za šolanje psov je veliko zanimanje, tečaj pa vo-
dijo člani Kinološkega društva. 

Šolanje poteka vsak ponedeljek in četrtek v tednu, tudi če dežu-
je. (L. O.) 

Pri Juvanovih v Zavodnjah 

Mladi in stari z roko v roki 
Že vse od začetka letošnjega leta smo s<> odpravljali na obisk k 

Juvanovim, po domače Žoharjevim, v Zavodnjo. Pa nekako nismo 
imeli niti časa, ne prave volje za terensko delo v tej slikoviti vasici. 
Pravo spomladansko vreme pa nas je konec prejšnjega tedna vendar-
le spodbudilo, da smo se na dalj časa načrtovan obisk slednjič ven-
darle odpravili. 

Žoharjeve, starejšega gospo-
darja Ivana, njegovega nasled-
nika sina Ivana ter gospodinji 
Katarino in Anico, smo našli 
vsakega pri svojem opravilu. 
Seveda. Pomlad je tu in z njo 
veliko dela na travnikih, poljih, 
nenazadnje pa je še vedno tre-
ba kaj postoriti pri nepovsem 
dokončani gradnji novega do-
ma. 

Že vrsto let se Juvanovi 
ukvarjajo z živinorejo, prirejo 
pitancev. V zadnjih dveh, treh 
letih so proizvodnjo močno po-
večali. 28 repov imajo v hlevu, 
ki ga bo kmalu zamenjal nov. 
Kako je kmetovati na okrog 
745 metrov nadmorske višine, 
kjer se le tu in tam najde ped 
položnega sveta? »Delati mo-
raš tako kot drugje. Truditi, če 
hočeš kaj imeti,« je odgovoril 
na naše vprašanje sedanji go-
spodar Ivan. »Zemlja ni nič 
manj zahtevna v hribovitem sve-
tu kot v ravnini. Še kaj več ji 
moraš nuditi. Stroji nam precej 
olajšajo delo, vsega pa namesto 
nas vendarle ne opravijo. No, ja, 
kar gre.« »Takrat, ko sem bil še 
jaz gospodar,« je povzel besedo 
oče Ivan,« je bilo treba veliko 
več dela opraviti na roke. Zato 

pa smo imeli malo manj živine. 
Vztrajnosti in kmečke trme pa 
nam ni manjkalo in to mi je 
uspelo prenesti na svojega sina,« 
je ves zadovoljen povedal. 

Zaradi razmer, kakršne v 
kmetijstvu pač so, poskušajo 
na 42 hektarjev veliki kmetiji, 

od tega je okrog 30 hektarjev 
gozda, pridelati čimveč krme 
doma. Poleg silažne koruze se 
dokaj dobro obnese tudi pašni 
sistem. Lepo rejena živina je 
ponos vsakega gospodarja. 
Prav tako pa tudi Erine temelj-
ne organizacije kooperantov, 
katere člani so že vsaj 15 let. 
»To sodelovanje je zelo dobro. 
Gredo nam na roko. Pomagajo 
nam po svojih močeh pri uresni-
čevanju naših želja. Če hočemo 
letos začeti graditi nov hlev, bo-
mo morali najeti drage kredite, 

Prejšnji in sedanji gospodar Žoharjeve domačije 
in sin Ivan Juvan 

oče Ivan 

nato pa se truditi jih čimprej vr-
niti. Razvoj kljub slabim časom 
mora najprej,« je modroval sin 
Ivan, ki nadaljuje očetovo in 
mamino delo na kmetiji. Vztra-
ja pa ne le zato, ker nekdo pač 
mora, ker žulji staršev ne smejo 
biti zaman, ampak zato ker ima 
veselje do vsega, kar kmetova-
nje zahteva. 

Ko smo se odpravljali k 
Juvanovim, smo zvedeli, da so 
zgleden primer dobrega sode-
lovanja mladih in starih gospo-
darjev. Že večkrat v praksi po-
trjenem dejstvu, da mladi in 
stari ne gredo skupaj, je sin 
Ivan oporekal: »Treba se je do-
govoriti, tu in tam eni in drugi 
popustiti, izkušnje pa so včasih 
dragocenejše kot kaj drugega.« 

Žoharjevi se še niso po-
vsem odpočili od zahtevne 
gradnje nove strehe nad glavo, 
že snujejo novo naložbo. Hkra-
ti z izgradnjo hleva mladi go-
spodar razmišlja še o posodo-
bitvi strojnega parka. »Lani 
smo nekaj buldužirali. Tudi tam 
bo treba postoriti tako kot smo 
si zamislili. Če nam bo dopušča-
lo zdravje, bomo zmogli. Pro-
blemov pa tako nikjer ne manj-
ka.« 

Želja nimajo prav veliko. 
Želijo si, da bi se stanje čim-
prej normaliziralo, da bi vede-
li, zakaj delajo, saj bi tako lažje 
kovali načrte za bodočnost. 

(tap) 



Nasveti sadjarjem Enologinja svetuje 

31. skok čez kožo 
Na letošnjem 31. tradicionalnem skoku čez kožo, ki ga j e pripra-

vila tozd Montanistika, ki združuje študij geologije, rudarstva in me-
talurgije na Fakulteti za naravoslovje in tehnologijo v Ljubljani, je le-
tos čez kožo skočilo kar deset rudniških štipendistov: Andrej Blažič, 
Armando Grzinič, Gabi Bore, Ivo Zadnik, Miran Hudournik, Dejan 
Radovanovič, Božo Špegel, Marko Mavec, Bojan Lajnar in Vito Jan. 

Na posnetku je Miran Hudournik in njegov boter dipl. ing. rud. 
Bogdan Makovšek, ki je skočil čez kožo pred dvema letoma. Miran je 
tudi odličen atlet, član AK Velenje, ki je ves čas študija pridno opra-
vljal izpite in tudi pridno treniral. Njegova velika želja je, da bi izpol-
nil normo za evropsko prvenstvo v Splitu za tek na 5000 metrov in 
morda tudi v stiplu na 3000 m. Miran je resen fant, pravi garač, in če 
ne bo poškodb smo prepričani, da bo ta cilj tudi dosegel. 

B o g d a n M a k o v š e k in M i r a n H u d o u r n i k (v rudarsk i u n i f o r m i ) 
I. Ojsleršck 

Sajenje trsne 
cepljenke 

Sajenje sadnega 
drevja 

V današnji rubriki »Nasveti 
sadjarjem« vam bo strokov-
njak Matjaž Jenšterle pojasnil 
kako sadimo sadno drevje. Me-
nimo, da bo tudi tokratni na-
svet prišel prav vsem tistim, ki 
bi v svojem vrtu radi imeli ja-
blane. 

»Osnovno pri sajenju sadne-
ga drevja je, da imamo zato 
primerno pripravljeno zemljo. 
Najprimerneje je, če smo zem-
ljo pred tem pognojili s hlev-
skim gnojem, jo založno gnojili 
s fosforjem in kalijem, nato pa 
do 40 centimetrov preorali ali 
prekopali. Ko imamo tako pri-
pravljeno zemljo, sledi označe-
nje kjer bomo posadili nova 
drevesa. Razdalja med drevesi 
je predvsem odvisna od vrste 
sadik. Priporočljivo je, da se 
odločimo za isto vrsto podlage 
sadik. Primerne so od najšib-
kejše rastoče podlage in na-
prej. To so M 27, M 9, M 26 in 
MM 106. Posebej za vrtičkarje 
je priporočljiva M 9 podlaga, 
za katero pa je potrebna stalna 

opora. Med drevesi za to vrsto 
je približna razdalja od enega 
do enega metra in pol. Šibko 
rastoče sadike, cepljene na M 
9, so: zlati delišes, jonathan, 
idered, gloster, spartan in tako 
naprej, močnejše pa jonagold, 
melrosse, mutsu, gloster elstar, 
discovery in druge. Prav je, da 
imamo v svojem vrtu ali sadov-
njaku več vrst, od zgodnjih do 
zimskih jablan. Sadike, ki jih 
kupimo, morajo biti dobro raz-
vite, po možnosti z več pred-
časnimi poganjki, imeti pa mo-
rajo tudi deklaracijo. 

Ko smo pripravili zemljo in 
izbrali primerne sadike izko-
pljemo jamo, ki je na prej ome-
njeni zemlji dovolj velika 
20 x 20 centimetrov. Vrtičkar-
jem priporočam, da korenine 
sadik ovijejo z mrežo in jih ta-
ko zavarujejo pred voluharjem. 

Ko sadike damo v jamo, jih 
najprej zasujemo s šoto ali bio-
post gnojilom, nato pa zagrebe-
mo z rahlo zemljo in jo dobro 

Pravilno in nepravilno sajenje sadnega drevja 

poteptamo. Naslednje je, da 
postavimo oporni kol, ki mora 
biti od sadike oddaljen 10 do 
15 centimetrov, sadiko pa h ko-
lu rahlo privežemo. Pri sajenju 
moramo posebej paziti, da sa-
dika ni posajena pregloboko in 
ne preplitko. Cepljeno mesto 
mora gledati iz zemlje 10 centi-
metrov. Sadiki tudi odrežemo 
vrh in to med 60 in 90 centime-
tri od tal. Nižje, ko je odrezana 
sadika, nižje so prve ogrodne 
veje. 

V primeru, da nismo imeli 
tako pripravljene zemlje, kot 
smo jo v začetku opisali, je po-

trebno izkopati jamo v veliko-
sti 40 x 40 centimetrov, ki jo 
najprej zasujemo s hlevskim 
gnojem, na njega pa mešanico 
zemlje in gnojila fosfor-kalij. 
Zelo moramo paziti, da gnoj ne 
pride do korenin sadike. In 
kakšna je vzgoja jablan v prvih 
letih? Vse poganjke, ki zrastejo 
v prvem letu, je potrebno prive-
zati v vodoravno lego. V na-
slednjem letu odstranimo ne-
potrebne poganjke in odreže-
mo vrh jablane za eno tretjino. 
Ta postopek vsako leto ponovi-
mo do zaželjene višine jabla-
ne.« 

Shranjevanje trsne cepljenke 
Trsna cepljenka je zelo občut-

ljiva rastlina. Največja nevarnost 
za posušitev cepljenke je nepra-
vilno ravnanje od prevzema do 
sajenja. Priporočamo, da kupec 
pa čeprav za kratek čas do saje-
nja trsno cepljenko shrani, oz. 
zakoplje v vlažno mivko v ustrez-
nem prostoru. Korenine morajo 
biti popolnoma zagrnjene. Naj-
primernejši prostor je vlažna klet 
s temperaturo od 1 do 8 stopinj 
C. V primeru, da se cepljenka 
shrani na odprtem, korenine in 
cepljeno mesto ter del poganjka 
(2 do 3 učesa) morajo biti popol-
noma zakriti. 

Priprava cepljenke za sajenje 
Poganjki in korenine pred sa-

jenjem morajo biti sveži in zdra-
vi. Najmočnejši poganjek skraj-
šamo na dva očesa, druge pa po-
polnoma odstranimo. Korenine 
prikrajšamo na dolžino 20 do 
25 cm. Odstranimo tudi srednje 
in zgornje rosne korenine. Tako 
pripravljeno cepljenko namaka-
mo v vodi 12 do 24 ur pred saje-
njem. Tik pred sajenjem jo na-
močimo v gosto mešanico ilovi-
ce, hlevskega gnoja in vode v 
razmerju 1:1:1. 

Parafiranje cepljenke 
Parafinirana cepljenka bistve-

no primore k uspehu sajenja. Pa-
rafinska prevleka varuje ceplje-
no mesto in očesa pred izsušitvi-
jo, zato cepljenko ni potrebno 
prekriti z mivko ali rahlo zemljo 
po saditvi. Rosne korenine na ce-
pljenem mestu se zaradi višje po-
saditve ne razvijejo. Parafinira-
nje se izvaja tako, da se obrezane 
sadike namoči v maso raztoplje-
nega trsničarskega parafina (75 
do 80° C) in hitro potem v mrzlo 
vodo, tako da se sadiko ohladi. 

Temperatura parafina mora biti 
konstantna in optimalna. V pri-
meru previsoke temperature pri-
haja do poškodb očesa. V prime-
ru prenizkih temperatur pa prev-
leka parafina razpoka in odpade. 

Sajenje 
Cepljenko sadimo v jamo 

40 x 40 x 40 cm. Na dnu jame s 
pomočjo rahle zemlje in kompo-
sta izoblikujemo kupček, ki je 
hkrati tudi mera za globino saje-
nja. Na kupček postavimo sadi-
ko poševno tako, da je njen vrh 
ob kolu. Korenine na kupčku 
razporedimo na vse smeri enako-
merno in zasujemo jih z rahlo 
zemljo in dobro potlačimo. Na 
zaščiteno sadiko nasujemo pre-
perel hlevski gnoj, pri čemer je 
potrebno paziti, da ne pride do 
direktnega stika med koreninami 
in hlevskim gnojem. Na to jamo 
zasujemo z izkopano zemljo, ki 
jo prav tako potlačimo. Če sadi-
ka ni parafinirana, jo moramo 
zasuti nad površino zemlje s son-
čno zemljo. 

Veronika Krumpačnik, dipl. ing. 
agr. 

Pot v Malezijo (4) 
Piše: Renata Natek-Hudarin 

Poleg Botaničnega vrta, si je vredno ogledati še Kitajski 
in Japonski vrt, ki sodita med najdražje vrtove sveta. 

13,5 hektarjev rastlinja stane danes okoli 4 milijone 
ameriških dolarjev. S sprehodom po Kitajskem vrtu se dejan-
sko vrnete mnogo let v preteklost, v čas dinastije SUNG. Ma-
li okrašeni leseni mostovi, pagode, templji, fantastično rastli-
nje, nostalgičnost na vsakem koraku . . . kako fantastično je 
moralo življenje teči pred sto in sto leti. 

Za vsak ogled parka ali vrta morate obvezno plačati 
vstopnino, od 3 — 5 S, zanimivo je, da moraš plačati tudi za 
svojo kamero ali fotoaparat. Skoraj me je kap prvi hip, a 
kmalu mi je jasno . . . ekonomija pa taka. Žal mi čas ni do-
puščal, da bi obiskala živalski vrt, a uspelo mi je priti na kon-
cert ptic. To je resnično enkraten dogodek, ki ga je možno vi-
deti samo tukaj. Vsako nedeljo ob 8. uri zjutraj se zbero na 
vogalu TIONG BAHRU ljubitelji ptic, ki pripeljejo svoje 
ljubljence v različnih ptičjih kletkah na koncert, medtem, ko 

Nagradna križanka — Naši pisatelji (13) 
Rešitev nagradne križanke Naši pisatelji 13 pošljite do ponedeljka, 27. marca na na-
slov: Uredništvo Našega časa, 63320 Titovo Velenje, Foitova 10 s pripisom: Nagradna 
križanka — Naši pisatelji 13. 
Med reševalce bomo z žrebom razdelili tri nagrade, in sicer: I. nagrada 10.000 din, dru-
ga in tretja pa 8000 din. 
Pravilna rešitev nagradne križanke Naši pisatelji (12): 
krater, ranina, ebonit, tar, JA, Kette, dan, Ilok, Inari, rtina, kavarna, tan, aragonščina, 
Aro, kis, KŠ, tekač, SS, očnica, tla, Caan, lamait, Enn, sirarna, ljubljančan, jetra, Kiar 
Nagrajenci: 
1. nagrada 10.000 din: Marija Svetko, Dom za varstvo odraslih, Kidričeva 23, 63320 
Titovo Velenje 
2. nagrada 8.000 din: Zdravko Podkoritnik, Jenkova 15, 63320 Titovo Velenje 
3. nagrada 8.000 din: Heda Silovšek, Ljubljanska 5 a, 63320 Titovo Velenje 

ponosni lastniki popijejo svojo kavo in kramljajo, jih na tiso-
če turistov opazuje in posluša ptičje petje. Pravijo, da je to 
koncert za vse življenje. 

Bila je nedelja, zato kot se spodobi, sem si tudi jaz in 
moji prijatelji privoščili nedeljsko kosilo. Odšli smo v sadno 
restavracijo, kjer vam pripravijo sadje na tisoče načinov, ter 
ponudijo sadje kakršnega vsaj mi v Evropi še nismo jedli. 
Kraljica sadja v Aziji je DUR1AN, ki ima velikost nogomet-
ne žoge in nešteto iglic — podobno našemu kostanju. Notra-
njost razrežete in jeste nešteto zlatih semen, ki so v nekakš-
nemu soku, težko določljivega okusa. Zelo me spominja na 
našo lubenico. Durian je zelo osvežujoč in nasiten. Ponudijo 
mi še en kup sadja kot so Chiku, Duku, Jambu air in Nang-
ka, ki tehta 25—30 kg. Na svojih potepanjih po svetu sem 
jedla različne stvari, od medvedov, miši, kač, vendar sadje, ki 
bi bilo težko 25 kg, tega še nisem doživela. 

Meni osebno se je zdelo enkratno doživetje, resnično 
pravo nedeljsko kosilo, opazila pa sem, da nekateri obisko-
valci sadne restavracije niso prenesli ne okusa in ne vonja. 

Po obilnem kosilu, sem se odpravila v brusilnico dia-
mantov. Moje oči so kar obstrmele, mar je mogoče že 
res, da sem bila v Amsterdamu in sem to že videla, a vendar, 
ženske smo še posebej občutljive za takšne reči. Če boste 
kdaj v Singapurju, vam priporočam, da tega nikar ne zamu-
dite. Dragi, poldragi^ umetni, sintetični, kaj vem še kakšni so 
ti kamni vseh barv. Če imate denar si jih lahko privoščite, ce-
na od 4 dolarje naprej, do vrtoglavih številk. Ob vsakem na-
kupu dobite certifikat, z vsemi podatki . . . . kot v filmu. Spet 
enkrat se mi je utrnila misel: »Zakaj nisem bogata?« Takšen 
je pač svet, takšno je življenje. Tudi jaz imam svoje bogastvo. 
Dnevi so kar minevali, ostalo mi je še zelo malo časa do vrni-
tve v domovino. Ker smo Jugoslovani narod, ki je obseden 
od nakupov in nakupovalne mr/lice, sem se tudi jaz odpravi-
la na Orchard Road po najnujnejših nakupih. Treba s i je pri-
znati, da je Singapur meka za nakupe, kar je tisoče Jugoslo-
vanov kmalu ugotovilo, saj jih najdete na vsakem koraku. 
Pomislila sem na mnoge moje znance, predvsem prijateljice, 
ki bi tukaj ponorele zaradi trgovin. Pomislila sem na našo 
ljubo Jugoslavijo, kje smo, zakaj se naši ekonomisti, trgovci, 
dizajnerji ne pridejo sem učiti svojega posla. Singapur je sa-
mo eden in edinstven, ni mesta na svetu, ni metropole, ni 
kraja, ki bi mu bil enak. To drži zagotovo. Bila sem skoraj v 
vseh velikih mestih sveta, vendar to levje mesto je naredilo 
name vtis, kot še nobeno. Vsako leto obišče otok na milijone 
turistov, približno 30 % narodnega dohodka prinese turizem. 
Mislim, da je to podatek, ki bi si ga morali zapisati. 
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DVIGNJENI ZASTOR 120. 
Občina Velenje 

Kar 17 naravnih 
znamenitosti 

N a š o d n o s d o n a r a v n e in 
k u l t u r n e d e d i š č i n e o z i r o m a 
d o d e d i š č i n e n a s p l o h j e vse 
p r e j ko t p o h v a l e v r e d e n . Šele 
v z a d n j e m času z n a m o b o l j e 
ceni t i to , k a r so n a m pust i l i 
z a n a m c i in z m a n j š i m i poseg i 
o te t i p o z a b i to k a r se o te t i 
d a . K u l t u r n o p a n e u s t v a r j a -
j o le p o s a m e z n i k i , s k u p i n e , 
a m p a k z n a biti t ud i n a r a v a 
p o s e b n e vrs te u m e t n i c a . 

Po m n e n j u s t r o k o v n j a k o v 
Z a v o d a za va r s tvo n a r a v n e in 
k u l t u r n e d e d i š č i n e C e l j e je 
n a o b m o č j u n a š e o b č i n e ka r 
17 n a r a v n i h s p o m e n i k o v in 
e d e n s p o m e n i k o b l i k o v a n e 
n a r a v e . S l e d n j e g a j e m o č na j -
ti v R a v n a h pri Š o š t a n j u 
( M a r o f , G u t e n b i h l ) . M e d na -
r a v n e s p o m e n i k e pa so s t ro-
k o v n j a k i p r e j o m e n j e n e g a za-
v o d a uvrst i l i de l s o t e s k e Lju-
b i j a , H u d i o t o k , pov r š in sk i 
g e o m o r f o l o š k i in h i d r o l o š k i 
n a r a v n i s p o m e n i k j e t ud i so-
t e s k a Peke l , V e l u n j a peč , Le-
t o n j e v s l ap , s l a p o v i v Li l i jan-

s k e m g r a b n u , A r n e j c e v s l ap . 
Na našem območju pa naj bi 

imeli še štiri podzemeljske geo-
morfološke naravne spomenike, 
in sicer so to Mornova zijalka, 
Rotovnikova jama, jama v 
Skornskih pečeh. Zaloška panor-
na jama, votlina ob Hudempoto-
ku, Vranja peč, botanični nara-
vni spomenik trilistna valdštajni-
ja v Paki pri Titovem Velenju, 
dendrološki naravni spomenik 
pa so Vodnikova smreka v To-
polšici, Roščarjev rdeči bor v 
Florjanu, Strožičeva lipa ter 
Vodnikova lipa. 

Za namenom, da bi zagotovili 
ohranitev in posebno družbeno 
varstvo naravnega okolja v kate-
rem živimo, bodo delegati zbora 
krajevnih skupnosti in zbora 
združenega dela dobili za eno od 
prihodnjih sej v roke odlok o 
razglasitvi naravnih znamenitosti 
na območju občine Velenje. Da 
bo odlok možno sprejeti, pa se 
mora ustrezen upravni organi 
občine dogovoriti z lastniki zem-
ljišč, na katerih se ti nahajajo, saj 
bodo drugače vsa prizadevanja 
povsem zaman. 

— lop— 

Izreden uspeh učencev 
glasbene šole 

Od 16. do 19. marca 1989 je bilo v Novi Gorici XVIII-TEKMO-
VANJE UČENCEV in ŠTUDENTOV GLASBE SR SLOVENIJE v 
tekmovalnih disciplinah KLAVIR, GODALA in KITARA. 

Med 190 najboljšimi učenci slovenskih glasbenih šol je tekmova-
lo tudi 12 učencev Glasbene šole FRANA KORUNA-KOŽELJSKE-
GA Titovo Velenje. V izjemno kvalitetni konkurenci so se naši odli-
čno odrezali, saj so si priigrali 11 nagrad in I pohvalo! 

DOSEGLI SO: 
1. N A G R A D O : 

Jerneja Grebenšek (klavir I. kategorija) 
Monika Redenšek (violina I. kategorija) 

2. N A G R A D O : 
Katja Marin (klavir III. kategorija) 
Jerica Žgeč (violončelo IV. kategorija) 
Anja Bukovec (violina I. kategorija) 
Maja Repše (violina I. kategorija) 
Maruška Škoda (kitara I. kategorija) 

3. N A G R A D O : 
Tina Radovanovič (klavir II. kategorija) 
Jan Rasiewicz (violina L kategorija) 
Katja Klemše (kitara 1. kategorija) 
Maja Šoba (kitara I. kategorija) 

POHVALA: 
Helena Dejanovič (kitara I. kategorija) 

Vsi naši tekmovalci in njihovi učitelji zaslužijo iskrene čestitke. 
Za ta svoj nastop so morali tekmovalci žrtvovati mnogo več časa in 
dela kot drugi učenci. Posebno pa je treba izpostaviti uspeh učenk 
Katje Marin in Jerice Žgeč, saj sta tekmovali v kategorijah srednjih 
glasbenih šol. 

Dobitniki prvih nagrad se imajo pravico prijaviti na zvezno tek-
movanje, ki bo aprila v Sarajevu. 

Ob 10-letnici premiera novega dela 
Že 10 let družijo prijetno s koristnim pionirji, ki so med dejavnost-

mi na osnovni šoli bratov Letonje v Šmartnem ob Paki izbrali gledališki 
krožek. Kasneje jih je sprejela pod svoje okrilje odrasla gledališka sku-
pina Gledališča pod kozolcem. Tako kot so uspešni njihovi vzorniki, so 
pri občinstvu nadvse priljubljeni tudi sami. S svojo igrivostjo, sprošče-
nostjo, nenaučenostjo, združeno z gledališkim tekstom, so že večkrat 
navdušili občinstvo tako v domačih kot tudi v tujih dvoranah. 

Okrog 300 predstav za skupi-
no kot je pionirska gledališka 
skupina v 10 letih snovanja na 
odrskih deskah ni malo. Če k te-
mu dodamo še to, da so skoraj 
redni gostje republiških srečanj 
Naša beseda, da so nepogrešljivi 
na raznih priložnostnih priredit-
vah v kraju in izven njega, da so 

bili gostje Cankarjevega doma, 
mednarodnega srečanja mladin-
skih odrov v Avstriji, pa naših 
rojakov v Porabju, potem smo 
povedali skoraj vse. V tem času 
se je v skupini zvrstilo od 80 do 
90 pionirjev. Takole pravi men-
torica skupine Slavica Pečnik: 
»Marsikaj smo počeli v teh 10 le-

Zgodilo 
se je . . . 

23. marca 

Za današnjo rubriko »Zgodilo se je«, smo izbrali štiri no-
vice, ki so vse iz povojnega obdobja. To seveda ne pomeni, da 
starejših novic ni ali celo, da se pred vojno na današnji dan ni 
nič dogajalo, le novice so presuhoparne in neprimerne za obja-

I.eta 1956 
V Celjskem tedniku iz leta 1956, št. 12 lahko preberemo 

naslednjo vestičko: 
»Preteklo soboto zvečer se je predstavil velenjski publiki 

tov. Dolinar s Cankarjevimi Podobami iz sanj. Le-te sodijo 
med mojstrovine Cankarjevih del. Tov. Dolinar jih je posreče-
no izbral, ter dovršeno podal. Lahko trdimo, da je z izvajanjem 
naš igralec znal pritegniti publiko, ki je vseskozi z velikim za-
nimanjem sledila programu. Res je, da je tak solistčni nastop 
pri nas še redkost, vendar je dober način, da tako seznanjamo 
naše ljudi s tistimi duhovnimi velikani, ki so ustvarjali našo 
kulturo.« 

Leta 1962 
V dnevniku Večer, št. 69 iz leta 1962 srečamo naslednjo 

zanimivo vest iz naših krajev: 
»V okviru mladinsek organizacije so v Velenju ustanovili 

klub mladih proizvajalcev. V klubu je včlanjenih nad 150 mla-
dincev iz rudnika lignita in drugih gospodarskih organizacij. 
Klub organizira razne razprave in predavanja, na katerih si 
pridobivajo mladi proizvajalci potrebno znanje.« 

Tudi naslednja novica je iz iste številke dnevnika Večer: 
»V torek 27. marca, bodo v kulturnem domu v Velenju gosto-
vali »6 blues + 1« in pevka Majda Sepetova. Prireditve zabav-
nih orkestrov in solistov so vedno zelo privlačne za velenjsko 
publiko. Jutri pa bodo ponovili Sartrovo dramo: Nepokopani 
mrtveci, ki jo uprizarja dramsko gledališče DPD Svobode Ve-
lenje.« 

Verjetno je zelo zanimivo in po svoje tudi presenetljivo 
dejstvo, da tudi iz let, ki v zgodovini Velenja veljajo kot »udar-
niško-graditeljska«, predstavlja večino novic s katerimi se Ve-
lenje predstavlja Sloveniji v časopisju kultura in kulturno do-
gajanje v" občini. 

Leta 1968 
Tega leta najdemo v Večeru, št. 70, na današnji dan dve 

kratki vestički iz Šmartnega ob Paki: 
»Poravnalni svet v Šmartnem ob Paki letos ni imel še niti 

ene obravnave. To kaže da tod l judje bodisi nimajo spornih za-
dev, ki bi jih kazalo reševati pred poravnalnim svetom ali pa se 
v takih stvareh nanj občani ne obračajo.« 

»Dramski krožek osnovne šole v Šmartnem ob Paki je 
uprizoril igrico Kristine Brenkove »Mačeha in pastorka«. Za-
radi velikega zanimanja v vasi so predstavo ponovili.« 

S poravnalnimi sveti smo se v naši rubriki že srečali, dru-
ga vestička pa zgolj potrjuje znano dejstvo o interesu in razvi-
tosti gledališke dejavnosti v Šmartnem ob Paki. 

tih - ustvarjali, gostovali, se za-
bavali, družili prijetno s korist-
nim. Skratka, lepo je bilo. Tako 
lepo, da se pionirjem še danes 
radi pridružijo tudi tisti, ki so 
prag osnovne šole že prestopili. 
Predstave izpred dveh let v na-
šem programu še žive.« 

Ustvarjalnosti jim resnično ne 
manjka, prav tako ne volje. »Kri-
zo« še največkrat občutijo pri 
iskanju primernega teksta. Zanj 
se mentorica nikoli ne odloči sa-
ma, ampak v sodelovanju z osta-
limi »člani ansambla«. Ležijo 
jim zabavne gledališke predloge, 
ki do same odrske izvedbe pona-
vadi dožive še marsikatero spre-
membo. Pionirji — gledališčniki 
se želijo pri vsaki namreč na 
odru tudi sami zabavati kot pa se 
togo držati teksta. Prav zaradi te-
ga so z delom Svetlane Makaro-
vič Mačja preja, Puntarjevim 
Medvedom z vrtnico. Hišo Alen-
ke Goljevšček, Pavčkovim ugle-
dališčenim recitalom, Petanovim 
Obtoženim volkov in še s kakš-
nim delom tako »užgali« pri ob-
činstvu. Prepričani smo, da bodo 
o sopotnici odrasle gledališke 
skušine Gledališča pod kozol-

cem iz Šmartnega ob Paki še sli-
šali. Ob pripravi tega člankasmo 
se namreč zapletli v pogovor z 
dvema generacijama članov te 
skupine. Kot Peter in Andrej, ki 
pri skupini sodelujeta že devet 
iet, razmišljata tudi dva precej 
mlajša člana. Marko in Žoran. 
Upajo namreč, da bodo tako 
»dobri«, da jih bodo rade volje 
sprejeli v svoje vrste tudi njihovi 
vzorniki. 

10-letnico nadvse uspešnega 
odrskega snovanja bodo prosla-
vili tako kot znajo — s premiero 
novega dela. Tokrat bodo to 
Razbojniki iz Kardemome. 18 sr-
boritežev, povsem na novo peče-
nih članov skupine, se nanjo 
marljivo pripravlja. Ljubitelji 
gledališke dejavnosti v Šmart-
nem ob Paki jim bodo lahko zno-
va zaploskali v ponedeljek, 27. 
marca, v dvorani tamkajšnjega 
kulturnega doma. Jubilej bodo 
združili s podelitvijo bralne 
značke. Gotovo pa ga bo poleg 
nastopajočih na prav poseben 
način popestril tudi prvi »igra-
lec« te skupine, letošnji dobitnik 
Napotnikove diplome Jože Ro-
bida. (lap) 

Občinska matična knjižnica Mozirje 

Uspešno kulturno poslanstvo 
Lepa knjiga, ljubezen do nje 

in knjižničarstvo v povezavi s 
tem, seveda sodijo k kulturi in 
dvigu njene splošne ravni. To 
dokazuje tudi občinska matična 
knjižnica v Mozirju, ki je lani 
slavila 15-letnico delovanja. Da 
je bilo to obdobje zares uspešno 
dokazuje nekaj podatkov. Na za-
četku je bilo v knjižnici 800 
knjig, konec lanskega decembra 
jih je bilo že 30.512; v Zgornji 
Savinjski dolini ima knjižnica 
devet izposojevalnic, ki se sreču-
jejo z najrazličnejšimi težavami, 
so pa v Novi Štifti, Gornjem gra-
du, Šmartnem ob Dreti, Nazar-
jah, Solčavi, Lučah, na Ljubnem, 
na Rečici, v Šmihelu in v delovni 
organizaciji Modna konfekcija 
Elkroj. 

Skupno je v knjižnico včlanje-
nih 22 odstotkov vseh občanov, 
drugače rečeno 3600 rednih bral-
cev, od tega skoraj dve tretjini 
mladih. Lani so si bralci izposo-

dili 40.000 knjižnih enot, na čla-
na knjižnice povprečno 11 knjig 
in na prebivalca občine povpre-
čno dve knjigi in pol, to pa po-
meni tudi 19.000 obiskov knjižni-
ce v lanskem letu. Samo lani je 
knjižnica pridobila 1729 novih 
knjižnih enot. 

Poleg lega v knjižnici pripra-
vljajo literarne večere, predstavi-
tve novih knjig, priložnostne raz-
stave, za mlade bralce mesečne 
uganke in za najmlajše otroke 
pravljične ure, v njihovih prosto-
rih pa bo letos več čitalniških ve-
čerov, ki jih bodo posvetili 
110-letnici čitalništva v Mozirju. 
Prvega so že pripravili in je bil 
namenjen narodnostnemu boju v 
Mozirju, še nekaj pa jih bo na vr-
sti. Že ti osnovni podatki najbrž 
dovolj zgovorno pričajo, da ob-
činska matična knjižnica v Mo-
zirju uspešno opravlja svoje kul-
turno poslanstvo. 

J. P. 

Pismo 
drugaru 
v Ljubljana 

PIŠE: 

VANE GOŠNIK 

flpam npnflaTeji ! 

M3BHHH ne, Kep HMcaM nMcao ne t p h jiei-o nMCMO 3a Te6e. CBe ra Belo 
Kano BeoMa tchko, npocTora naftTa ch B3ane» y Te uanopHe naHe ko 
rpajiMMo xynaHo npyHTBO, OpaTCTBo m ftenHHCTBo. Mopa na tm npH3Haw 
•eftcT ra neaaM, y K)mxt can on 3ftyTap na no 4-5 nonojmaH, noa na 
ppeM Ha cecTaHeKa. Tax ce noroBope o HaMHHjr OopOe npo-ras ohmj 
HenpHftaTejifta. IIoBcon m a hoct thx ^JioBeKa, KoftH caHftafty npottnocT, 
HeKy <frenepaniuiy, Kofta fte t o ftana $opa. VrjiaBHeM, t h co 
MjioBeKH nozancaHM, iMBe y 6apany Ha py6 MecTa. Hmano ftnx Ha 
CTanHo ocMaTpaHfte hh CTpory KOHTpojiy MHJinue hh apMHfta. H TpeOa 
TaKO ca HftHx. CBe cmo ne npeHenH. npoiOnH TeneH can ocoOho cjihIOo 
<inoBeKa, kh fte y Ka$any bPanHHMKH KJiy6b H3BHKHBao napojie 
bCiioBeHHfta- penyOjiHKab. OKonnna ra fte cjiyfOajia, cneftajia ce h 
nnaMana ny hoct nnpa, Kep cy mhcjihjih, na fte H3Mel0aH y rjiasy. A 
fta3 cen o3Ohjiho 3aB3e.n CTaB, na fte to HenpnftaTejift. Tpanno ca* 
Tejie$oH on KejiHepuo hh OHa bnpocHM, H3BOJiHTe, Kap ynopaOHTe rab, 
fte peKJia. 3aMHCJiH, 6or Te Maso, ftolO roBopH Taft fte3HK H3 
npolOnocTM, fteaMK Tanaor hh MpalHor no6a. npeKo KHo$a-MHKpo<froHa y 
Moft nnaJOM, noKJinqo ca* mot — 
OTnejian co ftiuc oCa ca njiar 

npoKuiH TenaH, can nor 

Velengrad, 1. 10. 1995 

D r a g i p r i j a t e l ! 

Izvini m e , ke r n i s e m p i s a o 
že tri le ta p i s m o za t ebe . Sve 
ga veš k a k o v e o m a t e ž k o , 
p r o s t o g a c a j t a si v z a m e š u te 
n a p o r n e d a n e k o g r a d i m o 
h u m a n o d r u ž t v o , b r a t s t v o i 
j e d i n s t v o . M o r a d a ti p r i -
z n a m fe j s t ga d e l a m , u š ih t 
s a m o d z j u t a r p a d o 4 — 5 p o -
p o l d a n , p o l p a g r e m n a ses ta -
n e k a . T a m se d o g o v o r e o na -
č i n u b o r b e p ro t i v o n i h n e p r i -
j a t e l j a . P o v s o d i m a d o s t t ih 
č l o v e k a , ko j i s a n j a j u p r o -
š los t , n e k u f e d e r a c i j u , k o j a j e 
t o j a k a f o r a . U g l a v n e m , ti so 
č lovek i p o h a p s a n i , ž ive u b a -
r a k u n a r u b m e s t a . I m a m o 
j i h n a s t a l n o o s m a t r a n j e in 
s t rogu k o n t r o l u mi l ice in ar-
mi j a . I t r e b a t a k o sa n j i h , sve 
s m o že p r e n e ž n . Prošl i t e d e n 
s a m o s o b n o s l i šo č l o v e k a , ki 
j e u k a f a n u » R a d n i č k i k l u b « 
izv ik ivao p a r o l e » S l o v e n i j a -
r e p u b l i k a « . O k o l i c a ga j e s lu-
ša la , s m e j a l a se i p l a č a l a m u 
d o s t p i r a , ke r su misl i l i , d a j e 
i z m e š a n u g l avu . A j a z s e m 
o z b i l n o zavzel s tav , d a j e t o 
n e p r i j a t e l j . T r a ž i o s a m tele-
f o n o d k e l n e r c o in o n a » p r o -
s im, izvol i te , k a r u p o r a b i t e 
g a « , j e r ek la . Z a m i s l i , b o g te 
m a z o , j o š govor i t a j j ez ik iz 
p roš los t i , j ez ik t a m n o g in 
m r a č n o g d o b a . P r e k o k n o f a -
m i k r o f o n a u m o j p lašč , p o -
kl ico s a m mi l i c i jo , u d v e mi-
n u t e bili su u k a f a n u , o tpe l a l 
so j ih o b a sa plavi k o m b i . Te-
š k o j e . 

Prošli t e d a n , s a m d o b i o 
d o z v o l u ( p o d o s t c a j t a ) za 
p u t o v a n j e u C e l e n o v o . N e b i 
ga ni p r o s i o , d a t a m n e m a m 
svo ju h č e r u i n t e r n a t u . O b j a -
va , bi la j e s a m o za tri u re , ta-
ko d a s a m n a h i t a r o d n j e iz-
v e d u , k a k o l e p o se d e v o j č i c a 

y UBe MHHyTe Ohjih cy y Ka$aHy, 
"iBko fte. 

aocT ijartTa) sa nyTOBanfle y 

ima . Z n a š , u p i s a l a je š t u d i j ot 
z g o d o v i n e , d e t e , d a ga pože l i 
svaki s tarš . O d s reču s a m j e 
n a k r a j u o b j e o i p u s t i o i su-
zu . T a k o ve lka su n a m že de -
ca. Al c a j t gre . 

E l e k t r a n a za s t r u j u , n a š 
p o n o s , b o l a n , sve d e l a k o švi-
ca r sk i sa t . J o u v e k , če ti p o -
v e m p o resn ic , u o k o l i c u ne -
m a več d o s t d r e v e s . O n i sa 
p l a n i n e su pr iš l u d o l i n a in 
d e l a j o n a zaš t i tu o d r a d i o a -
k t ivnos t i i h u d o u r n i k a . T o j e 
z n a š o n o k a d v o d a gre p a sve 
o p e r e . Su k a r p r i d n . U bl iž in i 
V e l e n g r a d a , u Š l j u n č a n o m 
se lu , on i d e l a j o n a i z g r a d n j u 
v i s o k e peč i . Prišli su i nek i 
k inesk i se l jac i koj i m a j u d o -
sta i z k u š n j a u t o m e . T u j e 
b l iz e l e k t r a r n a i evo ti r ac io -
n a l n o s t i u t r a n s p o r t s t r u j e . 
V e o m a k m a l u b o m o imel p r -
vu t o n u če l ika . 

O r t a k ! P o č a s g re p i s e m k 
k o n c u . K a k o d a te o b i s k a m v 
L j u b l j a n a ? C a j t a n i d o s t , p a 
t u d i d o v o l e j n e b o m težk d o -
b io , m o ž d a u pe t le to . A da l 
i m a i smi s l a , ke r t r e b a d e l a t . 
Fe j s t m a m r a d J u g o s l a v i j o in 
to j e d n o s t , d u š a mi m i r n a . 

C e nisi sve r a z u m e o , n e bi t 
j e z a n . H o d i m tu n a v e č e r n j u 
ško lu u t e č a j s r b o v e n š č i n e . 
N i j e t o t e ž k o , ali u s e e n t r e b a 
to i s p e r f e k c i o n i r a t . T a k o ti j e 
t o za b o l š i l epš ž iv le jne . 

L e p p o z d r a v , d r a g i m o j ka-
m e r a t ! 
ps . če b o š ovu p i s m o p o k a z o 
d r u ž i n i , k o j a m o g o č še n e 
z n a d o b r b r a t c i r i l icu . Ti b o m 
z a d n i č vse s k u p p r e p i s o n a 
l a t in i co . 

S a m o to lk . p o z d r a v ! 
Popravek uredništva: 

V p r e j š n j i š tevilki j e p o m o -
t o m a iz n a s l o v a S L O B O D O 
nas t a l n a s l o v S L O B O . Av to r -
j u se za n a p a k o o p r a v i č u j e -
m o ! 

Naša beseda 89 — le sedem skupin 
Gibanje mladih na kulturnem področju Naša beseda, se je po 

dobrih začetkih predvsem lani sprevrglo v pravo polomijo. Da se tudi 
letos ne bi zgodilo tako, sta organizatorja — zveza kulturnih organi-
zacij občine Velenje in občinska konferenca ZSMS Velenje — nanjo 
začela pripravljati veliko prej kot pretekla leta. Kot vse kaže, tudi 
skrbne priprave niso pomagale. 

Za letošnje gibanje mladih Naša beseda se je namreč prijavilo le 
sedem skupin, in sicer so učenci osnovne šole Gustava Šiliha, Antona 
Aškerca in Titovega Velenja, bratov Letoiije iz Šmartnega ob Paki ter 
mladi kulturnega društva Stane Sever Šk.\!e pripravilo zanjo gledali-
ško predstavo. Učenci glasbene šole Frana Koruna Koželjskega bodo 
sodelovali s skupino za izrazni ples, mlac :nci osnovne šole Veljka 
Vlahoviča iz Titovega Velenja pa s točkami plesnih parov. Letos prvič 
so se za Našo besedo prijavili tudi likovniki osnovne šole Mihe Pin-
tarja Toleda Titovo Velenje. Nekaj teh predstav si je posebna komisi-
ja že ogledala, druge si bo v naslednjih dneh. 

Zaradi letošnjega regijskega srečanja mladih kulturnih ustvarjal-
cev, ki bo v Titovem Velenju 6. in 7. aprila, sta se organizatorja odlo-
čila za nastop teh skupin in na nekaterih šolah in vzgojno-varstvenih 
ustanovah, dve sta bili na odru kulturnega doma v Titovem Velenju, 
ena pa bo v dvorani šmarškega kulturnega doma. 

K i p a r s k i n a d a l j e v a l n i t e č a j — Društvo šaleških likov-
nikov iz Titovega Velenja je v Mayerjevi vili v Šoštanju izvedlo na-
daljevalni kiparski tečaj, ki je trajal štiri mesece. Tečaj je vodil 
akademski kipar Ciril Cesar. 

Udeleženci tečaja: Milan Matko, Oskar Sovine, Stanislav Sto-
janovič^ Ibro Žunhor, Bernard Sešl, Franc Ravnjak in Živorad 
Glišič-Zika so modelirali vsak petek in v tem času kakovostno na-
predovali. Delali so na ustvarjanju realističnih portretov in dose-
gli večje in močnejše psihološke kategorizacije izrezov. Jeseni bo-
do s tečajem nadaljevali. 
L. Ojsteršek 



Rdeča dvorana — 
lep latinskoameriški večer 

Matej Krajcer-Mirjam 
Šulek državna prvaka 

Plesni klub Velenje je po dveh 
letih spet gostil najboljše jugo-
slovanske plesne pare, tokrat na 
državnem prvenstvu za leto 1989 
v latinsko ameriških plesih. 

Nastopilo je kar 84 parov iz 
dvanajstih klubov. Najbolj mno-
žično športni ples še vedno goji-
jo v ljubljanski Kazini, to prven-
stvo pa je pokazalo, da plesni 
šport hitro napreduje po lestvici 
navzgor tudi v naši občini. Na 
prvenstvu je imel domači plesni 
klub kar 20 parov ali skoraj četr-
tino vseh in je bil za ŠPK Kazina 
iz Ljubljane, ki je nastopil s 35 
pari, po udeležbi na drugem me-
stu. Plesni šport v občini pa ne 
napreduje hitro samo po množi-
čnosti, temveč tudi po kakovosti, 
kajti na stopničke za zmagovalce 
sta v soboto med v pionirski sku-
pini stopila tudi njihova člana 
Matej Krajcer — Mirjam Šulek. 
Da dobro obvladata korake sam-
be, ča-ča-čaja, rumbe, pasodobla 
in jivesa je pokazal tudi par Ma-
tej Saigmajster — Petra Bajra-
movič, ki si je v skupini starejših 
mladincev priplesal peto mesto. 
Več naših drugih parov pa se je 
uvrstilo v polfinale. Velenjčani 
so v soboto posredno imeli še 
eno visoko uvrstitev. Mladi ple-
salec Miha Vrabič, ki sedaj na-
stopa za plesni klub Urška iz 
Ljubljane, si je s svojo soplesal-
ko priplesal prav tako odlično 
četrto mesto med mladinci. V tej 

Podravka : Velenje 25:22 

Blizu presenečenja 

Šoštanj : Inles Riko 30:21 

skupim sta postala dri 
ka Andrej Skufca — Lejla Turk 
(Kazina), med starejšimi mladin-
ci Rok Florjanic — Katarina 
Venturini (Kazina) in med člani 
Jaroslav Slunečko — Katja Klep 
(Urška). 

Državno prvenstvo je pritegni-
lo v Rdeče dvorano veliko ljubi-
teljev športnega plesa. Popoldan-
skega in večernega dela si je 
ogledalo več kot 3000 ljudi. 
Organizator je vsem zaželel do-
brodošlico z nastopom otroških 
skupin velenjskega plesnega klu-
ba. Sicer pa je to lepo prireditev 
v latinsko-ameriškem ritmu 
odprl predsednik zveze plesne 
organizacije Slovenije Drago Šu-
lek, ki je vse nastopajoče pozdra-
vil tudi v imenu našega mesta. 
Velenjski gledalci so se tokrat 
srečali z novim načinom ocenje-
vanja, ki je v tujini že zelo uvel ja-
vljen. Poleg treh domačih sodni-
kov so sodili tudi štirje iz tujine, 
druga novost pa je bila v tem, da 
so sodniki pokazali svoje ocene, 
ko so pari odplesali vse plese v 
finalu. S tem je bilo seveda tek-
movanje še bolj mikavno in ne-
gotovo za tekmovalce in gledal-
ce, saj do konca niso vedeli kdo 
je najboljši, čeprav so si gledalci 
z vmesnim navijanjem seveda tu-
di izbirali svoje zmagovalce in 
lahko na koncu primerjali, kako 
se spoznajo na ples. (VOS) 

Na gostovanju v Koprivnici so 
igralke Velenja zaigrale zelo do-
bro in bile blizu ugodnemu izi-
du. Igra je bila zelo izenačena, 
obe ekipi pa sta igrali zelo požrt-
vovalno. 

Gostiteljice so po prvem pol-
času vodile samo za zadetek 
(11:10), v drugem pa so se mora-
le zelo potruditi za zmago. Pri 
tem so jim pomagale tudi nas-
protnice, ki so v nepravem tre-
nutku zaigrale nezbrano. 

V drugem polčasu so rokome-
tašice Velenja kar dvakrat izena-
čile in prav tolikokrat povedle za 
zadetek. Odločilni trenutek, ki se 
je slabo končal za gostujoče 

20-letnica 
ženskega rokometa 

Letos minevata dve desetletji 
ustanovitve ženskega rokomet-
nega kluba in hkrati deset let, 
od kar prva članska ekipa na-
stopa v zveznem tekmovanju. 

Jubilej bodo proslavili v so-
boto, 25. marca, v Rdeči dvora-
ni v Titovem Velenju z organi-
zacijo turnirja za mednarodno 
udeležbo. Nanj je uprava klu-
ba povabila ekipi Sardinia HC 
iz italijanskega mesta Sasari, 
vodilno ekipo druge slovenske 
lige vzhod ERO Šmartno ter 
Areno iz Pulja. Srečanje med 
ŽRK Velenje in Areno bo v so-
boto hkrati tudi prvenstvena 
tekma druge zvezne lige. 

Za zanimivost in privlačnost 
naj dodamo, da bodo med tur-
nirjem izvedli nagradno igro za 
gledalce. Kar petdesetim sre-

čnežem, ki bodo za sobotni tur-
nir kupili vstopnico, bodo raz-
delili nagrade. Njihova skupna 
vrednost bo 10 milijonov di-
narjev. 

Vodstvo kluba in igralke va-
bijo vse ljubitelje rokometa, da 
se v soboto v čim večjem števi-
lu udeležite turnirja in skupaj z 
njimi proslaviti 20-letnico 
uspešnega dela (VOS) 

S P O R E D T E K E M : 
16.00 -

18.00 
19 .30 -

20.00 — 

Sard in ia H C : 
E R A Š m a r t n o 
V e l e n j e : Arena 
n a g r a d n o žre-
banje 
t e k m a za prvo 
m e s t o 

Najboljši 

V minulem odbojkarskem vi-
kendu sta bila na sporedu dva 
sosedska derbija. Odbojkarji To-
polšice so gostili ekipo Šempetra 
in ji s povprečno igro dokaj ne-
pričakovano prepustili obe točki. 

Gostje so zmagali s 3:1 (6, 10, 
-13, 10). Topolčani se bodo v na-
slednjem kolu v gosteh pomerili 
z mlado ekipo mariborskega 
Stavbarja. 

Dobro le v prvem delu 
Dnl/Amatiči Cnotim.i cn ti c/, cr\ K11 *» nnknup mitli ->a 

igralke, je nastopil nekaj minut 
pred koncem srečanja. Pri rezul-
tatu 21:20 za domače je Karičeva 
zastreljala sedemmetrovko, v na-
slednjih nekaj minutah so igral-
ke Podravke dosegle kar štiri za-
detke zapored in povedle s 
25:20. To pa je bila prednost, ki 
je gostujoče igralke niso mogle 
več nadoknaditi, vodstvo so Po-
dravke le omilile. 

Zadetke za Velenje so dosegle: 
Zidar 7, Vičar in Karič po 5, Go-
lič 2, Topič, Omerovič in Hudej 
po enega. V soboto bodo roko-
metašice Velenja v Rdeči dvora-
ni gostile ekipo Arene in Pu-
lja. (vos) 

Rokometaši Šoštanja so v so 
boto v drugi spomladanski tekmi 
prvič zaigrali pred svojimi gle-
dalci. Domači igralci, ki so po 
13. kolih na drugem mestu pr-
venstvene razpredelnice, so ne-
pričakovano visoko premagali 
goste iz Ribnice, ki so na lestvici 
le dve mesti nižje. 

Domači si zaslužijo vso po-
hvalo za izredno igro v prvem 
polčasu, ko so si priigrali kar de-
vet zadetkov prednosti (16:7). V 
nadaljevanju so zaigrali slabo in 
gledalcem niso veliko pokazali. 
Gotovo je bilo temu krivo visoko 
vodstvo v prvem delu in morda 

so bile njihove misli že v sobot-S 
nem derbiju v Trbovljah, ko sej^ 
bodo sestali s tamkajnšnjim RurS 
darjem. Ti dve ekipi sta — sedaj? 
tako kaže — edina kandidata za ' | 
republiški naslov. Rudar ima dve J 
točki več (22) in z morebitnim'! 
porazom bi si rokometaši Šoštanj 
nja zelo zmanjšali možnosti za*4 
osvojitev vrha. Zato navijači pr i - j 
čakujejo, da bodo vseh 60 minuti 
igrali na vso moč in se morda ve-'> 
selih obrazov vrnili domov. 

Zadetke za Šoštanj so dosegli: 
R. Lesjak 9, Žolger 7, Voglar 5, j 
Požun 3, Ramšakin Vrečar po 
dva ter Ocvirk in vratar Gradiš- • 
nik po enega. 

( N e ) L 
Igralci Šoštanja so v soboto zaigrali v novih dresih z oznako L (darilo bi-
stroja L iz Šaleka); pa v prvem polčasu niso igrali v stilu znaka učiti se, v 
drugem pa skorajda, (vos) 

I 

Kegljanje — Šoštanj prvak 
Z zmago na zadnjem gostovanju so si šoštanjski kegljači že zagotovili prvo 

mesto v I. medobčinski kegljaški ligi. V svojem 17. nastopu so v Slovenskih Ko-
njicah premagali domači Konus s 4.989:4.935, imajo pa lepo priložnost, da pr-
venstvo sklenejo brez poraza, kar bi bil zavidanja vreden dosežek. V zadnjem 
kolu se bodo namreč doma srečali z zadnjeuvrščeno Kovinotehno, tekma pa se bo 
pričela v soboto ob 15. uri % Šoštanju. 

V Slovenskih Konj icah so naslopili : Hasičič 857, Glavič 842, Kramer 833, 
Križovnik 828, S. Fidej 827 in L. Fidej 802. 

Košarka — Šaleška v polfinalu SRS 
Po zmagi na občinskem košarkarskem prvenstvu so se starejše pionirke Ša-

leške selekcije, v večini so to učenke osnovne šole Bibe Ročka, uvrstile v polfi-
nale republiškega tekmovanja za pokal »Šumi«, ki ga organizira košarkarska 
zveza Slovenije. V predtekmovanju je nastopilo 320 ekip, 16 najboljš ih pa se bo 
že to soboto v Šoštanju pomeri lo za naslov najboljše. V boju za še večji uspeh se 
b o d o na svojem igrišču mlade Šoštanjčanke na jp re j srečale z ekipama Hrastni 
ka in Pomurja . \ f N. 

Alpsko smučanje — 
De Costa republiški prvak 

Plavanje — 
dobri nastopi Rednakove 

Na zimskem državnem prvenstvu v plavanju v 25-metrskem ba-
zenu v Zagrebu je dve medalji osvojila tudi Renata Rednak. Srebrno 
na 800 in bronasto na 400 m kravi. 

Topolšica : Šempeter 1:3 
T o p o l š i c a — K a j u h : Ljubno 
G L I N 3 0 0 

Uspešnejše so bile odbojkarice 
Topolšice Kajuha, ki so gladko s 
3:0 (I I, 2, 9) premagale Ljubno 
GLIN. Topolčanke so sedaj na 
dnu lestvice v skupini ekip s po 
10 točkami, v prihodnjem kolu 
pa bodo gostovale pri neposred-
nih tekmicah, igralkah Partizana 
v Kamilici, ki so trenutno na 
zadnjem mestu. 

Na Soriški planini je bilo republi-
ško prvenstvo za mlajše pionir je in 
pionirke v veleslalomu. Med 180 pio-
nirji iz Slovenije, Hrvatske in BiH je 
pri pionirj ih prepričljivo slavil David 
de Costa in se okitil z naslovom repu-
bliškega prvaka. Žal je s labo vreme 
preprečilo prvenstvo v slalomu, kjer 
bi imel David glede na t renutno for-
mo znova velike možnosti . 

Mladinca T o m o Gorišek in Jani 
Živko sta v Italiji nastopila na dveh 

Odbojka 

Družboslovna 
in Strojna 

Na občinskem prvenstvu za mla-
dinke in mladince je pri mladinkah 
zmagala ekipa Družboslovne usmeri-
tve pred Naravoslovno-matemat ično 
in Računalniško, pri mladincih pa 
ekipa Strojne usmeritve pred Naravo-
slovno-matematično, Energetsko in 
Računalniško. 

F1S tekmah in si izboljšala prepotreb-
ne FIS točke, Jani Živko pa je zatem 
nastopil še na superveleslalomu v ZR 
Nemčiji . 

Samo Gorišek 

Zlata puščica — 
Žučko letos deseti 

Na jubi le jnem 35. po vrsti republi-
škem strelskem tekmovanju za »Zlato 
puščico« je med 81 najboljšimi strelci 
iz vse Slovenije, ki so se na sklepni 
del uvrstili po izbirnih tekmovanj ih . 
F ran jo Žučko osvojil deseto mesto 
kar je glede na iz jemno izenačenost 
tekmovalcev lep dosežek. 

Prijateljske tekme eno, prvenstvene drugo 
N o g o m e t a š i ve len jskega 

R u d a r j a med z imsk im o d m o -
r o m niso imeli p r avega počit-
ka , zlasti ne v z a d n j e m času, 
k o so igrali vel iko pr i ja te l j -
sk ih tekem. N a n j ih so se 
preds tavi l i tud i z novimi 
igralci Praničem, Omičem, 
Zirdumom in Baručičem. 

Mnogi p r i č a k u j e j o , da se 
b o tako o k r e p l j e n a ek ipa 
vmeša la za uvrst i tev na sam 
vrh lestvice. Seveda pa b o za-
to p o t r e b n a d o b r a igra. Te 
j i m v pr i ja te l j sk ih t e k m a h ne 
m o r e m o o p o r e k a t i , s a j so 
igrali v g lavnem zelo d o b r o , 
l e p o in neka t e r e n a s p r o t n i k e 
p remaga l i tud i zelo visoko. 

Pa venda r pr i ja te l j ske tek-
me so eno , p rvens tvene ali 
p o k a l n e pa d rugo . N a to je 
opozor i lo tudi R u d a r j e v o ne-
de l j sko s rečan je o b Jezeru s 
cel jskim I n g r a d o m Kladivar-
j em v tekmi za poka l Nogo-
me tne zveze Sloveni je . Gos t e 
so Velenjčani p r ed n e d a v n i m 
premaga l i na n j i h o v e m igriš-
ču kar s 4:0, v n e d e l j o pa so 
se mora l i zadovol j i t i s točko, 
sa j j e bil izid I : 1 (strelec za 
Ve len jčane je bil Cvikl) . 

N a zelo r a z m o č e n e m in za-
to pa igro težkem igrišču eki-
pi resda nista mogli pr ikazat i 
d o b r e g a n o g o m e t a , sta pa 
pokaza l i vel iko požr tvoval-

nosti , gledalci pa so videli tu-
di veliko prilik za zade tek . 
N e k a j več p red gos tu joč imi 
vrati , žal le ena uresn ičena . 
U p a m o , d a j e bil v nede l jo le 
t r enu ten s p o d r s l j a j in da bo-
d o igralci R u d a r j a v sobo to v 
prvi s p o m l a d a n s k i tekmi s 
S v o b o d o v L jub l jan i (začetek 
ob 15.30) potrdi l i , da so le 
d o b r o pr iprav l jen i , za drugi 
del prvens tva . To svojo pri-
p rav l jenos t l a h k o p o k a ž e j o 
že d a n e s (četrtek), ko se b o d o 
R u d a r j a na svo jem igrišču ob 
16. uri v tekmi za pokal mar-
šala Tita sestala s Steklarjem 
iz Rogaške Slatine. 

(vos) 

Seminar za 
organizatorje rekreacije 

Na področju organizirane 
športne rekreacije in oddiha je 
sindikat nosilec in tvorec aktiv-
nosti, tudi zato, ker ima športna 
rekreacija v procesu humanizaci-
je dela vedno bolj pomembno 
vlogo. 

To je vodilo tudi Komisijo za 
rekreacijo, oddih in delavske 
športne igre, ki deluje pri Občin-
skem sindikalnem svetu Velenje, 

ŠTK — občni zbor 
Člani šaleškega teniškega klu-

ba pripravljajo letni občni zbor, 
na katerem bodo ocenili vse do-
sežke preteklega obdobja in se po-
govorili o smernicah bodočega de-
la. Občni zbor bo v delavskem 
klubu v Titovem Velenju v petek, 
31. marca, ob 18. uri. 

da pripravi eno oziroma dvodne-
vni seminar za amaterske organi-
zatorje športne rekreacije v orga-
nizacijah združenega dela. Semi-
nar bo potekal 14. oziroma 14. in 
15. aprila na Rogli, prijave zanj 
pa bodo na Občinskem sindikal-
nem svetu sprejemali do 5. apri-
la. 

(mkp) 

Mali nogomet 

V nedeljo 
finalne igre 

Po 8. in predzadnjem kolu, 
zadnje bo na sporedu v soboto, 
zimske lige v malem nogometu 
vodi v skupini A KMN Titovo 
Velenje, ki je doslej premagal vse 
nasprotnike in je zanesljivi fina-
list. Druga in tretja sta ekipi 
Rangersov in Pesja, iz lige pa bo 
v tej skupini zanesljivo izpadla 
ekipa 7 mladih rudarjev. V sku-
pini B bo finalist zagotovo ekipa 
Lajš, za njo pa sta na drugem 
mestu ekipi Mušketirjev in Ra-
ven. Finalne tekme za uvrstitev 
od 1. do 20. mesta bodo v nede-
ljo od 9. ure dalje, tekma za prvo 
mesto pa bo ob 18. uri. 

MMM . . . kako diši, po pravi italijanski pizzi 
iz pizzerije CIGLER v Šoštanju!!! 
Ste si zaželeli, da bi pizzo postregli doma ? Pri-
dite v pizzerijo CIGLER! Hitro bo pečena, zavi-
li jo bodo, mm ... že diši! 
Dober tek! 
Izberete lahko med 8 vrstami pizz vsak dan, 
razen ponedeljka od 6. do 22. ure! 

f 
ulica Ivanke Uranjekove 6 , 63310 Žalec 

vabi, da se prijavite z a Š tud i j o b d e l u v letu 1989/90 v programe višjega izobraževanja na 

— Višji upravni šoli Ljubljana, 
— Visoki šoli za organizacijo dela Kranj, 

ter programe srednjega strokovnega izobraževanja od II. do V. zahtevnostne stopnje. 
• »' y * 

Informacije na tel. št. 711^343 ali 711-417 vsak dan od 7—16 ure. 
Rudar 
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BALKON O D P A D E 
Napovedane gledališke in 

abonmajske predstave, ki bi mo-
rala biti dne 23. in 24. marca v 
domu kulture v Titovem Velenju, 
ne bo, ker izvajalec Slovensko 
mladinsko gledališče iz Ljublja-
ne ni uspel pridobiti celotnega 
gledališkega ansambla. 
Abonente prosimo za razumeva-
nje. V najkrajšem možnem času 
jih bomo obvestili, kako bomo 
rešili problem oz. nadomestili 
predstavo Balkon. 
IVO POGORELIČ IN 
EVROPSKA TIHOŽITJA 

V sredo, 22. marca, ob 20.00, 
bo v veliki dvorani Cankarjevega 
doma v Ljubljani koncert piani-
sta Iva Pogoreliča. Na sporedu 
so skladbe Chopina, Brahmsa in 
Liszta. 

Avtobus bo odpeljal ob 16.00 
izpred Rdeče dvorane. Takoj po 

prihodu v Ljubljano si bodo ude-
leženci lahko ogledali razstavo 
»Evropska tihožitja« v Narodni 
galeriji v Ljubljani. 

Cena prevoza je 20.000 din po 
osebi. Vstopnina za razstavo je 
3.000 din, za koncert pa 100.000 
din. Prijave sprejemamo na tele-
fon 853-574 ali 854-747 ali oseb-
no v domu kulture soba 53/1, 
vendar samo do petka 24. marca, 
do 14. ure. 

ALEKSANDER BAJT 
V četrtek, 30. marca ob 19.00, 

bo v knjižnici v Titovem Velenju 
razgovor s prof. dr. Aleksandrom 
Bajtom o tem, kar danes muči ju-
goslovansko gospodarstvo. Mor-
da bo povedal tudi kaj je sveto-
val v zvezi z afero Agroko-
merc . . . Razgovor bo vodil Vla-
do Kotnik, diplomirani ekono-
mist. 

Bivša delovna organizacija HPH 

obvešča občane o 

R A Z P R O D A J I 

nadomestnih delov za delovne gradbene 
stroje in za tovorne avtomobile ter ostalih 
sredstev, ki se bo vršila v mesecu aprilu 
1989 in to vsak torek od 8. do 10. ure v skla-
dišču na Koroški 48 v Titovem Velenju. 

Rudarsko elektroenergetski kombinat 
:Franc Leskošek-Luka r.o. 

Titovo Velen/e r e k 

Komisija za delovna razmerja pri 

Delovni skupnosti Družbeni standard 

OBJAVLJA 

prosta dela oz. naloge v počitniških domovih Fiesa in Crikvenica 

1. NATAKAR (8 delavcev) 

2. KUHAR (4 delavci) 

3. DELAVEC V PRIPRAVI HRANE (8 delavcev) 

4. ČISTILKA (6 delavcev) 

Pogoji: 

pod 1 

— končana IV. stopnja strokovne izobrazbe gostinske smeri 
— natakar 

— 1 leto delovnih izkušenj 

pod 2 

— končana IV. stopnja strokovne izobrazbe gostinske smeri 
— kuhar 

— 2 leti delovnih izkušenj 

pod 3 

— končana II. ali IV. stopnja strokovne izobrazbe gostinske 
smeri—kuhar 

— leto delovnih izkušenj 

pod 4 

— končana osnovna šola 

Delo se združuje za določen čas od 15. 5. do 30. 09. 1989. Kan-
didati naj vložijo pisne prijave z ustrezno dokumentacijo v roku 
8 dni po objavi na naslov: REK Franc Leskošek-Luka Titovo Ve-
lenje, Delovna skupnost Družbeni standard, Kersnikova 11, 
Titovo Velenje. 

Prijavljene kandidate bomo pisno obvestili v 15 dneh po opra-
vljeni izbiri. 

Področno srečanje odraslih 
gledaliških skupin 

V Slovenskih Konjicah se bodo v torek, prihodnji teden, zbrali 
na področnem srečanju člani odraslih gledaliških skupin celjske regi-
je. Poleg gledališnikov Žalca, Trnovelj, Polzele, Nazarij bodo nastopi-
li tudi člani Gledališča pod kozolcem iz Šmartnega ob Paki. Za gosto-
vanje so izbrali prav zadnje naštudirano delo, Petra Torrinija Najbol j 
nori dan v režiji Petra Militarova. Sicer pa so šmarški gledališčniki 
bol j ali manj stalni gostje tovrstnih srečanj. 

Dopisujte v nase 
glasilo 

REDNI KINO VELENJE 
Četrtek, 23. 3. ob 18. in 20. uri VO-

HUN Z VISOKIMI PETAMI - do-
mači, komedija. Vloge: Bata Živoji-
novič, Boris Dvornik, M. Furlan. 

Petek, 24. 3. ob 18. uri RDEČI 
ŠKORPIJON - ameriški, akcijski 
(VIDEO). Vloga: Al White ob 20. uri 
PRIČE NASILJA — ameriški, gro-
zljivka. Vloga: Isabelle Huppert Film 
MINIFESTA' 89. 

Petek, 24. 3. ob 10. uri ter sobota in 
nedelja, 25. in 26. 3. ob 18. in 20. uri 
PREMLAD ZA SMRT - ameriški, 
akcijski v DOLBY STEREO izvedbi. 
Vloga: John Stamos. 

Ponedeljek, 27. 3. ob 10., 18. in 20. 
uri AMERIŠKI NINJA ameriški, 
akcijski. Vloga: Michael Dudikoff. 

Torek, 28. 3. ob 18. in 20. uri DO-
ŽIVLJAJI INŠTRUKTORJA AVTO 
ŠOLE — ameriški, komedija. Vloga: 
Anthony Booth. 

Sreda, 29. 3. ob 10., 18. in 20. uri 
GADJE MATURI RAJO - franco-
ski, komedija. Vloge: Michael Gela-
bru. 

NOČNI KINO V tem tednu: 
»SEKS NA BEVERLY HILLSU« 

- NAJNOVEJŠI film trde erotike, 
ameriški. Značilnost filma je njegova 
neobvezna, radoživa upodobitev do-
gajanja za zidovi luksuznih vil boga-
taškega Beverly Hillsa. Vsekakor sodi 
med najboljše izdelke erotičnih fil-
mov v osemdesetih letih. Prjel je celo 
priznanje revije »PLAYBOY« kot 
najboljši tovrstni film osemdesetih 
let. 

Predstave bodo: 
— četrtek, petek in nedeljo, 23., 24. 

in 26. 3. ob 22. uri v REDNEM KI-
NU 

— sobota, 25. 3. ob 20. uri v ŠO-
ŠTANJU in 

- nedelja, 26. 3. ob 20. uri v 
ŠMARTNEM OB PAKI 

NOČNI VIDEO KINO v rednem ki-
nu Velenje: Sobota in ponedeljek, 25. 
in 27. 3. ob 22. uri UMAZANA DE-
KLETA (DIRTY G1RLS) - ameri-
ški, trda erotika. MLADINI DO 18. 
LETA STAROSTI NE DOVOLIMO 
OGLEDA NOČNIH PREDSTAV! 

KINO DOM KULTURE 
Petek, 24. 3. ob 18. uri PRIČE NA-

SILJA — ameriški, grozljivka (BE-
DROOM WINDOW). Film MINI-
FESTA' 89. Režija: Curtis Hanson. 
Vloge: Isabelle Huppert, Paul She-
nor. 

Ponedeljek, 27. 3. ob 18. in 20. uri 
FILMSKO GLEDALIŠČE: DOM 
ZA OBEŠANJE — težko pričakovani 
domači film. Scenarij in režija: Emir 
Kusturica. Vloge: Davor Dujmovič, 
Bora Todorovič idr. 

Film DOM ZA OBEŠANJE bo v 
rednem sporedu v vseh kinematogra-
fih v času od 10. do 16. 4. 1989. 

KINO ŠOŠTANJ 
Nedelja, 26. 3. ob 18. uri AMERI-

ŠKI NINJA — ameriški, akcijski. Po-
nedeljek, 27. 3. ob 19. uri PREMLAD 
ZA SMRT — ameriški, akcijski 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 
Petek, 24. 3. ob 19. uri PREMLAD 

ZA SMRT — ameriški, akcijski. To-
rek, 28. 3. ob 19. uri AMERIŠKI NI-
NJA — ameriški, akcijski. 

KINO ŠKALE 
Nedelja, 26. 3. ob 16. uri PRE-

MLAD ZA SMRT — ameriški, akcij-
ski KINO VELENJE SI PRIDRU-
ŽUJE PRAVICO DO SPREMEMBE 
PROGRAMA! 

V GRAJSKEM HRAMU NA VELENJSKEM 
GRADU 

— NOVA VIDEOTEKA!! 

VIDEO SONČEK 
Pri „ R 0 K U " - T i t o v o V e l e n j e 
Te t . : ( 0 6 3 ) 8 5 4 - 6 2 7 , 8 5 5 - 9 S 9 

Danes 1100 filmov, jutri že več, resnično izjemna ponudba 
videokaset za vsak okus! 

Postanite član VIDEA SONČEK, članarine ni, ugodnosti 
so velike. Videokaseto si lahko izposodite ne le za en 
dan, ampak kar za 3 DNI! 

VIDEO SONČEK vas vabi v Grajski hram, lepo vas bodo postre-
gli, vi pa izkoristite res zanimivo ponudbo. 

VIDEO SONČEK vas pričakuje vsak dan, razen pone-
deljka od 9. do 18. ure. 

( REK Rudnik lignita Velenje n.sol.o. 
fct Titovo Velenje 

DO RLV 

TOZD ZUNANJA DEJAVNOST 

Na osnovi sklepa DS TOZD Zunanja dejavnost se na 

javni licitaciji 

prodajo naslednja OS: 

kom izklicna cena 

1. dvigalo portalno 51 
2. grabilec MHG 750 
3. maček DEMAG 51 
4. Elek. motor DEMAG 8 kW 
5. Elek. motor RK 12,5 kW 
6. Elek. motor HINZ kW 10 
7. Elek.-motor HINZ kW 0,2 
8. Elek. motor VARNOST 2,8 kW 
9. Elek. motor VARNOST 0,5 kW 

10. Reduktor METALNA 
11. Dvigalo mostno ETŽ 50 KN 
12. Elek. motor SEVER 1,5 kW 
13. Elek. motor SEVER 7 kW 
14. Elek. motor RK 15 kW 
15. Reduktor EVT 
16. Žaga tračna Bratstvo 
17. Elek. motor 20 kW 
18. Elek. motor SEVER 15 kW 
19. Elek. motor RK 8 kW 
20. Dvigalo ATM0S (gradbeno) 
21. Transporter s trakom 

8.500.000 
1.150.000 

340.000 
125.000 
75.000 

185.000 
125.000 
185.000 
125.000 
145.000 

7.500.000 
125.000 
125.000 
75.000 

145.000 
1.150.000 

75.000 
75.000 
85.000 

5.000.000 
3.200.000 

Licitacija bo 2. 4. 1989 ob 8.00 uri v DO RLV TOZD Zunanja de-
javnost — NOP. 

Ogled je možen eno uro pred pričetkom licitacije. Prednost lici-
tiranja imajo organizacije združenega dela. 

V primeru, da se OS ne prodajo na licitaciji, se licitacija ponovi 
sedmi dan ob istem času in na istem mestu. 

Komisija za licitacijo 

Oddajamo na ultrakratkovalovnem območju, na 
frekvencah 88,9 (oddajnik Velenje) in 97,2 megaher-
ca (oddajnik Plešivec). 

Naročila za vaše čestitke in pozdrave, reklame, 
obvestila, sprejemamo na upravi Centra za informi-
ranje, propagando in založništvo, na Foitovi 10 v 
Titovem Velenju. Vse informacije dobite po telefo-
nu 855 450. 

PETEK, 24. MARCA: 15.00 
Začetek sporeda; 15.15 Od Hude 
luknje do Rinke; 15.30 Dogodki 
in odmevi (prenos osrednje in-
formativne oddaje Radia Lju-
bljane); 16.10 Ekologi imajo be-
sedo; 16.20 Za konec tedna; 
16.30 Zaključek akcije »Nama 
nagrajuje«; 17.00 Vaše čestitke 
in pozdravi; 17.30 V imenu Sove 
(oddaja, ki jo pripravlja Šaleški 
študentski klub); 18.00 Vi izbira-
te, mi vrtimo. 

NEDELJA, 26. MARCA: 
11.00 Začetek sporeda; 11.15 Od 
Hude luknje do Rinke; 11.30 Z 
mikrofonom med vami; 12.00 
Beseda potrošnika; 12.30 Konec 
opoldanskega javl janja; 14.45 
Vaše čestitke in pozdravi. 

PONEDELJEK, 27. MARCA: 
15.00 Z a č e t i sporeda; 15.15 Od 

Hude luknje do Rinke; 15.30 
Dogodki in odmevi; 16.05 Minu-
te z domačimi ansambli: 16.25 
Kdaj, kje, kaj ; 16.30 Obiskali 
smo; 17.00 Ponedeljkov šport na 
Radio Velenje; 17.30 Mladi mla-
dim; 18.00 Lestvica Radia Vele-
nje. 

SREDA, 29. MARCA: 15.00 
Začetek sporeda; 15.15 Kdaj, 
kje, kaj ; 15.30 Dogodki in odme-
vi; 16.15 Kdaj, kje, kaj; 16.30 
Naša krajevna skupnost; 17.00 
Vi in Mi (oddaja v živo, govorili 
bomo o možnostih izobraževanja 
na Centru srednjih šol v Titovem 
Velenju. V pogovoru boste lahko 
s svojimi vprašanji, pobudami in 
mnenji sodelovali po telefonu 
855 963); 18.00 Novosti na po-
dročju zabavne glasbe. 

LESTVICA VIDEOTEKE 
M * 1. COCTAIL 

2. AIRVVOLF 
3. IRON EAGLE II 
4. P1CASSO TAIGER 
5. RED SCORPION 
6. BROTHERS IN LOW 
7. THRF.E CRAZY JERESS 

Videoteka odprta vsak dan od 13. do 19. ure ob sobotah od 9. 
do 13. ure. Članarine ni, na vsako tretjo enkratno izposojeno 
kaseto četrta brezplačna. 

Koledar 
Četrtek, 23. marca — Viktor, 

Oto, Ajda (Majda) 
Petek, 24. marca — Gaber 

(Gabrijel), Simona Denis 
Sobota, 25. marca — Minka, 

Brida, Matjaž (Tjaž) 
Nedelja, 26. marca — Emil, 

Dežurstva 
Dežurni zdravniki v zdravstvenem 
domu Velenje: 

Četrtek, 23. marca — dnevni 
dežurni dr. Kočevar, nočni de-
žurni dr. Mijin 

Petek, 24. marca — dnevni de-
žurni dr. D. Vrabič, nočni dežur-
ni dr. Grošelj 

Soboto, 25. marca in nedeljo 
26. marca — glavni dežurni dr. 
O. Renko, notranji dežurni dr. 
Kikec 

Ponedeljek, 27. marca — dne-
vni dežurni dr. Smonkar, nočni 
dežurni dr. D. Vrabič 

Maksa (Maksima), Kekec 
Ponedeljek, 27. marca — Ru-

pert, Lidija, Lazar (Lacko) 
Torek, 28. marca — Ivo, Vojko 

Mila, Ivanka 
Sreda, 29. marca — Ciril, Me-

tod, Berta (Bertila) 

Torek, 28. marca — dnevni de-
žurni dr. Žuber, nočni dežurni 
dr. O. Renko 

Sreda, 29. marca — dnevni de-
žurni dr. Grošelj, nočni dežurni 
dr. Mijin 
Dežurni zobozdravnik: 

V nedeljo, 26. marca je dežur-
ni zobozdravnik dr. Darinka Šu-
ster, od 8. do 12. ure v zobni am-
bulanti zdravstvenega doma Ve-
lenje. 
Dežurni veterinar na veterinarski 
postaji v Šoštanju: 

Od 24. marca do 31. marca je 
dežurni dipl. veterinar Franc 
Blatnik, Stanetova 45, telefon: 
857-875. 

Gibanje prebivalstva 
Poroke: 

Milan Šeruga, roj. 1947, usluž-
benec iz Titovega Velenja in Li-
jana Lamot, roj. 1963, teh. risar-
ka iz Titovega Velenja, Zoran Ir-
šič, roj. 1967, str. ključavničar iz 
Titovega Velenja in Mateja Sev-
čnikar, roj. 1968, vrtnarka iz 
Podkraja pri Velenju, Zoran Jur-
kič, roj. 1963, delavec iz Titovega 
Velenja in Sadika Balič, roj. 

1966, delavka iz Titovega Vele-
nja. 

Smrti: 
Jelka Deberšek, gospodinja iz 

Titovega Velenja, Ul. Pohorske-
ga bataljona št. 6, roj. 1934, Šte-
fan Herbst, upokojenec iz Loke 
pri Zid. mostu 112, roj. 1933, Da-
nilo Babic iz Titovega Velenja, 
Kersnikova 17, roj. 1987, Jože 
Knez, upokojenec iz Titovega 
Velenja, Kersnikova 15, roj. 1940 

Na osnovi sklepa seje sveta Krajevne skupnosti 15. marca 1989 
krajevna skupnost Solčava razpisuje 

JAVNI RAZPIS 

ZA ZBIRANJE PONUDB ZA ODDAJO KAMPA 
V LOGARSKI DOLINI V NAJEM ZA DOBO 
8 LET POD NASLEDNJIMI POGOJI: 

— kandidat mora dostaviti dokazilo o opravljanju del in nalog s 
področja turistične dejavnosti, 

— predložiti program in dokazilo o finančnih možnostih za in-
vesticijska vlaganja za nadaljnjo izgradnjo kampa, 

— predložiti program dejavnosti za uspešno poslovanje kam-
pa. 

Kandidati morajo predložiti pismena dokazila navedena v razpi-
su do 10. aprila na naslov: Krajevna skupnost Solčava. 

O odločitvi bodo obveščeni 10 dni po končanem razpisnem ro-
ku. 



Mati oglasi 
ROLETE IN ŽALUZIJE v vseh 
barvah izdelujemo in montira-
mo. Telefon 063-24-296. 

PRODAM DELAVNICO 
5 x 8 m, z vso dokumentacijo za 
dograditev hiše oziroma delavni-
ce v bližini Titovega Velenja. V 
delavnici je vodovod in elektri-
ka. Informacije na Splitski ulici 
13 v Titovem Velenju. 

OBRAČALNIK Sli1 160, traktor 
ski prodam. Grudnik, Plešivec 5. 
CISTERNO ZA KURILNO 
O l J E KUPIM. Telefon 857-802. 
LADO 1600 in moped Tomos 
avtomatic prodam. Marinšek, 
Jenkova 25, Titovo Velenje. 
OSEBNI AVTO ZASTAVA 101 
LUX, letnik 1978, ugodno pro-
dam. Telefon 882-775 Branko 
Javornik, Šlandrova 2, Šoštanj. 
NOVO TOVORNO PRIKOLI-
CO PRODAM, vodotesno s prt-
ljažnikom, primerna za campira-
nje. Telefon 854-784. 

PRODAM VIKEND HIŠO, 
llOrn2, z 14 a zemlje z vodo in 
elektriko ter gradbenim dovolje-
njem v Šentvidu nad Zavodnja-
mi, 500 m od koče na Slemenu. 
Telefon 063-32-362, od 18. ure 
dalje. 
ETZ 250, RECIVER JAMAHA 
letnik 1987 ugodno prodam. R 
- 50. Telefon 857-303. 
KOMBI ZASTAVA 850 AK, le-
tnik 1983 poceni prodam. Tele-
fon 882-856. 
VIOLINI, četrtinko in tričetrtin-
ko prodam. Telefon 855-411. 

ZAHVALA 

ob smrti 

Jožeta Kneza 
miličnika v pokoju 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za ustno ali pi-
sno sožalje ter darovano cvetje. 

Posebno se zahvaljujemo vsem govornikom, godbi milice, miličnikom postaje milice Titovo 
Velenje in upokojenim miličnikom, ki ste ga pospremili na zadnji poti. 

Žalujoči: žena, sin in mama 

ZAHVALA 

Ob nenadomestljivi izgubi moje drage žene 

Jelke 
Deberšek 

Ki je mnogo prekmalu zaprla oči, se iskreno zahvaljujem vsem, ki ste jo zasuli s cvetjem in mi 
stali ob strani v teh žalostnih dneh. 

Posebno zahvalo pošiljam zdravstvenim delavcem onkološkega inštituta v Ljubljani in bolniš-
nice v Topolšici ter dr. Alojzu Fijavžu. 

Hvala moji sestri Pavli, vsem sorodnikom in sosedom za pomoč, govornikoma Janezu Zapuš-
ku in Francu Borovniku za ganljive besede slovesa ter g. župniku za opravljen obred. 

Za njo ostaja v srcu praznina. 

JANKO 

Spomin na mater pokopano, 
komu ni drag, komu ni svet ? 
Umrje mati vsem prerano, 
naj tudi sto užije let. 

(A. Medved) 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi naše drage in ljubeče mame ter babice 

Barbare Atelšek 
rojene Jevšnik iz Belih vod 44 

se iskreno zahvaljujemo zdravstvenemu osebju intenzivnega oddelka bolnišnice v Topolšici. 
Enaka zahvala velja sosedom za nesebično pomoč ob težkih trenutkih, sorodnikom, prijate-

ljem in znancem, ki ste nam izrazili sožalje in nas tolažili. 
Zahvaljujemo se lovcem LD Smrekovec, tovarišu Melhiorju in njegovi družini za ganljive be-
sede ob grobu, gospodu župniku za opravljen cerkveni obred ter belovoškim pevcem, ki so s 

pesmijo pospremili našo mamo k zadnjemu počitku. 
Vsem še enkrat iskrena hvala. 

Žalujoči: sinova Franc, Ivan z otrokoma ter hči Barbara s sinovoma. 

V SPOMIN 

£ 3 dobri in skrbni mami in ženi 

L7" a Mariji Jevšovar 

Kruta bolezen nam je pred letom dni vzela velik del sreče, spomin nate pa bo vedno živel. 
Hvala vsem, ki ste ji ob težkih trenutkih stali ob strani in se je še spominjate. 

Mož Slavko, hčerka Nada in sin Igor. 

DVE PRIKOLICI SENA pro-
dam. Informacije po telefonu 
831-048. 
ŽAMETEN VOZIČEK TRIBU-
NA, temno modre barve, prodam 
za 35 SM. Telefon 856-566. 
VESPO P-200 C, starejši letnik, 
obnovljeno, ugodno prodam. Te-
lefon 854-150. 
OTROŠKI AVTOSEDEŽ, štiri-
točkovni, s spremenljivim naklo-
nom, uvožen, deklariran, 
1.200.000, športni italijanski vo-
ziček 300.000 in otroško posteljo 
z jogi vložkom 800.000, prodam. 
Informacije popoldan po telefo-
nu 855-039. 
HIŠO DVOJČEK z mestnim 
ogrevanjem, spodnji prostori so 
možni za mirno obrt, prodam. 
Telefon 063-858-205, popoldne. 
NOV VIDEO PLAYER SAN-
SUNG nov glasbeni stolp Levvis 
prodam. Telefon 063-853-231 in-
terna 305 dopoldan in 
062-845-306 popoldan. 
OSEBNI AVTO 126 P, letnik 
1987 prodam. Telefon 857-693. 
AKVARIJSKE RIBE, rastline, 
lepljene akvarije, akvarijsko 
opremo, belega kakduja, sobne 
ptice želve prodam. Telefon 
062-815-302. 

VISO SUPER E, letnik decem-
ber 1983, 46.000 km prodam. In-
formacije po telefonu 853-220. 
MLAD PAR išče stanovanje po 
možnosti s samostojnim vho-
dom. Pisne ponudbe pošljite na 
upravo tednika pod šifro »NUJ-
NO«. 
ŠTIRI LETA STAR HLADIL-
NIK GORENJE prodam. Tele-
fon 881-086. 
R-4 PRODAM, letnik december 
1978, neregistriran, v voznem 
stanju. Gaberke 295, pri gasil-
skem domu. 
NOV PIANINO UGODNO 
PRODAM. Kardeljev trg 1/18. 
TRAKTOR TV 418, letnik 1980, 
plug frezo in P-126 letnik 1986 
prodam. Franc Špeh, Ravne 
96 a, Šoštanj. 
Z-128, karamboliran, prodam po 
zelo ugodni ceni, (za dele, motor 
v izpravnem stanju), Halilovič, 
Prešernova 22 E, T. Velenje. 
ELEKTRIČNI ŠTEDILNIK 
GORENJE ugodno prodam. Te-
lefon 882-457 od 12. do 15. ure. 
PRALNI STROJ GORENJE 
prodam za 500.000 dinarjev. Te-
lefon 858-669. 
POGRAD, (dve otroški postelji z 
jogiji) in sedež (pomožno ležiš-
če), vse staro 2 leti prodam, 50 % 
ceneje kot novo. Telefon 
855-285. 
POMIVALNI STROJ ŠE V GA-
RANCIJI PRODAM. Telefon 
853-231, interna 167, Irena. 
PARCELO V KALAH, Zgornja 
Ponikva, 1000 m1, z vodo, cesto 
in gradbenim materialom pro-
dam. Telefon 856-173. 

VRTNO HIŠICO OB JEZERU 
PRODAM. Telefon 854-529 po-
poldan. 
JEDILNI KOT TER MIZO S 
STOLI ugodno prodam. Zdenko 
Brodej, Ulica Veljka Vlahoviča 
9, Titovo Velenje. Ogledate si 
lahko v dopoldanskem času. 
DVE SAMSKI OSEBI LAHKO 
DOBITA SOBO s souporabo 
kuhinje in sanitarij. Pisne po-
nudbe pošljite na tednik Naš čas 
pod šifro »Predplačilo«. 
VRTNO HIŠICO OB JEZERU 
PRODAM ali zamenjam za 
osebni avto. Telefon 857-242. 
NOVEJŠO HIŠO V TITOVEM 
VELENJU PRODAM. Sončna 
lega, mestni toplovod, telefon, 
kabelska TV. Pisne ponudbe 
pošljite na upravo lista pod šifro 
»Vseljivo letos«. 
R-4 GTL, star 3 leta ugodno pro-
dam. Telefon 882-188. 
ZASTAVO 750 L, dobro ohra-
njeno, letnik 1985, 18.000 km, re-
gistrirano do marca 1990, pro-
dam. Telefon 857-815. 
ZASTAVO 101, letnik 1986, pro-
dam. Telefon 854-457. 
RABLJENI BTV GORENJE 
PRODAM. Informacije popol-
dan po telefonu 857-602. 
STREŠNO KRITINO, Kikindo 
333, novo, prodam 15% ceneje 
in motor za Lado 1300, prevože-
nih 21.000 km. Telefon 858-134. 
POHIŠTVO ZA JEDILNICO in 
dnevno sobo prodam. Telefon 
856-242, od 17. ure dalje. 

DOBRO OHRANJENO DIA-
TONIČNO HARMONIKO BE, 
ES, AS, rdeč celuloid prodam. 
Jule, Mlinar, Bele vode 57, Šo-
štanj. 
NOVEJŠO OTROŠKO SOBO 
ter leto dni in pol staro spalnico 
Bond ugodno prodam 45 % ce-
neje. Možnost obročnega odpla-
čila. Telefon 858-216. 
GLASBENI STOLP HITACHI 
PRODAM. Telefon 853-076 po-
poldan. 
DEKLE IN FANT nujno iščeta 
garsonjero ali sobo s souporabo 
sanitarij in možnostjo kuhanja. 
Pisne ponudbe pošljite na upra-
vo tednika pod šifro »Redna pla-
čnika.« 
PRIKOLICO ZA OSEBNI AV-
TO, nosilnosti 600 kg, prodam. 
Cena 1.600.000 din. Peter Pod-
goršek, Rečica ob Paki, Nova hi-
ša. 
LEVOROČNI ČEVLJARSKI 
ŠIVALNI STROJ Adler, brezhi-
ben, prodam. 200 DM. Franjo 
Plesnik, Ljubno ob Savinji 44, te-
lefon 840-178. 
PARCELO ZA VIKEND z zače-
to gradnjo na Trebeliškem pro-
dam. Dokumentacija vrnjena, 
elektrika in voda na parceli. Te-
lefon 856-605. 
PEKARNA TRATNIK v Titovem 
Velenju zaposli več pekov za ne-
določen čas. Delo je dvoizmen-
sko, OD po dogovoru. 

U 
DO »VEKOS« n. sub. o. 
Titovo Velenje 
DSSS 

Komisija za delovna razmerja DSSS 
objavlja prosta dela in naloge 

organiziranje aplikacij 
Poleg splošnih pogojev, se za navedena dela in naloge zahteva 
še: 
— visoka izobrazba računalniške oz. druge ustrezne smeri 
— tri leta delovnih izkušenj na področju računalništva 
— pasivno znanje angleškega jezika 

V delokrog navedenih del in nalog sodi poleg organiziranja 
aplikacij tudi vodenje oz. koordiniranje s področja AOP. 

Dela in naloge združujemo za nedoločen čas s polnim delov-
nim časom. Kandidati naj pošljejo pisne prijave s potrebnimi 
dokazili v roku 15 dni po objavi na naslov: 

DO »VEKOS«, 
Kadrovska služba 
Koroška 37/b 
63320 Titovo Velenje 

Kandidate bomo o izbiri obvestili v 30 dneh po poteku objave. 

Nič več trpljenja, ne bolečine, 
življenje je trudno, 
končalo svoj boj. 

ZAHVALA 

V 51. letu starosti nas je zapustila draga žena, mama, hčerka in sestra 

Fanika Čas 
rojena JEVŠNIK iz Gaberk 

Ob teh bolečih trenutkih se zahvaljujemo vsem za darovano cvetje in za spremstvo na njen tihi 
dom. 

Obenem se zahvaljujemo vsem trem družinam Podvinšek in družini Harej za nesebično po-
moč. * 

Zahvaljujemo se tudi dr. Dovšku za lajšanje bolečin na domu, govorniku, pevcem in dekanu 
za opravljen obred. 

ŽALUJOČI VSI NJENI 

ZAHVALA 

ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta in dedka 

Vlada 
Pokeršnika 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, tovarišu Hudalesu, zvezi 
borcev, godbenikom, duhovniku in govornikom za poslovilne besede ter vsem, ki ste ga pos-

premili na zadnji poti. 
Posebna zahvala velja dr. Kočevarju za zdravljenje in lajšanje bolečin. 

Žalujoči: žena Rozika, sin Vladko, vnukinja Lena in ostalo sorodstvo 



Zgornja Savinjska dolina Podvolovljek pri Lučah 

Zdaj dokončno - čigave so Golte? Žičniška povezava z Veliko planino? 
Ob zimi, kakršna je bila, se ni treba čuditi velikim težavam 

večine slovenskih smučarskih središč. Pri tem Golte niso nobena 
izjema, kvečjemu so v še slabšem položaju. Nekaj osnovnih po-
datkov je dovolj zgovornih, njihov tudi sicer nedorečen status pa 
je seveda poglavje zase. Lani so »prigospodarili« 480 milijonov 
dinarjev izgube, ki so jo pokrili znotraj sozda Merx in s pomoč-
jo nekaterih delovnih organizacij mozirske občine. 

Se huje bo seveda letos. Načr-
tovali so 3.523.883.980 dinarjev 
celotnega prihodka in sicer 60 
odstotkov v januarju, 20 v febru-
arju, po 10 pa v marcu in v pole-
tni sezoni. Ker snega ni bilo, je 
izpad samo za prva dva meseca 
dosegel znesek celih 
2.818.000.000 dinarjev, ki jih ne 
bo moč nadomestiti. V marcu so 
sicer imeli 12 snežnih dni, kar pa 
je več ali manj kaplja v morje. 

Lani so izvedli 65 najrazličnej-
ših tekmovanj od evropskega po-
kala do tekmovanj cicibanov s 
skupno 6.300 udeleženci ter 45 
drugih prireditev, kot so tečaji, 
šole smučanja in podobno s 
skupno 5.200 udeleženci, letos 
ničesar. Organizacija nekaterih 
prireditev je bila plačana vna-
prej, zato so jih prestavili v na-
slednjo sezono. Tudi hotel z vse-
mi zmogljivostmi je bil že no-
vembra prodan za obdobje od 
začetka decembra do začetka 
aprila. Izpad je bil še najmanjši 
pri nočitvah, saj so imeli delne 
pogodbe za polnitev prazno za 
polno. Dodatno jih je prizadelo 
tudi dejstvo, da je bila sicer vna-
prej prodana Mozirska koča pra-
zna, ker ni bilo smučarskih teča-
jev, šol v naravi in podobnih 
oblik, kar je seveda večji pro-
blem za mozirske planince, ki 
upravljajo s to planinsko posto-
janko. Na Golteh se seveda niso 
mogli smučati tudi gostje iz To-
polšice, Dobrne in drugih središč 
in hotelov v dolini. 

Kaj sedaj? Zime ni bilo in je 
ne bo, letos seveda. Križem rok 
tudi niso stali in so predvideli vr-
sto ukrepov za rešitev težkega 
položaja. Predvideni ukrepi se-
gajo vse od lastnih vrst, preko 
občine Mozirje in regije, do re-
publike. Za žičniške delavce 
predvidevajo izvajanje investicij-
skih del v lastni režiji, se pravi 
možnost ovrednotenja lastnega 
dela kar prinaša izredni priho-
dek. Polovica gostinskih delav-

cev bo v letni sezoni ostala na 
Golteh, polovica pa naj bi prev-
zela v najem dom celjskih pla-
nincev v Logarski dolini, ali pa 
bi pomagala v REK-ovih poči-
tniških domovih na morju. Pro-
blem za Logarsko dolino je v 
tem, da bi morali takoj in vna-
prej za šestmesečni najem plačati 
30 milijonov dinarjev, ki jih pa 
nimajo kje vzeti. Načrtujejo tudi 
širitev izvenpenzionske ponudbe 
kot so izletništvo, kajak in po-
dobno. Pri tem seveda računajo 
na sodelovanje in vključevanje 
hotelov po vsej Savinjski dolini. 
Predvidenih akcij in ukrepov je 
seveda še veliko več in so ures-
ničljivi, s tem pa nikakor ni rešen 
izpad prihodka v letošnji zimi. 

O tej problematiki so razpra-
vljali tudi na zadnji seji izvršne-
ga sveta skupščine občine Mozir-
je in sprejeli vrsto sklepov, s ka-
terimi lahko Goltem pomaga ob-
čina Mozirje. Mozirski izvršni 
svet bo dal pobudo za obisk 
predsednikov izvršnih svetov 
vseh občin kjer so večji smučar-
ski centri na republiškem izvrš-
nem svetu; predlagal je takojšnje 
plačilo dotacij sisov za letošnje 
leto za razrešitev trenutnega li-
kvidnostnega položaja centra; 
interesne skupnosti občine Mo-
zirje bodo razbremenile RTC 
Golte vseh dajatev; obveznosti 
centra do občinskih skladov bo-
do brezobrestno odložili; prouči-
li bodo možnost prezaposlitve vi-
škov delavcev v letni sezoni; poi-
skali bodo možnost sofinancira-
nja razvojnih programov centra 
do leta 2000 in podobno. Pogoj 
za te in podobne ukrepe mozir-
ske občine so enaki ukrepi v 
ostalih treh občinah, podpisni-
cah družbenega dogovora o de-
lovanju in razvoju RTC Golte. 
Občina Celje se namreč obvez-
nostim izmika, če se bo kljub 
vsem dogovorom tudi dokončno 
umaknila, ji bo po vsej verjetno-
sti sledila še občina Žalec, samo 
mozirska in velenjska občina pa 

tega bremena ne zmoreta. Do-
končno bo torej treba doreči in z 
dejanji dokazati, da je RTC Gol-
te zares posebnega pomena za 
regijo, pri tem naj bi bil v pomoč 
svet občin celjske regije, na soz-
du Merx tudi morajo izreči odlo-
čno in obvezujočo besedo, takoj 
pa naj se sestane še družbeni 
svet, so med drugim menili na 
seji izvršnega sveta SO Mozirje. 
Problematika Golt se namreč 
vleče že predolgo, prave rešitve 
še vedno ni, dodatne težave pa je 
seveda povzročila letošnja zima, 
ki je izničila vse lanske organiza-
cijske in druge napore delavcev 
centra in sodelavcev. Odločiti se 
je treba za rešitev centra, ali ga 
zapreti, bolje danes kot pojutriš-
njem. Možnosti za rešitev so, saj 
se za dograditev hotela denimo 
zanimajo tudi obalne občine, le 
naše štiri se morajo poenotiti. Si-
cer pa bo o tem tekla beseda na 
sestanku družbenega sveta za de-
lovanje in razvoj RTC Golte, ki 
bo v torek, 28. marca, v Celju. 

O problematiki Rekreacijsko 
turističnega centra Golte so govo-
rili na seji prejšnji teden tudi čla-
ni velenjskega izvršnega sveta. V 
celoti so podprli predlagani pro-
gram za pokritje izpada finančnih 
sredstev in tudi vse aktivnosti, ki 
jih predlaga ta kolektiv. J. P. 

Lepa dolina Podvolovljek pri 
Lučah ob Savinji zadnje čase zno-
va buri duhove, seveda v zvezi z 
zajezitvijo Lučnice, z zgraditvijo 
50 metrov visokega jezu in nastan-
kom akumulacijskega jezera. Za-
deve v zvezi s tem se zapletajo in 
razrešujejo, Podvolovljek pa je bil 
pred nedavnim deležen še druga-
čne in veliko bolj razveseljive po-
nudbe. Gre namreč za investicijski 
program dograditve smučarskega 
centra na Veliki planini, ki zaje-
ma prav to dolino. V Kamniku so 
ta program izdelali že leta 1973, v 
tem obdobju pa je zamisel pono-
vno v ospredju. 

Velika planina ima ogromno 
zaledje, zato se njena dograditev 
in razširitev ponuja sama po se-
bi. Gre zato, da bi z žičniškim si-
stemom Tiho dolino na Veliki 
planini povezali s smučišči in ži-
čniškim sistemom s Podvolovlje-
kom. Idejna študija predvideva 
kar 13 večjih in manjših žičnic, 
obstajajo celo možnosti za grad-
njo proge za smuk, kakršne v 
Sloveniji ni, pa še marsikaj je za-
jetega v njej. Pomembno je na-
mreč, da Velika planina kar 70 
odstotkov prihodka ustvarja v le-
tni sezoni, torej ni v celoti ali 
pretežno odvisna od zime. Tu pa 
se ponuja možnost ne le dolini 

Podvolovljeka, temveč tudi le-
pim Lučam, ki so jih nekateri že 
predvideli za »vas — holel«. 

Na kamniški strani so se stvari 
lotili z vso resnostjo in tudi na 
mozirski nimajo nič proti. Tako 
so menili tudi člani izvršnega 
sveta skupščine občine Mozirje 
na zadnji seji. Podpirajo njihove 
načrte in so tudi izvolili svoje 
člane za predlagani skupni grad-
beno-koordinacijski odbor, ki 

bodo skrbeli za vso potrebno po-
moč in podporo, ki jo mozirska 
občina lahko nudi. V Kamniku 
so že določili izvajalce posamez-
nih pripravljalnih nalog, te dni 
se bodo vsi zainteresirani že do-
bili v Podvolovljeku in opredelili 
nadaljnje aktivnosti. Problemov 
seveda ne bo malo, kamniški na-
črti pa kot kaže stojijo na trdnih 
temeljih. 

J P 

Usposabljanje pripadnikov TO 

Pomanjkljivosti 
bodo odpravili 

Konec tedna so imeli pripadniki teritorialne obrambe offčine Vele-
nje redno letno vojaško usposabljanje. Za večino pripadnikov je bila va-
ja presenečenje. Vedeli so sicer, da vaja bo, ne pa tudi kdaj. Tokrat so 
na usposabljanje poklicali štiri specialne enote, vendar odziv ni bil naj-
boljši. Razlog je preprost — veliko obveznikov za konec tedna odpotuje 
in jih je zato v kratkem času težko ali pa nemogoče dobiti. 

Enote TO imajo za protiletalsko 
pe in rakete 

obrambo r svoji sestavi tudi to-

Po formiranju enot so pripad-
niki izvedli taktično vajo »na-
skok enot teritorialne obrambe«, 
na artilerijsko enoto modrih. Va-
ja je bila izvedena v skladu s tak-
tiko teritorialnih enot, ocenjena 
pa je bila bolje kot potek mobili-
zacije. Poleg enot teritorialne 
obrambe je na vaji, ki jo je obča-
sno motil dež, sodelovala celotna 
kurirska služba občine Velenje, 
narodna zaščita krajevne skup-
nosti Pesje in predstavniki druž-
benopolitičnih organizacij kraje-
vne skupnosti Gaberke ter ve-
lenjski aeroklub. Skupno je bilo 
v vajo vključenih okoli 400 obča-
nov. 

Jože Prislan, komandant ob-
činskega štaba TO je vajo takole 
ocenil: »Ugotovili smo, da bo 
treba odgovorne starešine enot v 
bodoče bolj usposabljati pred-
vsem pri praktičnem delu. Teri-
torialna obramba je namreč spe-
cifična vojska, zato so nekatera 
načela delovanja drugačna kot v 
JLA. Velikokrat je potrebno im-
provizirati in pri tem se lahko 
odgovorne starešine izkažejo ali 

pa ne. Ker je bila vaja preseneče-
nje so bili pogoji dela težji, čas 
za formiranje enot pa kratek. 
Kljub temu ugotavljam in oce-
njujem, da smo dobro usposo-
bljeni in pripravljeni za naloge 
na področju SLO in DS. Vse vid-
ne napake pa bomo odpravili na 
naslednjih usposabljanjih. Zave-
damo se namreč, da je le znanje 
porok, ki bo v izredni situaciji 
igralo pomembno vlogo, če že ne 
najpomembnejšo.« 

Savo Šumah, eden od pripad-
nikov, nam je povedal: »Ob pol 
dveh ponoči sem dobil poziv, da 
se moram takoj javiti na zbor-
nem mestu. Takoj sem se oblekel 
in odšel. Na zbornem mestu smo 
dobili podrobnejše napotke in 
potrebno orožje, potem pa odšli 
na položaj. Dež me ni motil. Na 
vaji sem opravljal delo merilca 
topa, to sem delal tudi v JLA. 
Rekel bi, da so tovrstne vaje po-
trebne, saj nas večina pozabi, ka-
ko se ravna z orožjem. Pa tudi 
novejše orožje je potrebno spo-
znati.« 

B. Mugerle 

Šank-rock — predstavili novo kaseto 

» D o b r o in zlo« je že med nami 
OGZ Velenje 

Prav veselo, slovesno je bilo 
prejšnji četrtek v bistroju L v 
Titovem Velenju (Šalek). 

Velenjska skupina Šank ročk 
je povabljenim prijateljem pred-
stavila svojo drugo kaseto z na-
slovom »Dobro in zlo«. 

Kaseta je že v trgovinah in 
fantje so prepričani, da jo boste 

čimprej kupili, saj so na njej za 
uho zelo lepe melodije za staro 
in mlado. Naslov kasete je za se-
danji trenutek zelo aktualen, si-
cer pa si »Dobro in zlo«, ta dva 
pojma lahko vsak po svoje razla-
ga. Kaseto so posneli že lansko 
poletje, nažalost pa je prišla na 
beli dan šele sedaj, »pa ne po na-

Vpihnili so svojo drugo srečo 

Miličniki so zapisali 
IZGINILA PRIKOLICA 

Izpred Erine prodajalne 
KRO je 13.januarja izginila 
traktorska prikolica s trosilni-
co. Verjetno so kmetijski stroji 
pred to prodajalno premalo za-
varovani in izzivajo tatove. 

UKRADEL PLINSKO OLJE 
Nekdo je prišel do okoli 100 

litrov plinskega olja, tako da je 
13. januarja izpraznil tank ba-
gerja Aleksandra L. Bager je 
bil parkiran v Velunji. 

KRŠILI SO JAVNI RED IN 
MIR 

14. marca je razgrajal in izzi-
val k pretepu v Kolodvorski re-
stavraciji vinjeni Djevad D. Po-
sredovati so morali miličniki, 
ki so kršitelja pridržali na Po-

staji milice do istreznitve Na 
stopnišču na Šercerjevi v 
Titovem Velenju je 20. matca 
ob 4. zjutraj razgrajal Dra -o K. 
S tem je sevedal motil sostano-
valce. Tudi njega so miličniki 
pridržali na postaji do istrezni-
tve. 

REDARJA DISKA LEE 
PRETEPLA GOSTA 

Malo po pol noči, 19. marca, 
se je v disku LEE Ante I. spri z 
redarjema Antonom Š. in Go-
ranom Š. Prišlo je do pretepa, 
pri čemer sta redarja uporabila 
tudi pohištvo in tako pretepla 
gosta, da sta ga hudo telesno 
poškodovala in se še vedno 
zdravi v bolnišnici. Za svoje 
grobo dejanje se bosta morala 
zagovarjati na temeljnem jav-

ši krivdi«, so povedali. 
Kot se spodobi za takšen žur, 

je zraven sodila tudi lepa torta, 
darilo glasbenikov — njihovih 
prijateljev. Torta je bila povsem 
podobna kaseti, le precej večja je 
bila in seveda samo enkrat upo-
rabna. Promocijo nove kasete so 
dobro prestali in že delajo, igra-
jo nastopajo, snujejo naprej. 

Lani je bila to ena najbolj pro-
danih skupin v Sloveniji in tudi 
letos so razprodani že vse tja do 
jeseni. Čeprav je še daleč do 27. 
maja, pa vendar naj povemo, da 
jih bomo tega dne videli in po-
slušali tudi na velikem roker-
skem žuru ob Jezeru v Titovem 
Velenju, še prej pa morda v Rde-
či dvorani, kjer bodo nastopili 
kot gostje Bajage. Ta bo pred 
promocijsko turnejo po Jugosla-
viji nastopil tudi v Rdeči dvorani 
in Šank ročk naj bi bil gost na 
večini njenih koncertov. Konec 
aprila bodo šli spet v studijo, za-
misli v njihovih glavah je veliko, 
medtem že pripravljajo material 
za tretjo kaseto, izšla naj bi mor-
da že pred novim letom. Pa vse 
DOBRO, brez zla, Šank ročk. 

(vos) 

Vzorna organiziranost 
V Šoštanju so domači gasilci 

gostili delegate Gasilske zveze 
Velenje in predstavnike njenega 
vodstva ter goste vseh sosednjih 
občin. Zbralo se je vseh 39 dele-
gatov, kar pomeni stoodstotno 
udeležbo. In ne le to, prav s to-
likšnim številom so bili počašče-
ni z gosti iz sosednjih gasilskih 
zvez ter predstavniki družbeno-
politične skupnosti. Potem, ko je 
predsednik zveze Tone Berložnik 
predstavil strokovno in delovno 
poročilo, skoraj ni bilo kaj doda-
ti. Rezultati so namreč potrdili 
pravilnost načrtovanja v prete-
klem letu. Tudi disciplinirano 
delo na področju vzgoje mladih 
kadrov, strokovnih delavcev, 
upravljanje v društvih, pri izrabi 
sredstev ter gospodarnost so ar-
gumenti, ki dajejo priznanje za 
opravljeno delo članom in vod-
stvu OGZ Velenje. 

Predsednik OK SZDL občine 
Velenje, Pankrac Semečnik, je 
gasilcem spregovoril pohvalno. 

Med drugim je dejal: »Bolj kot 
spoznavam gasilce, bolj občudu-
jem gasilstvo. Pohvala gre pri-

nem tožilstvu, s svojim počet-
jem pa sta naredila tudi slabo 
reklamo temu lokalu. 

BREZ 400 DEM 
Doslej še neznani storilec je 

v času med 15.30 in 20. uro 14. 
marca iz stanovanja Franca B. 
v Titovem Velenju ukradel 400 
nemških mark. 

PRETEPAL JO JE NA 
PLOČNIKU 

Vinjeni Milan K. jc 17. mar-
ca okoli pol druge zjutraj na 
pločniku na Foitovi pretepal 
Andžo M. Miličniki ga niso 
mogli pomiriti, zato so ga od-
peljali s sabo. 

ZANESLO GA JE 
Po cesti iz Šmartnega ob Pa-

ki je vozil proti Titovemu Vele-

pravljenosti članov za akcije in 
intervencije gašenja ter reševa-
nja, za vzdrževanje gasilske teh-
nike in osnovnih sredstev, prele-
pih gasilskih domov, vzorni or-
ganiziranosti (kaj pomeni trdna 
organiziranost, se v miru skoraj 
ne zavedamo), tudi ponosu, s ka-
terim članstvo opravlja svoje ple-
menito in zahtevno družbeno po-
slanstvo.« 

Kritičnih ali polemičnih tonov 
na konferenci ni bilo slišati, saj 

so gasilci menili, da je mesto in 
čas za morebitne nesporazume 
na delovnih sejah, ki jih skozi le-
to ne manjka. Gasilce pa odkrito 
skrbi, da bi se način financiranja 
bistveno spremenil na slabše, kar 
bi lahko imelo za posledice slab-
šanje preventive in operativne 
gasilske sposobnosti. 

Jože MIKLAVC 

nju 18. marca okoli 6. ure Ja-
nez Koren, 29. V Skornem ga 
je, verjetno zaradi spolzkega 
cestišča, zaneslo na levo stran 
ceste in je trčil v nasproti voze-
či avtomobil, ki ga je vozil Ru-
di Stropnik, 42. Slednji je zado-
bil pri tem lažje telesne po-
škodbe. 

VLOMI V AVTOMOBILE 
15. marca je neznani storilec 

vlomil v osebni avtomobil Mi-
lanka C. ter odnesel avtoradij-
ski sprejemnik. Vozilo je bilo 
parkirano pred družbeno pre-
hrano na Kidričevi cesti. Iz to-
vornjaka Jožeta G. pa je, v noči 
na 16. marec, izginil zaganjač. 

Tovornjak je imel parkiran na 
Kardeljevem trgu. Brez avtora-
dijskega sprejemnika je ostala, 
v noči na 17. marec, tudi Roza-
lija 1. z Jenkove. 

Prijeli velenjskega fantoma 

Nad 60 premoženjskih in 
seksualnih prekrškov 

Velenjskim miličnikom in celjskim kriminalistom je uspe-
lo pred nedavnim ovaditi javnemu tožilcu Esada Murseloviča, 
starega 33 let iz Šoštanja. 

Murselovič se je naselil v naši občini leta 1982 in se zapo-
slil na REK. Na območju Šoštanja je začel s kaznivimi dejanji 
že leta 1983, nato pa nadaljeval z njimi na območju Florjana, 
Metleč, Topolšice in Titovega Velenja. Miličniki so ga prijeli 
pri poskusu velike tatvine, ko je priplezal čez balkon (tako je 
običajno vlamljal v stanovanja) v stanovanje M. E. v Šoštanju. 
Murselovič je vlamljal predvsem ponoči, pri tem pa ga ni ovi-
ralo spanje ali budnost oškodovancev, s katerimi je večkrat tu-
di fizično obračunaval, da je lahko pobegnil. Posebno pre-
drznost in brezobzirnost je pokazal do žensk, saj je z njimi sku-
šal spolno občevati celo v primeru, ko je v istem ali sosednjem 
prostoru spal ali gledal televizijo mož ali starši. 

Trenutno je v preiskovalnem zaporu, zagovarjati pa se bo 
moral za preko 60 premoženjskih in seksualnih deliktov. 

(mz) 

Odkrite velike tatvine na rudniku 

Klobčič se je začel odvijati 
Celjski kriminalisti raziskujejo primer velike tatvine na 

velenjskem rudniku, v katero so bili vključeni tudi poslovodje 
nekaterih trgovin na celjskem območju. V interesu preiskave 
je, da podrobnih podatkov o tem dogodku še ne objavljamo, 
povemo pa lahko, d a j e v preiskovalnem priporu trenutno šest 
ljudi, ki so osumljeni kraje v višini od 50 do 100 milijonov di-
narjev. 

(mz) 


